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Ερωτηματικά δημιουργούν 

τα υπαίθρια «σκυλόσπιτα» 
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Τα βήματά της προς το μέλλον 
προετοιμάζει η ΔΕΥΑ (Δημοτι-
κή Επιχείρηση Ύδρευσης Απο-

χέτευσης) Άρτας, που πέτυχε την 
ένταξή της σε χρηματοδοτούμενο 
πρόγραμμα για την καλύτερη διαχεί-
ριση των υδάτινων πόρων, ενόψει 
της Κλιματικής Αλλαγής. 
Πρόκειται για το έργο με το ακρω-
νύμιο «Aqua», δηλαδή νερό, το οποίο 
χρηματοδοτείται από το πρόγραμ-
μα Interreg IPA - Adrion 2021-2027. 
Υλοποιείται σε  χώρες της περιοχής 
Αδριατικής και Ιονίου, στο οποίο 
εκτός από την Ελλάδα συμμετέχουν 
ως εταίροι η Ιταλία, η Σλοβενία, η Αλ-
βανία, το Μαυροβούνιο και η Σερβία. 
Αφορά στην «Ενίσχυση της Διαχείρι-
σης των Υδάτων για την Ανθεκτικό-
τητα στην Κλιματική Αλλαγή στην 
περιοχή της Αδριατικής-Ιονίου». 
Στόχος του έργου είναι η βελτίωση 
και η ουσιαστική αναβάθμιση του 
τρόπου διαχείρισης του νερού, ώστε 
να μπορεί η κάθε χώρα να ανταπεξέλ-
θει στις μεταβολές που προκύπτουν 
λόγω της κλιματικής αλλαγής. Στο 

Ο Γιώργος Στύλιος  στη Βουλή  για την παρα-

γωγή ενέργειας από Ανανεώσιμες Πηγές Ενέρ-

γειας (ΑΠΕ) και την αποθήκευση ενέργειας

Ολοκληρώθηκε το 2ο 
Διεθνές Επιστημονικό 

Συνέδριο και ήδη 
προετοιμάζεται το 3ο

Ανακοίνωση της υποψηφι-
ότητας του ΚΩΣΤΑ ΤΣΙΚΟΥ 

στο ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ 
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ΕΘΝΟ-ΠΑΤΡΙΩΤΙ-
ΚΑ  ΟΥΔΕΤΕΡΟΦΙΛΗ 

ΗΤΑΝ «Η ΥΨΗΛΗ ΠΟ-
ΛΙΤΙΚΗ ΜΕΤΑΞΑ ΜΕ-
ΧΡΙ ΤΗΝ 28 η ΟΚΤΩ-

ΒΡΙΟΥ ΤΟΥ 1940»

Λ.ΜΙΧΑΛΗΣ
Από την Άρτα 
ο νέος πρόε-
δρος της Ελ-
ληνικής Καρ-

διολογικής 
Εταιρίας

ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ:
Η δίδυμη Γέφυρα 

της Άρτας 
 «ΘΕΟΔΩΡΟΣ

 ΚΟΛΙΟΠΑΝΟΣ»

ΑΠΟΨΗ:. 

ΛΟΓΙΣΤΙΚΟ ΓΡΑΦΕΙΟ

ΜΑΓΚΟΥΤΗΣ
Περιφερειακή οδός 48, 

Άρτα 47100
26810 21209 - 
6994040520

info@magoutis.gr

Γράφει ο 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ 
ΚΟΛΙΑΤΣΟΣ

πλαίσιο του έργου χρηματοδοτού-
νται προγράμματα τεχνολογίας και 
αντίστοιχες εφαρμογές προκειμέ-
νου να αντιμετωπίζονται οι επιπτώ-
σεις από την κλιματική αλλαγή, με 
προτεραιότητα στο φαινόμενο της 
λειψυδρίας. Μέσω του έργου παρέ-
χεται η δυνατότητα ακόμα και για 
ακριβέστερη πρόβλεψη της μελ-
λοντικής ζήτησης σε πόσιμο νερό, 
όπως και των μεγαλύτερων απαιτή-
σεων ανά περιοχή κατά την θερινή 
περίοδο.  
Εις ότι αφορά την Άρτα, θα υλοποιη-
θεί σύστημα ηλεκτρονικής επόπτευ-
σης της στάθμης και της ποιότητας 

νερού, σε διάφορα σημεία υδρολη-
ψίας ευθύνης της ΔΕΥΑ. Τα συλλεγό-
μενα στοιχεία θα είναι χρήσιμα στον 
προγραμματισμό και την λήψη απο-
φάσεων της υπηρεσίας, καθώς και 
στην δημιουργία πολύτιμων προ-
γνωστικών μοντέλων. 
Το συγκεκριμένο έργο, προϋπολο-
γισμού 232.037,50 ευρώ, χρηματο-
δοτείται κατά 85% από πόρους της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης και κατά 15% 
από Εθνικούς πόρους τους Προ-
γράμματος Δημοσίων Επενδύσεων. 
Η υλοποίησή του θα αποφέρει πολ-
λαπλά οφέλη για την Υπηρεσία και 
κυρίως για την τοπική κοινωνία. 
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Η Δίδυμη γέφυ-

ρα  «Θεόδωρου 

Κολιοπάνου»

Με προοπτική... 
διάλυσης...
Ε, καλά δεν περιμέναμε στην 
Άρτα, όπου ο ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ, έχει 
θεσμικά πρόσωπα, ενταγμέ-
να στην σκληρή γραμμή της 
«πλειοψηφίας», όπως λέγε-
ται η δύναμη της πολιτικής 
έκφρασης των 87 της Κ.Ε. 
του κόμματα, να μπορέσει ο 
Κασσελάκης να πάρει το κά-
στρο (το οποίο ομολογουμέ-
νως θα ήταν μεγάλη επιτυχία 
για τον ίδιο), αυτό όμως δεν 
σημαίνει ότι δεν είχε και στην 
περιοχή μας, ισχυρή παρου-
σία και εξίσου ισχυρή εκπρο-
σώπηση συνέδρων, στο συνέ-
δριο το οποίο θα αποτελέσει 
την «μητέρα των μαχών» για 
το πολιτικό κόμμα και για 
πολλούς θα είναι η τελευταία 
μεγάλη κομματική εκδήλωση, 
πριν την αναμενόμενη διάλυ-
ση ή διάσπασή του.
Όπως και σε κεντρικό επί-
πεδο, έτσι και σε τοπικό, οι 
πολιτικές έριδες συγκεντρώ-
νονται στα ποια πρόσωπα 
από αυτά που εκλέχθηκαν 

διάκεινται φιλικά προς την 
«πλειοψηφία» και τον Κασ-
σελάκη, καθώς όπως έχει δια-
μορφωθεί η κατάσταση, όλοι 
μετράνε κουκιά, προκειμένου 
να προβλέψουν αν τελικά θα 
ανατραπεί το πολιτικό σκηνι-
κό και θα αποφασίσει η πλει-
οψηφία του συνεδρίου για 
ενδεχόμενη πολιτική υποψη-
φιότητα του Στέφανου Κασ-
σελάκη, ο οποίος απετάχθη 
από πρόεδρος, αλλά και από 
υποψήφιος πρόεδρος.
Είχαμε αναφερθεί στο προ-
ηγούμενο φύλλο για την 
επίσκεψη στην Άρτα του 
Θανάση Οικονόμου, και τις 
εντάσεις που δημιουργήθη-
καν στην συνεδρίαση της ΝΕ, 
καθώς ο γιαννιώτης πολιτι-
κός εκπροσωπεί την ομάδα 
Κασσελάκη στην Ήπειρο και 
ως εκ τούτου υπήρξαν κά-
ποια «τζατζαρίσματα» που 
θα λέγαμε και στην ποδο-
σφαιρική ορολογία.
Υπήρξε και μια αναφορά 
του in.gr, για την οποία πολ-
λά στελέχη φιλικά προς τον 
Κασσελάκη, χαρακτήρισαν 

ως τουλάχιστον «παραπλη-
ροφόρηση» με την Τζένη Τα-
πραντζή- Κοίλια, να αναφέ-
ρεται επισταμένως για την 
κατάσταση που διαμορφώ-
θηκε -από την άλλη οπτική 
γωνία βέβαια- κατά την συ-
νεδρίαση της Ολομέλειας του 
ΣΥΡΙΖΑ.
Να επαναλάβουμε ότι η Άρτα, 
ευρίσκεται στο ενδιαφέρον 
της κεντρικής ειδησεογρα-
φίας, καθώς η Όλγα Γερο-
βασίλη έχει εκφραστεί ως 
η πλέον άτεγκτη αντίπαλος 
του Στέφανου Κασσελάκη, 
με προσωπικές και πολιτι-
κές αναφορές εναντίον του, 
λόγω δε και της θεσμικής της 
θέσης, εκφράζει ακριβώς και 
τις θέσεις των 87 της Κ.Ε. του 
κόμματος.
Να υπογραμμιστεί ότι τις 
ίδιες θέσεις έχει υιοθετήσει 
και ο Βασίλης Τσίρκας, ο έτε-
ρος δυνατός πόλος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ στην Άρτα, καθώς και 
οι δυο ανήκουν στα κοντινά 
πρόσωπα του Αλέξη Τσίπρα, 
ο οποίος πέρσι είχε αμφισβη-
τήσει τις ικανότητες πολι-

τικής ηγεσίας και τις θέσεις 
του Στέφανου Κασσελάκη, 
με αποτέλεσμα να δημιουρ-
γηθούν τα γνωστά επεισόδια 
με την Όλγα Γεροβασίλη να 
ρίχνει το γάντι της εκλογι-
κής αναμέτρησης απέναντι 
στον Στέφανο Κασσελάκη, 
στο συνέδριο των μελών του 
κόμματος.
Πάντως η πεποίθηση όλων 
είναι κοινή... Ο αγώνας που 
γίνεται μόνο σκοπό έχει ο νι-
κητής να κρατήσει το ΑΦΜ 
του κόμματος της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης, για το 
επόμενο διάστημα μέχρι τις 
εθνικές εκλογές, ενώ ο ητ-
τημένος θα αναγκαστεί να 
προχωρήσει στην δημιουργία 
νέου κόμματος ή στην προ-
σχώρηση σε κάποιο άλλο.
Το ζήτημα δεν είναι μόνο πο-
λιτικό, αλλά και οικονομικό, 
καθώς η αξιωματική αντι-
πολίτευση, μπορεί να διαχει-
ριστεί πόρους, που τα άλλα 
κόμματα, ούτε που ονειρεύ-
ονται...
Το μόνο σίγουρο είναι ότι 
υπάρχει αγωνία...
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Με τα πολλά και με 
λίγα τελικά τείνει 
να κατοχυρωθεί 

ατύπως και τυπικά η ονο-
μασία της διπλής γεφύρω-
σης της Εθνικής οδού Άρ-
τας Ιωαννίνων, στο ύψος 
του ποταμού Αράχθου, ως 
«Γέφυρα Θεόδωρου Κολιο-
πάνου». 
Αυτό διαφάνηκε και στην 
προχθεσινή συνεδρίαση του 
περιφερειακού συμβουλίου 
Ηπείρου, όπου ο Περιφε-
ρειάρχης Ηπείρου κ. Καχρι-
μάνης ανέφερε ότι ήρθε σε 
επικοινωνία με τον υπουργό 
υποδομών κ. Ταχιάο, προκει-
μένου να προχωρήσει ταχιά, η 
διεκπεραίωση της κατασκευ-
ής της δεύτερης Γέφυρας στο 
ύψος της διασύνδεσης με την 
Εθνική οδό, ως έργο άμεσης 
προτεραιτότητας και σημα-
ντικής αξίας για την βιωσι-
μότητα της λειτουργίας της 
υφιστάμενης γέφυρας, αλλά 
και της τοπικής οικονομίας 
της περιοχής, που βρίσκεται 
υπό μόνιμο καθεστώς της Δα-
μοκλείου σπάθης μιας ενδε-
χόμενης κατάρρευσης (!!!;;;).
Ο Περιφερειάρχης, εν ολίγοις 
έβαλε τα μέτρα και τα σταθ-
μά της κατασκευής του εν 
λόγω έργου, σημειώνοντας 
ότι είναι όλα έτοιμα, μελέ-
τες, προγραμματισμός και 
βέβαια η χρηματοδότηση, η 
«χρυσή προίκα» της αόριστα 
αναφερόμενης γεφύρωσης 
του Αράχθου, που  σκεφτό-
μασταν ότι επρόκειτο για την 
γεφύρωση των Κεραματών...
Έτσι η «Γέφυρα Γεροβασί-
λη», ή οποία λόγω της θέσης 
είχε ονομαστεί αργότερα 
«Γέφυρα Γιάννη Παπαλέξη», 
μπαίνει οριστικά στις καλέν-
δες... και η διπλή γεφύρωση 
παίρνει την ονομασία του 
Θεόδωρου Κολιοπάνου, όχι 
λόγω της πολιτικής του πα-
ρέμβασης στο έργο, αλλά της 
προσωπικής και επιστημο-
νικής του πρότασης (πολλά 
χρόνια μετά την απόσυρσή 
του από την κεντρική πολιτι-
κή σκηνή).
Βέβαια να σημειωθεί, ότι ο 
Θεόδωρος Κολιοπάνος συνέ-
βαλε στο μεγαλύτερο έργο 
γεφύρωσης του Αράχθου, το 
οποίο είναι η γνωστή τοις 
πάσι Γέφυρα Ντζαρή, η οποία 

συνέδεσε το Ξηροβούνι με το 
Τζουμέρκο, μείωσε τις απο-
στάσεις της Άρτας με τα κε-
ντρικά χωριά του Νομού μας 
και σήμερα είναι κυριολε-
κτικά αναπτυξιακή υποδομή 
για όλη την περιοχή, η οποία 
γνωρίζει άνθιση στον τομέα 
της εστίασης και βέβαια πλέ-
ον υψηλή αναγνωρισιμότητα 
σε επισκέπτες και εκτός της 
Άρτας.
Σε κάθε περίπτωση πάντως, 
η σύνδεσή του με την περί-
πτωση της Γέφυρας Άρτας, 
ερείδεται σε δημοσίευμά του 
στον έντυπο Τύπο, αναφο-
ρικά με την αναγκαιότητα 
της δημιουργίας δίδυμης 
σύνδεσης στο ύψος της Εθνι-
κής οδού, προκειμένου να 
υπάρξει αποκλιμάκωση της 
κυκλοφοριακής πίεσης στο 
συγκεκριμένο σημείο, ιδίως 
τις ώρες αιχμής, αλλά και 
αποσυμπίεσης της υφιστάμε-
νης γέφυρας από βάρη, που 
πιθανόν είναι πέραν των ορί-
ων της.
Το δημοσίευμα αυτό, ενώ 
είχε ξεχαστεί, επανήλθε στην 
επικαιρότητα, όταν ο πρώην 
Δήμαρχος Αρταίων κ. Χρή-
στος Τσιρογιάννης, έπειτα 
από παρέμβαση του αρμοδί-
ου Αντιδημάρχου για θέματα 
Τεχνικών Έργων κ. Σωτήρη 
Χριστούλη, ζήτησαν από τον 
τ. Υφυπουργό ΠΕΧΩΔΕ να 
τους αναπτύξει την πρότασή 
του, παρουσία των Τεχνικών 
υπηρεσιών του Δήμου Αρταί-
ων στην γέφυρα της Άρτας 
και φυσικά, όπως συνήθιζε η 
προηγούμενη δημοτική αρχή, 
δόθηκε ιδιαίτερη δημοσιότη-
τα, με εκτενές δελτίο Τύπου 
και φωτογραφίες, που γρή-
γορα δημοσιεύτηκαν σε όλα 
τα τοπικά ΜΜΕ και έγιναν 
αντικείμενο σχολιασμού, ιδί-
ως, λόγω του timing καθώς 
αφορούσε μια άτυπη προε-
κλογική περίοδο και πολλοί 
ήταν εκείνοι, που θεώρησαν 
ότι με τον τρόπο αυτόν υπήρ-
χε μια εργαλειοποίηση της 
είδησης, ως πολιτικό μήνυμα. 
«στήριξης της δημοτικής αρ-
χής».
Βέβαια, όπως ήταν αναμενό-
μενο, τα σενάρια βρήκαν τον 
δρόμο της διάψευσής τους, 
μέσα από τις εξελίξεις, κα-
θώς διαφάνηκε ότι ο αρτινός 

πολιτικός απέχει από στη-
ρίξεις πέραν των θεσμικών 
του κόμματος του ΠΑΣΟΚ, σε 
κάθε περίπτωση όμως, καλ-
λιεργήθηκε πλέον και διευρυ-

μένα ότι η διπλή γεφύρωση, 
είναι ταυτισμένη με τον Θε-
όδωρο Κολιοπάνο, ο οποίος 
επαναλαμβάνουμε ότι ως 
ΥφΠΕΧΩΔΕ δεν είχε ασχολη-

θεί τουλάχιστον σε επίπεδο 
τέτοιας δημοσιότητας, με την 
συγκεκριμένη γέφυρα.
Επιστρέφοντας όμως και 
πάλι στις δηλώσεις Καχρι-

μάνη στο Περιφερειακό Συμ-
βούλιο, μας κάνει εντύπωση 
το εξής: ότι ο Περιφερειάρ-
χης, δεν ανέφερε ότι κατά την 
πρόσφατη επίσκεψη του Μη-
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Στον ευρύτερο χώρο 
του παραλιμνίου 
πάρκου, μας ενη-
μέρωσαν ότι εδώ 

και κάποιους μήνες έχουν 
κατασκευαστεί από ιδιώ-
τες, πρόχειρα «σκυλόσπι-
τα», στα οποία ευρίσκο-
νται δεμένα με αλυσίδες 
κάποια σκυλιά, τα οποία 
μάλλον δεν έχουν συγκε-
κριμένο ιδιοκτήτη, ήτοι ... 
αδέσποτα.
Οι συμπολίτες, οι οποίοι 
μας έδειξαν τον χώρο από 
τον οποίο και προέρχεται 
η συγκεκριμένη φωτογρα-
φία (και σχετικό βίντεο 
στο site της εφημερίδας), 
ανησυχούν αναφορικά με 
τις συνθήκες της διαβίω-
σης των συγκεκριμένων 
ζώων καθώς επισημαί-
νουμε ότι δεν υφίσταται 
συγκεκριμένο καθεστώς 
για την  εποπτεία τους και 
μάλιστα φαίνονται σαν να 
μην είναι συνηθισμένα με 
την χρήση της αλυσίδας.
Επικοινωνήσαμε με τον 
Δήμο Αρταίων, ο οποίος εί-
ναι νομικά υπεύθυνος για 
την κατάσταση των αδε-
σπότων στην περιφέρεια 
της αρμοδιότητάς του και 
μας ενημέρωσαν ότι τα συ-

με Α... κεφαλαίο
Αδιακρισίες... Αβρότητες... Ακρότητες...  Αποκαλύψεις... 

γκεκριμένα «σκυλόσπιτα» 
είναι σε γνώση τους και 
πολύ συχνά ελέγχουν τον 
συγκεκριμένο χώρο, ανα-
φορικά με την ευζωία των 
σκυλιών, τα οποία προέρ-
χονται κυρίως από ομάδες 
αδεσπότων της περιοχής 
και έχουν συλλέξει φιλό-
ζωοι της περιοχής, προκει-

μένου να τα φροντίσουν 
αφενός και αφετέρου να 
τα αποκοινωνικοποιήσουν 
από επιθετικές αγέλες. 
Ρωτήσαμε σχετικά με το 
αν συνηθίζονται τέτοιου 
είδους δράσεις και μας ανέ-
φεραν ότι είναι συχνές και 
μάλιστα από φιλοζωικές 
εταιρίες, αλλά και φιλοζω-

ικές δράσεις των ιδιωτών, 
όμως όχι σε δημόσιο χώρο.
Να επισημάνουμε ότι ο συ-
γκεκριμένος χώρος, στον 
οποίο έχουν αναπτυχθεί τα 
«σκυλόσπιτα» είναι εμφα-
νώς στον διαμορφωμένο 
χώρο του παραποταμίου, 
σε κοντινή απόσταση από 
το «πάρκο σκύλων», πα-
ρόλα αυτά αμφισβητείται 
από ιδιώτη το ιδιοκτησια-
κό καθεστώς του.
Σε κάθε περίπτωση, επει-
δή σε δημόσια έκταση, 
δεν επιτρέπονται τέτοιου 
είδους δράσεις, ο Δήμος 
Αρταίων θα προχωρήσει 
άμεσα τις διαδικασίες για 
την απομάκρυνση των συ-
γκεκριμένων κατασκευών, 
για λόγους αμρισβήτησης 
της κυριότητάς του και όχι 
για την ευζωία των σκύ-
λων, για την οποία εκτιμά-
ται ότι δεν υπάρχει κάποιο 
πρόβλημα, καθώς ο χώρος 
καθαρίζεται και υπάρχει 
πόσιμο καθαρό νερό και 
τροφή.
Θα παρακολουθούμε λοι-
πόν την εξέλιξη, καθώς 
από πολλές σκοπιές έχει 
μεγάλο ενδιαφέρον για τα 
τοπικά πράγματα.

ΚαΙΝ

Η ιστορία του πάρκινγκ 
στην πλατεία Σκουφά και η 
πρόταση για ΣΔΙΤ...
Τι μας θύμισε ο Χριστόφορος Σιαφάκας σχε-
τικά με την πρόταση της δημοτικής αρχής Οι-
κονομίδη, για την μελέτη υπόγειου πάρκινγκ 
στην πλατεία Σκουφά (Παρηγορήτισσα). Να 
σημειώσουμε ότι στο σημερινό δημοτικό 
συμβούλιο, ο μόνος δημοτικός σύμβουλος 
από την Δημοτική αρχή Οικονομίδη, είναι ο 
Σωτήρης Χρηστούλης από την πλευρά τώρα 
της μείζονος αντιπολίτευσης. 
Η πρόταση για την κατασκευή υπόγειου 
πάρκινγκ στην πλατεία Σκουφά, είχε ξεκι-
νήσει επί δημαρχίας Κώστα Βάγια, προχώ-
ρησε από την δημοτική αρχή Οικονομίδη και 
έσπασε τα μούτρα του επί του πρακτέου, 
καθώς ακολούθησε η βαθιά κρίση του 2009, 
που βύθισε κάθε τέτοια δράση στο αδιέξοδο.
Πάντως ήταν η εποχή, που είχε εφευρεθεί 
ο όρος ΣΔΙΤ (Σύμπραξη Δημοσίου και ιδιω-
τικού τομέα) και ήδη στα Ιωάννινα είχε αρ-
χίσει η κατασκευή στην πλατεία Νομαρχίας, 
ενός μεγάλου ιδιωτικού πάρκινγκ, με τρία 
υπόγεια και μεγάλη δυναμικότητα.
Παρά το γεγονός ότι στα Ιωάννινα αντιμε-
τωπίστηκε ως αναπτυξιακό έργο, το Δημοτι-
κό Συμβούλιο της Άρτας, με την ΔΗΜΟΤΙΚΗ 
ΑΛΛΑΓΗ να έχει χαράξει κόκκινη γραμμή σε 
οποιαδήποτε συνεργασία με ιδιώτες.
Στην συνέχεια υπήρξαν κάποιες αμφισβη-
τήσεις σχετικά με την αρχαιολογία και την 
ύπαρξη αρχαιολογικών μνημείων κάτω από 
την πλατεία Σκουφά, αλλά και στην βιωσι-
μότητα μιας επιχείρησης πάρκινγκ, καθώς 
εκτιμήθηκε ότι ο αριθμός των χώρων στάθ-
μευσης δεν θα επαρκούν για την κερδοφόρα 
λειτουργία...
Ο Χριστόφορος Σιαφάκας, απαντώντας σε 
ερώτηση του Χρήστου Τσιρογιάννη, ανα-
φέρθηκε στο ενδεχόμενο να υπάρξει κά-
ποια ανάπλαση στην περιοχή της πλατείας 
Σκουφά, με την ενοποίηση χώρων, και την 

δημιουργία χώρων στάθμευσης. Βέβαια 
εμείς που τώρα βιώνουμε την αγωνία της 
«ανάπλασης του OPEN MALL» και τρέμουμε 
από μια δυστοπική μελλοντική ανασκαφή 
και αυτού του τμήματος της Άρτας, το οποίο 
το τελευταίο διάστημα και με τα νέα δεδο-
μένα, όπως διαμορφώθηκαν με τα έργα στο 
κέντρο της πόλης, έχουν μετατραπεί σε κέ-
ντρο της εστίασης και της διασκέδασης στην 
περιοχή.
Σε κάθε περίπτωση είναι σημαντικό το γε-
γονός ότι πρέπει να εξευρεθούν χώροι στάθ-
μευσης στο κέντρο της Άρτας, καθώς δεν 
έχουν υπάρξει υποκατάστατες λύσεις, που 
θα μπορούσαν να αντιμετωπίσουν το μεγά-
λο κενό που δημιουργείται η έλλειψη κοντι-
νών σημείων στάθμευσης με το κέντρο της 
πόλης.

Υπάρχουν και οι ιδιωτικές 
λύσεις που πρέπει να αναζη-
τηθούν...

Να σημειωθεί ότι οι χώροι στάθμευσης δεν 
είναι μόνο δημόσιοι... Να επισημάνουμε ότι 
στο κέντρο της Άρτας υπάρχει νεοαναγειρό-
μενη πολυόροφη οικοδομή, η οποία διαθέτει 
πολλές θέσεις στάθμευσης και ευρίσκεται 
ακριβώς στο πεζοδρομημένο τμήμα στο πε-
ριβάλλον της κεντρικής πλατείας.
Είναι βέβαιο ότι μπορεί ο Δήμος να συνενο-
ηθεί με τους ιδιοκτήτες της συγκεκριμένης 
οικοδομής, προκειμένου να συμβάλλουν έτσι 
ώστε κάποιος αριθμός θέσεων, να δοθούν 
για εκμετάλλευση σε δημόσια χρήση.
Δεν διαφωνούμε στην σημασία των δημο-
σίων χώρων και θέσεων στάθμευσης, αλλά 
επισημαίνουμε ότι πρέπει να αποδαιμονο-
ποιούμε και την ιδιωτική πρωτοβουλία, η 
οποία μπορεί να έχει και ανανεωτικό αέρα 
για την τοπική οικονομία και την πάσχουσα 
αγορά της περιοχής μας.

ΚαΙΝ

τσοτάκη στην Άρτα, σε προ-
σωπική τους επικοινωνία, με 
τον βουλευτή Άρτας της ΝΔ 
Γιώργο Στύλιο, με τον Δή-
μαρχο Αρταίων Χριστόφορο 

Σιαφάκα, μαζί με τον ίδιο, ζή-
τησαν από τον πρωθυπουργό 
να επιταχύνει το συγκεκριμέ-
νο έργο (αν και μπερδευτήκα-
με όλοι εμείς, προκειμένου να 

...ξεχωρίσουμε τα γεφύρια) 
και πάρει μπροστά η μηχανή 
για την απόφαση, τελικά να 
προοριστούν τα 80 εκατομ-
μύρια, που ασαφώς προο-
ριζόταν για την «γεφύρωση 
Αράχθου» στο συγκεκριμένο 
σχέδιο, που μέχρι τότε μόνο 
δεν είχε παρουσιαστεί που-
θενά, αλλά είχε προβληθεί ως 
ώριμο...
Κατά τα άλλα, τα υπόλοιπα 
έργα, τα οποία θα συμπλή-
ρωναν την οδική σύνδεση και 
δη οι αναμενόμενοι κυκλικοί 
κόμβοι, προς τους Κωστα-
κιούς και το Νεοχώρι ή ακόμη 
και στην σύνδεση με την οδό 
Κατσιμήτρου, μπαίνουν μάλ-
λον στις καλένδες, καθώς με 
την δίδυμη γεφύρωση, φεύ-
γει ένα μεγάλο βάρος από 
την Περιφέρεια το οποίο έχει 
διττό χαρακτήρα: και οικονο-
μικό, καθώς η προίκα έρχε-
ται από δεσμευμένα ποσά 8 
εκατομμυρίων από το πάλαι 
ποτέ Υποδομών και έτσι δεν 
θα χρειαστεί να χρησιμοποιη-
θούν κονδύλια από το Ταμείο 
της Περιφέρειας, όπως είναι 
και η βασική υποχρέωση, 
λόγω βεβαίως της αρμοδι-
ότητας και κατά δεύτερον, 
κλείνει ο κύκλος του φόβου 
για την αντοχή της υφιστά-
μενης Γέφυρας, την οποία 
χιλιάδες οχήματα διαβαίνουν 
κάθε μέρα με την επίγνωση 
του κινδύνου...Για να δούμε!

Παλαιοκομματι-
κές παρεμβάσεις 
για το Επιμελητή-
ριο..

Με κομματικά χαρακτηρι-
στικά, επιχειρείται να δι-
αμορφωθεί η κίνηση των 
υποψηφιοτήτων στο Επι-
μελητήριο της Άρτας, με τις 
εκλογές να είναι προ των 
πυλών και οι υποψήφιοι, 
τόσο οι επικεφαλής, όσο και 
τα μέλη των συνδυασμών 
να προσπαθούν να χρησι-
μοποιήσουν κομματικούς 
καταλόγους και τηλέφωνα, 
προκειμένου να μαζέψουν 
τις επιθυμητές ψήφους, οι 
οποίες θα δώσουν την πρω-
τιά στον συνδυασμό.
Δεν χρειάζεται βέβαια και 
εμείς να δώσουμε πολιτικά 
- κομματικά χαρακτηριστι-
κά στις υποψηφιότητες, θα 
λέγαμε ότι ισχύει το γνωστό 
«τι κάνει νιάου- νιάου στα 
κεραμύδια». Παρόλα αυτά, 
να υπογραμμίσουμε ότι το 
πολιτικό σκηνικό είναι εντε-
λώς διαφορετικό με αυτό 
που ήταν το 2017, όταν 
εξελέγη το παρόν Διοικητι-
κό Συμβούλιο του Επιμελη-
τηρίου, το οποίο για επτά 
συναπτά έτη, κράτησε στα 
χέρια του το τιμόνι της  Ανά-
πτυξης στην περιοχή μας, 
αντιμετωπίζοντας για χάρη 
της τοπικής επαγγελματι-
κής τάξης, υγειονομικές και 
οικονομικές κρίσεις...
Μέχρι στιγμής, κυκλοφο-
ρούν πολλά ανέκδοτα για 
παρεμβάσεις εξωτερικών 
- πολιτικών δυνάμεων, εκ-
πορευόμενες εκ μέρους της 

κεντρικής, αλλά και της 
περιφερειακής πολιτικής 
σκηνής, οι οποίες πιέζουν 
υπέρ του ενός ή του άλλου 
υποψηφίου. Παλιοκομματι-
κά, καλά κόλπα, που ενίοτε 
έχουν αποτέλεσμα, ενίοτε 
μπορεί να έχουν το αντίθετο 
αποτέλεσμα, από αυτό που 
περιμένει κάποιος. Το θέμα 
είναι ότι όσο πιο πολύ ασχο-
λείται κάποιος με τα ζητή-
ματα του Επιμελητηρίου, 
είναι ότι η εκλογή τελικά θα 
είναι το μικρότερο πρόβλη-
μα, σε σχέση με αυτά που 
ήδη λιμνάζουν εξαιτίας της 
αδυναμίας της Πολιτείας να 
εξεύρει κάποια λύση ή αυτά 
που έρχονται...
Πάντως, αυτό που σήμε-
ρα έχει σημασία είναι ότι η 
πλειοψηφία των εκλογέων, 
δεν γνωρίζει αν μπορεί να 
ψηφίσει, καθώς ελάχιστοι 
έχουν ζητήσει να πληροφο-
ρηθούν αν είναι ταμειακώς 
εντάξει, με αποτέλεσμα οι 
κυνηγοί της ψήφου να ρί-
χνουν άσφαιρα... Το Επιμε-
λητήριο, φυσικά, για λόγους 
προστασίας προσωπικών 
δεδομένων, δεν πρόκειται 
να δώσει την κατάστα-
ση των «ενημερωμένων 
μελών», παρά μόνο όταν 
πρέπει, λίγες μέρες πριν τις 
εκλογές, προκειμένου να 
επικαιροποιηθούν οι λίστες 
όσων έχουν δικαίωμα ψή-
φου... Να υπογραμμίσουμε 
ακόμη ότι, η ημερομηνία 
για την τακτοποίηση, έχει 
παρέλθει, με αποτέλεσμα να 
μην μπορεί πλέον να αλλά-
ξει κάτι, εκτός κι αν υπάρ-
ξει πολιτική βούληση (με 
εισπρακτικό κυρίως χαρα-
κτήρα).
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Από την Άρτα ο 
νέος Πρόεδρος 
της Ελληνικής 
Καρδιολογικής 
Εταιρείας

Για πρώτη φορά  εξε-
λέγη Αρτινός Πρόε-
δρος στην Ελληνική 
Καρδιολογική Εται-

ρεία. Πρόκειται για τον κ. 
Λάμπρος Μιχάλη του οποί-
ου γενέτειρα είναι οι Συκιές 
χωριό του Δήμου Νικολάου 
Σκουφά στην Άρτα. Είναι 
ένας από τους κορυφαίους 
επιστήμονες στη χώρα, 
Καθηγητής του Πανεπιστη-
μίου Ιωαννίνων και Διευ-
θυντής Β’ Καρδιολογικής 
Κλινικής  του Πανεπιστη-
μιακού Νοσοκομείου. Έναν 
άνθρωπος με πλούσια επι-
στημονική δραστηριότητα.  
βαθιά αγάπη για την Ελλά-
δα, αλλά και για τον τόπο 
καταγωγής του που είναι η 
Άρτα. Είναι μεγάλη τιμή για 
τον τόπο μας αυτή η εξέλι-
ξη.
Αμέσως μετά την ανακοίνωση 
της εκλογής του κ. Λάμπρου 
Μιχάλη ως Προέδρου στην 
Ελληνική Καρδιολογική Εται-
ρεία επικοινώνησε μαζί τους 
χθες το βράδυ 31 Οκτωβρίου 
2024 και ο Δήμαρχος Αρταί-
ων κ. Χριστόφορος Σιαφάκας 
προκειμένου να τον συγχα-
ρεί. Την εξέλιξη αυτή  έκανε 
γνωστή ο Δήμαρχος Αρταίων 
με ανάρτησή του στα μέσα 
Κοινωνικής Δικτύωσης στην 
οποία αναφέρει:
«Επικοινώνησα πριν λίγο με 
τον συντοπίτη μας, τον Αρ-
τινό καθηγητή Καρδιολογί-
ας κ. Λαμπρό Μιχάλη, για να 
τον συγχαρώ για την εκλογή 
του στη θέση του προέδρου 
της Ελληνικής Καρδιολογικής 
Εταιρείας. Αποτελεί τιμή για 
τη πόλη μας και είμαι σίγου-
ρος ότι θα αποτελέσει έναν 
ακόμη φωτεινό φάρο εξω-
στρέφειας και προόδου της 
Άρτας. Θερμά συγχαρητήρια».
Ο κ. Λάμπρος Μιχάλης είναι 
ένας από τους ποιό διακεκρι-
μένους επιστήμονες και στην 

γλωσσα βιβλία.
Αξίζει να σταθούμε και στο 
Επιστημονικό Συνέδριο Καρ-
διολογίας με μεγάλο ενδια-
φέρον το οποίο  πραγματο-
ποιήθηκε φέτος 14 και 15 
Ιουνίου στην Άρτα στο ξε-
νοδοχείο «Βυζαντινό» αλλά 
και στην αίθουσα του Μου-

σικοφιλολογικού Συλλόγου 
«Σκουφάς» όπου τιμήθηκαν 
εξέχουσες επιστημονικές προ-
σωπικότητες της Άρτας. Αξι-
όλογοι ομιλητές πλαισίωσαν 
την εκδήλωση.
Στόχος της συγκεκριμένης 
διοργάνωσης ήταν η αποκέ-
ντρωση όλων των υπηρεσι-

ών ακόμα και των Ιατρικών 
ξαναδίνοντας έτσι ζωή και 
ενέργεια στην Ελληνική πε-
ριφέρεια όπως τόνισε μεταξύ 
άλλων ο κ.  Λάμπρος Μιχάλης 
ο οποίος ήταν ένας εκ των βα-
σικών διοργανωτών. 
Οι εργασίες του Συνεδρίου ξε-
κίνησαν στο Ξενοδοχείο «Βυ-

ζαντινό» και ολοκληρώθηκαν 
το βράδυ τις 15ης  Ιουνίου.
Σημαντικοί επιστήμονες μί-
λησαν για τις εξελίξεις στην 
Καρδιολογία, και πως η τε-
χνολογία και η καινοτομία 
βρίσκεται στην υπηρεσία του 
καρδιαγγειακού ασθενή.
Το συνέδριο πραγματοποιή-

Γράφει η 
ΧΡΙΣΤΙΝΑ 

ΜΠΙΖΑ

Συνάντηση 
με τον 
Διοικητή της 
6ης ΥΠΕ, κ. 
Ηλία Θεοδο-
ρώπουλο

Την 6η Υγειονο-
μική Περιφέρεια 
Πελοποννήσου, 
Ιονίων Νήσων, 

Ηπείρου και Δυτικής Ελλά-
δας επισκέφθηκε την Πέ-
μπτη 31 Οκτωβρίου 2024 
ο Δήμαρχος Αρταίων, κ. 
Χριστόφορος Σιαφάκας, 
συνοδευόμενος από τον 
Αντιδήμαρχο Διοικητικών 
Υπηρεσιών και Αθλητι-
σμού, κ. Χρήστο Γιώτη και 
την Αντιδήμαρχο Κοινω-
νικής Μέριμνας κ. Αγγέλα 
Τσώλα.
Η πρωτοβουλία για τη 
συνάντηση ανήκε στον 
Δήμαρχο, στο πλαίσιο δια-

βουλεύσεων με τον Διοι-
κητή της 6ης ΥΠΕ, κ. Ηλία 
Θεοδορώπουλο, και τους 
Υποδιοικητές, κ. Γιώργο 
Δέντσικα και κ. Βασίλειο 
Στασινόπουλο, για ζητή-
ματα που άπτονται της 
λειτουργίας του Νοσοκο-
μείου Άρτας, των Αγροτι-
κών Ιατρείων του Δήμου 
και του Κέντρου Υγείας 
Άρτας.

Στη συνάντηση, ο κ. Σια-
φάκας έθεσε με σαφήνεια 
τα σοβαρά προβλήματα 
που αντιμετωπίζει το Νο-
σοκομείο Άρτας, αλλά και 
προτάσεις για την άμεση 

και αποτελεσματική επί-
λυσή τους. Ειδικότερα, 
δόθηκε έμφαση στη δια-
σφάλιση της στελέχωσης 
με ιατρικό και νοσηλευτι-
κό προσωπικό, τη βελτίω-
ση των υποδομών και την 

χώρα αλλά και στο Πανεπι-
στημιακό Νοσοκομείο Ιωαν-
νίνων.
Γεννήθηκε το 1960 στην 
Άρτα, όπου και ολοκλήρωσε 
τις σπουδές του στην πρω-
τοβάθμια και δευτεροβάθμια 
εκπαίδευση. Το 1978 εισήχθη 
5ος στην Ιατρική Σχολή του 
ΕΚΠΑ από όπου αποφοίτη-
σε το 1984 με Άριστα. Έλαβε 
υποτροφίες από το Εθνικό 
Ίδρυμα Υποτροφιών για όλα 
σχεδόν τα έτη φοίτησης στην 
Ιατρική Σχολή.
Το 1989 έλαβε τη διδακτορική 
του διατριβή από την Ιατρι-
κή Σχολή Αθηνών με Άριστα, 
ενώ το 1992 έγινε μέλος του 
Royal College of Physicians 
του Λονδίνου (MRCP) μετά 
από εξετάσεις. Ειδικότητα 
Καρδιολογίας και μετεκπαί-
δευσή στην Επεμβατική Καρ-
διολογία έκανε στη Μεγάλη 
Βρετανία όπου, μετά το τέλος 
της εκπαίδευσής του εκλέ-
χθηκε Λέκτορας στη Σχολή 
Μεταπτυχιακής Ιατρικής του 
Πανεπιστημίου Keele και ερ-
γάστηκε για 2 έτη.
Το 1995 εκλέχτηκε Λέκτορας 
Καρδιολογίας στην Ιατρική 
Σχολή Ιωαννίνων και επέ-
στρεψε στην Ελλάδα και το 
1999 εκλέχτηκε Αναπληρω-
τής Καθηγητής Καρδιολογί-
ας. Το 2005 έγινε καθηγητής 
Καρδιολογίας στην ίδια Ια-
τρική σχολή και από το 2014 
διευθύνει τη Β’ Καρδιολογική 
Κλινική του Πανεπιστημιακού 
Νοσοκομείου Ιωαννίνων.
Έχει λάβει τιμητικές διακρί-
σεις με σημαντικότερη το 
Βραβείο της Ακαδημίας Αθη-
νών το 2013 για πρωτότυπη 
εργασία επί της θεραπείας 
των παθήσεων της καρδιάς.
Συνδύασε την έρευνα, την εκ-
παίδευση και την κλινική αρι-
στεία και οργάνωσε την επεμ-
βατική καρδιολογία κλινικά 
και ερευνητικά στη ΒΔ Ελλά-
δα, ενώ υπήρξε πρωτοπόρος 
στην οργάνωση της Επεμ-
βατικής Καρδιολογίας στην 
Ελληνική Περιφέρεια. Έχει 
συμμετάσχει ή συμμετέχει σε 
πολλές διεθνείς πολυκεντρι-
κές μελέτες, σε  ερευνητικά 
προγράμματα χρηματοδοτού-
μενα από εθνικούς φορείς 
και σε ερευνητικά προγράμ-
ματα χρηματοδοτούμενα από 
την Ευρωπαϊκή Ένωση. Έχει 
πάνω από 300  δημοσιευμένες 
εργασίες, και έχει συγγράψει 
κεφάλαια σε πολλά ξενό-

υποστήριξη για τη συνεχή 
παροχή υπηρεσιών υγεί-
ας υψηλού επιπέδου προς 
τους πολίτες.

Επιπλέον, συζητήθηκε η 
διαρκής υποστήριξη και 



CAFE COSY

Η νέα επιλογή στην πόλη 
για καφέ και ποτό

ΟΔΟΣ ΣΚΟΥΦΑ 69 - ΑΡΤΑ

Η Άρτα έχει το δικό της 
στέκι
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θηκε από την Β’ Καρδιολογική 
Κλινική ΠΓΝ Ιωαννίνων, σε 
συνεργασία με την Καρδιο-
λογική Κλινική του ΓΝ Αρτας, 
τον Ιατρικό Σύλλογος Άρτας 
και την Ακαδημαϊκή Εταιρεία 
Άρτας.
Το Συνέδριο τελούσε υπό την 

αιγίδα του Πανεπιστημίου Ιω-
αννίνων και του Δήμου Αρταί-
ων ενώ
Αποκλειστικός χορηγός του 
Συνεδρίου ήταν η εταιρεία 
UNI-PHARMA του Ομίλου 
Φαρμακευτικών Επιχειρήσε-
ων Τσέτη.

αναβάθμιση των Αγροτι-
κών Ιατρείων, τα οποία 
αποτελούν κρίσιμο πυλώ-
να για την πρωτοβάθμια 
φροντίδα υγείας στην πε-
ριοχή. Ο Δήμος Αρταίων, 
έχοντας ήδη συμβάλλει 

στην παραχώρηση και 
συντήρηση των κτιρίων, 
επανέλαβε τη δέσμευσή 
του για τη συνεχή στήριξη 
των δομών αυτών. Παράλ-
ληλα, τονίστηκε η ανάγκη 
αναβάθμισης του Κέντρου 

Ανακοίνωση της υποψηφιότητας του 
Κώστα Τσίκου στο Επιμελητήριο

Φίλες και φίλοι, 
αγαπητές, αγαπητοί συνάδελ-
φοι,
είμαι στην ευχάριστη θέση να 
σας ανακοινώσω την ίδρυση και 
την υποψηφιότητα του Συνδυα-
σμού μας
«Σύγχρονο Επιμελητήριο Άρ-
τας» στις επερχόμενες επιμελη-
τηριακές εκλογές που θα γίνουν 
στις 8 και 9 Δεκεμβρίου 2024.
Με ενθουσιασμό, με νέες ιδέες, 
με θέληση  και με πίστη στις 
ιδρυτικές αξίες και θέσεις του 
συνδυασμού μας «Σύγχρονο 
Επιμελητήριο Άρτας» υποσχό-
μαστε να παλέψουμε ώστε να 
δημιουργήσουμε ευκαιρίες ανά-
πτυξης και εξωστρέφειας.
Με όραμα και φιλοδοξία, θα 
δουλέψουμε για ένα ΣΥΓΧΡΟΝΟ 
ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ, που θα αποτε-
λεί πραγματικό στήριγμα όλων 
των επιχειρήσεων, για τον νέο 
αναπτυξιακό χάρτη του «επιχει-
ρείν» που φιλοδοξούμε να χαρά-
ξουμε και να οργανώσουμε στην 
Άρτα.
Θέλουμε ένα Επιμελητήριο το 
οποίο θα προσθέτει αξία στα 
μέλη του, με χρήσιμες και προσι-
τές υπηρεσίες.
Το όνομα του Συνδυασμού μας  
«ΣΥΓΧΡΟΝΟ ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ» 
αντικατοπτρίζει την ανάγκη για 
ένα εκσυγχρονισμένο Επιμελη-
τήριο με ανοιχτές πόρτες προς 
όλα τα μέλη.
Με σταθερό ενδιαφέρον και 
φροντίδα για τους επαγγελμα-
τίες των περιφερειακών Δήμων 
του Νομού.
Που θα απαρτίζεται από ανθρώ-
πους με γνώση, καταξιωμένους 
επαγγελματίες που επιλέγουν 

τη μαχητική διεκδίκηση των 
δίκαιων αιτημάτων του χώ-
ρου μας και ενώνουν τις δυνά-
μεις τους, για να στηρίξουν την 
επιχειρηματικότητα, πέρα και 
πάνω από κομματικές προτιμή-
σεις, δεσμεύσεις και εξαρτήσεις.
Στη βάση της ομάδας και όχι της 
μονάδας. Και αυτό αποτυπώνε-
ται εύστοχα και στο λογότυπο 
του συνδυασμού μας. 
Η έννοια της κυψέλης, που εί-
ναι το βασικό συστατικό του 
logo μας, εμπεριέχει το ομαδικό 
πνεύμα, τη λήψη από κοινού 
των αποφάσεων, τη συστράτευ-
ση των δυνάμεων…
Σας καλούμε, ΟΛΟΙ ΜΑΖΙ, να με-

ταδώσουμε το μήνυμα για ένα 
νέο ΣΥΓΧΡΟΝΟ ΕΠΙΜΕΛΗΤΗΡΙΟ.
Γιατί μας αξίζει, να ξανακερδί-
σουμε το σεβασμό που μας ανα-
λογεί στην Άρτα.

ΠΟΙΟΣ ΕΙΝΑΙ Ο ΚΩΣΤΑΣ ΤΣΙ-
ΚΟΣ

Ο Κώστας Τσίκος γεννήθηκε και 
ζει στην Άρτα. Είναι παντρεμέ-
νος με την Όλγα Πάνου, Καθηγή-
τρια Δευτεροβάθμιας εκπαίδευ-
σης και έχουν δύο παιδιά.
Σπούδασε στο Γεωπονικό Πανε-
πιστήμιο Αθηνών. 
Μετά τις στρατιωτικές του υπο-
χρεώσεις επέστρεψε στην Άρτα 

όπου από το 2000 διατηρεί κα-
τάστημα Γεωργικών Εφοδίων 
στους Κωστακιούς Άρτας.
Η εμπειρία του στα θέματα της 
Γεωπονίας μεγάλη καθώς έχει 
συμμετάσχει σε πλήθος Σεμινα-
ρίων και Διαλέξεων σε όλο τον 
κόσμο.
Είναι γιος του Θεόδωρου Τσίκου 
που υπηρέτησε σε επιτελικές 
θέσεις στον ΟΑΕΔ σε Άρτα και 
Γιάννινα.
Και της Βασιλικής Νικολάου που 
διετέλεσε Ληξίαρχος στο Δήμο 
Αρταίων επί Δημαρχίας Νικολά-
ου Σιμεντζή, Χρήστου Παπαγε-
ωργίου και Κώστα Βάγια.

Υγείας Άρτας, ώστε να 
ανταποκριθεί πληρέστε-
ρα στις ανάγκες της το-
πικής κοινωνίας.

Η συνάντηση πραγματο-
ποιήθηκε σε εξαιρετικά 
φιλικό και συνεργατικό 
κλίμα, με κοινό στόχο την 
καλύτερη λειτουργία των 
Υγειονομικών Δομών της 
περιοχής. Και από τις δύο 
πλευρές δόθηκαν οι απα-
ραίτητες εγγυήσεις για 
τη στήριξη των αιτημά-
των που θα οδηγήσουν 
στη βέλτιστη υγειονομι-
κή φροντίδα για την κοι-
νωνία και τους πολίτες 
του Δήμου Αρταίων. Επί-
σης, οι αξιωματούχοι της 
6ης ΥΠΕ, δεσμεύτηκαν να 
επισκεφθούν την περιο-
χή της Άρτας για επί τό-
που αυτοψία το επόμενο 
δεκαήμερο.
Η άμεση και ουσιαστι-
κή ανταπόκριση της 6ης 
ΥΠΕ στις ανάγκες του Δή-
μου αναμένεται να έχει 
θετικό αντίκτυπο, ενδυ-
ναμώνοντας το αίσθημα 
ασφάλειας και ευημερίας 
των κατοίκων της περιο-
χής, ενώ παράλληλα απο-
τελεί παράδειγμα αγα-
στής συνεργασίας προς 
όφελος του συνόλου.
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Εργατικό Κέ-
ντρο Άρτας: 
ΓΕΝΙΚΗ 
ΑΠΕΡΓΙΑ ΤΗΝ 
ΤΕΤΑΡΤΗ 
ΣΤΙΣ 20-11-24

Τώρα είναι η ώρα 
του συντονισμού 
όλων των εργα-
ζομένων και των 

σωματείων τους, της κοι-
νής δράσης απέναντι στην 
αντιλαϊκή πολιτική της 
κυβέρνησης και των επι-
χειρηματικών ομίλων που 
καταδυναστεύουν τη ζωή 
μας.
Δεν υπάρχει άλλη επιλογή 
πέρα από το να παλέψουμε 
για την επιτυχία της απεργίας 
παντού, τίποτα δεν πρόκειται 
να κερδίσουμε εάν δεν παλέ-
ψουμε, αν δεν αγωνιστούμε 
για τα δικά μας συμφέροντα. 
Οι μεγάλες απεργιακές μάχες 
που δίνονται από τους οικο-
δόμους, τους σιδηροδρομι-
κούς, τους ντελιβεράδες, τους 
ξενοδοχοϋπαλλήλους, τους 
μεταλλεργάτες στη ναυπηγο-
επισκευαστική ζώνη, τους λι-
μενεργάτες, τους ναυτεργά-
τες, τους υγειονομικούς, τους 
εκπαιδευτικούς δείχνουν το 
δρόμο, δίνουν ελπίδα και αι-
σιοδοξία για να ενταχτούν 
ακόμα περισσότεροι κλάδοι.
Η κυβέρνηση εφαρμόζει το 
δόγμα: να χάσουν οι εργα-
ζόμενοι για να κερδίσουν 
οι επιχειρηματικοί όμιλοι Η 
επίθεση του κεφαλαίου στα 
δικαιώματά μας συνεχίζεται. 
Εμείς συνεχώς είμαστε οι 
χαμένοι, ενώ ταυτόχρονα οι 
ιδιοκτήτες των επιχειρημα-
τικών ομίλων συνεχώς είναι 
οι κερδισμένοι, αυτοί που 
πλουτίζουν από τη δουλειά 
μας, από την ακρίβεια, από τη 
γενοκτονία των λαών όπως 
του Παλαιστινιακού λαού 
από το κράτος δολοφόνο 
του Ισραήλ! Την ίδια στιγμή 
οι εισηγμένες εταιρείες στο 
χρηματιστήριο Αθηνών συ-
γκέντρωσαν πάνω από 22 δις 
ευρώ καθαρά κέρδη, τα δύο 
τελευταία χρόνια.
Ζούμε και δουλεύουμε σε 
μια απέραντη κοιλάδα των 
Τεμπών. Κέρδη βουτηγμένα 
στων εργατών το αίμα! Ταυ-
τόχρονα εμπορευματοποι-
ούν ακόμα περισσότερο τη 
λειτουργία κρίσιμων τομέων 
όπως η υγεία, η εκπαίδευση, η 
ενέργεια, το νερό, οι μεταφο-
ρές, η κοινωνική ασφάλιση, 
οι υποδομές και οι υπηρεσίες 
πολιτικής προστασίας για τις 
φυσικές καταστροφές. Ερχό-
μαστε καθημερινά αντιμέτω-
ποι με τα ανύπαρκτα μέτρα 
προστασίας της Υγείας και 
της Ασφάλειάς μας στους χώ-

ρους δουλειάς. Καθημερινά 
υπάρχει ένας νεκρός ή σοβα-
ρά τραυματίας συνάδελφός 
μας!
Γυρνάμε την πλάτη στους ερ-
γατοπατέρες, βαδίζουμε στο 
δρόμο της ανατροπής. Έχουν 
τεράστιες ευθύνες οι ηγεσί-
ες της ΓΣΕΕ και της ΑΔΕΔΥ. 
Η στάση τους όλα αυτά τα 
χρόνια αποτέλεσε τον βασικό 
σύμμαχο των κυβερνήσεων 
για να περάσει και να εφαρ-
μοστεί όλο αυτό το αντεργα-
τικό οικοδόμημα που καθή-
λωσαν τους μισθούς στα όρια 
της φτώχειας, καλλιεργώ-
ντας τη λογική του μονόδρο-
μου και των θυσιών για να 
κερδίζουν οι επιχειρηματικοί 
όμιλοι. Ούτε στα λόγια δε ζη-
τούν πια την κατάργηση των 
αντεργατικών νόμων και δια-
τάξεων. Η λογική τους είναι, 
αυτά έγιναν δεν αλλάζουν.
Το μόνο βέβαιο για αυτούς 
είναι η δηλωμένη στήριξη της 
κατεύθυνσης για την επίτευ-
ξη των αυστηρών δημοσιονο-
μικών στόχων και της κερδο-
φορίας των επιχειρηματικών 
ομίλων. Η καλλιέργεια της 
μοιρολατρίας ότι με τους 
αγώνες δε βγαίνει τίποτα και 
ότι η λύση βρίσκεται στην 
αναζήτηση «κυβερνητικών 
σωτήρων» και στο ξέπλυμα 
της αντιλαϊκής πολιτικής. Σε 
αυτή την επιδίωξη, θέλουν 
να παίξουν πρωταγωνιστικό 
ρόλο οι συμβιβασμένες ηγε-
σίες της ΓΣΕΕ και της ΑΔΕΔΥ.
Έξω η Ελλάδα από τα πολεμι-
κά σφαγεία – λευτεριά στην 
Παλαιστίνη Δε δεχόμαστε οι 
βασικές και καθημερινές μας 
ανάγκες να θυσιάζονται για 
να δίνονται δισεκατομμύρια 
στους ΝΑΤΟικούς εξοπλι-
σμούς, για πυραύλους, φρε-
γάτες, πολεμικά αεροπλάνα. 
Η βαθύτερη εμπλοκή της 
χώρας μας στους ιμπεριαλι-
στικούς σχεδιασμούς και πο-
λέμους, οι αμερικαΝΑΤΟϊκές 
βάσεις στην Ελλάδα και η 
αποστολή ελληνικών δυνά-
μεων στους ιμπεριαλιστικούς 
σχεδιασμούς γεννούν ανυπο-
λόγιστους κινδύνους για τη 
χώρα και το λαό μας.
Δε δεχόμαστε να δίνο-
νται εδώ και τόσους μήνες 
500.000 ευρώ την ημέρα για 
τη φρεγάτα στην Ερυθρά 
Θάλασσα, χρήματα που αγ-
γίζουν τον ετήσιο προϋπολο-
γισμό ενός Νοσοκομείου, που 
φτάνουν για να φτιαχτούν 
δεκάδες νέα σχολεία, να προ-

Η «Αρτινών Συνεργασία» ζητά: 
Γιώργος Πανέτας: «Bελτίωση 

των έργων ανάπλασης του κέ-
ντρου της πόλης».

Ανθή Τόλη: «Καλύτερη λειτουρ-
γία των Σχολικών Μονάδων»

Σε θέματα που αφο-
ρούν την βελτίωση 
των έργων ανάπλα-
σης στο κέντρο της 

πόλης (open mall) και την 
καλύτερη λειτουργία των 
Σχολείων και των Παιδι-
κών Σταθμών, εστιάζει το 
ενδιαφέρον της η παράτα-
ξη «Αρτινών Συνεργασία» 
του Χρήστου Τσιρογιάννη, 
ζητώντας από τη Δημοτική 
Αρχή στο Δημοτικό Συμβού-
λιο της Λογοδοσίας, να δώ-
σει συγκεκριμένες απαντή-
σεις και να μην πετάξει την 
μπάλα στην εξέδρα, για μια 
ακόμη φορά!
Σχετικά με τα έργα ανάπλα-
σης στο κέντρο της πόλης 
της Άρτας, η «Αρτινών Συ-
νεργασία» κατέθεσε πρότα-
ση για διορθωτικές κινήσεις 
για την βελτίωση, χωρίς να 
δημιουργηθεί κανένα πρό-
βλημα στην ομαλή υλοποί-
ηση του έργου. Συγκεκριμέ-
να πρότεινε, σε συνεργασία 
με τους μελετητές του έρ-
γου, τους μηχανικούς της 
τεχνικής υπηρεσίας, τους 
μηχανικούς της κατασκευ-
άστριας εταιρείας, αλλά και 
σε συνεργασία με τοπικούς 
αρχιτέκτονες της Άρτας, το 
ΤΕΕ και φυσικά τον Εμπορι-
κό Σύλλογο, να γίνει άμεσα 
μια μικρή τροποποίηση της 
μελέτης με διορθωτικές κι-

νήσεις, παράλληλα με την 
υλοποίηση του έργου και 
χωρίς καμία καθυστέρησή 
του. Η μελέτη αυτή θα περι-
λαμβάνει:
Τροποποίηση/αντικατά-
σταση του αστικού εξοπλι-
σμού (ζαρντινιέρες, παγκά-
κια, καλαθάκια).
Φύτευση περισσότερου 
πρασίνου και νέων δέντρων. 
Οι ρίζες των δέντρων να εί-
ναι φυτεμένες στο επίπεδο 
της πλακόστρωσης και όχι 
μέσα σε ζαρντινιέρα.
Σε μερικά σημεία των πε-
ζοδρόμων (ευρυχώρια κ.α.) 
και στις πλατείες, να τοπο-
θετηθούν μπορντούρες με 
άλλο σχέδιο και χρώμα (πχ 
κεραμιδί που παραπέμπει 
στο βυζαντινό στοιχείο της 
πόλης μας).
Τα συντριβάνια να είναι σε 
σχήμα, «ανάποδα το καπά-
κι της κατσαρόλας», (όπως 
μας έλεγαν αρχικά οι μελε-
τητές), ώστε να διατηρούν 
πάντα πάνω τους, μια ποσό-
τητα νερού.

Ο δημοτικός σύμβουλος 
Γιώργος Πανέτας με σχετι-
κή του ερώτηση προς την 
Δημοτική Αρχή, ζητά να 
απαντηθούν με σαφήνεια 
τα παρακάτω ερωτήματα:
Θα προβείτε σε μικρές τρο-
ποποιήσεις των έργων της 

ανάπλασης του κέντρου της 
πόλης μας; θα ενσωματώ-
σετε τις προτάσεις που σας 
καταθέσαμε;
Γνωρίζετε ότι στα δημόσια 
έργα γίνονται συχνά τρο-
ποποιήσεις έργων, όταν πα-
ρουσιάζονται διάφορα θέ-
ματα κατά την κατασκευή 
τους και έχουν ως σκοπό 
την βελτίωση του έργου;
Γνωρίζετε ότι η προηγού-
μενη δημοτική αρχή είχε 
προβεί σε τροποποιήσεις 
των μελετών των έργων 
Ιστορικό Δημαρχείο, Κολυμ-
βητήριο, ανάπλαση πλατεί-
ας Αγ.Θεοδώρας, κατά το 
στάδιο της κατασκευής των 
έργων;
Δεν θεωρείτε εύλογη μια μι-
κρή τροποποίηση σε ένα τέ-
τοιο μεγάλο έργο ανάπλα-
σης, κάνοντας διορθωτικές 
κινήσεις, χωρίς από την μια 
να σταματήσει το έργο και 
από την άλλη να βελτιωθεί 
το έργο και οι όποιες αλλα-
γές να πληρωθούν από το 
πρόγραμμα χρηματοδότη-
σης και όχι από το ταμείο 

του Δήμου;
Γνωρίζετε ότι εάν δεν γί-
νουν τώρα οι αλλαγές, δεν 
θα μπορέσουν να γίνουν 
πριν το 2030, μιας και θα 
πρέπει να παρέλθει μια 
5-ετία από την ολοκλήρωση 
του έργου, σύμφωνα με σχε-
τική νομοθεσία χρηματοδό-
τησης των έργων;
Θα αναθέσετε στους με-
λετητές των έργων της 
ανάπλασης, την εποπτεία 
εφαρμογής της μελέτης 
κατά την κατασκευή του 
έργου, η οποία πλέον είναι 
υποχρεωτική, σύμφωνα με 
την παράγραφο 4 του άρ-
θρου 15 της αριθμ.ΥΠΕΝ/
ΔΜΕΑΑΠ/26669/268/2024 
(ΦΕΚ 1785/Β/2024);
 
Επίσης άλλο ένα θέμα που 
θέτει η «Αρτινών Συνεργα-
σία», στην συνεδρίαση της 
Λογοδοσίας της Δημοτικής 
Αρχής είναι σχετικά με την 
κατάσταση που επικρατεί 
στα Σχολεία και στους Παι-
δικούς Σταθμούς, μιας και 
δεν επαρκούν τα χρήματα 
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που δίνει ο Δήμος για γρα-
φική ύλη και για υλικά κα-
θαριότητας, με αποτέλεσμα 
να υπάρχει έντονη δυσαρέ-
σκεια και διαμαρτυρία από 
διευθυντές σχολείων και 
παιδικών σταθμών.
Η δημοτική σύμβουλος 
Ανθή Τόλη με σχετική της 
ερώτηση, ζητά να δοθούν 
συγκεκριμένες απαντήσεις, 
για τα παρακάτω ερωτήμα-
τα:
Τι σκοπεύετε να κάνετε για 
αυτό το θέμα;
Όσο αφορά τις ανεξόφλη-
τες υποχρεώσεις στις δύο 
σχολικές επιτροπές και κυ-
ρίως αυτές που αφορούν 
τοπικούς επιχειρηματίες, 
πότε σκοπεύετε να τις πλη-
ρώσετε; Ποιο το συνολικό 
ποσό και τι είδους τιμολό-
για έχετε απλήρωτα;
Δίνεται επαρκή ποσό για 
υλικά καθαριότητας και 
γραφικής ύλης ανά σχο-
λείο;΄
Θα κάνετε αναθέσεις γρα-
φικής ύλης σε βιβλιοπωλεία 

του Δήμου μας, μέσω του 
τμήματος προμηθειών του 
Δήμου ή μέσω των Διευθυ-
ντών των Σχολείων;
Θα επιχορηγήσετε την εκ-
δρομή της Γ’ Λυκείου σε 
κάθε σχολείο, ώστε έτσι να 
δίνεται η δυνατότητα και 
σε παιδιά ευάλωτων οικογε-
νειών να συμμετέχουν;
Θα δώσετε άμεσα στις κα-
θαρίστριες των σχολείων 
μία ώρα ακόμη, δλδ από 
4ώρες να γίνουν 5ώρες οι 
συμβάσεις τους, ώστε να 
ενισχυθεί το εισόδημα τους 
και να επιτυγχάνεται ακόμη 
καλύτερη καθαριότητα των 
σχολικών χώρων;
Θα κάνετε εργασίες συ-
ντήρησης και βελτίωσης 
στα σχολικά κτήρια, στις 
η λ ε κ τρ ο μ η χα ν ο λ ογ ι κ έ ς 
εγκαταστάσεις και στα Λε-
βητοστάσια; Ξεκινήσατε 
τον προσεισμικό έλεγχο 
των σχολικών κτηρίων, ένα 
έργο που ήταν ενταγμένο 
στο πρόγραμμα ΤΡΙΤΣΗΣ; 

σληφθούν καθηγητές και 
δάσκαλοι. Δε δεχόμαστε να 
πληρώνουμε μέσω του κρα-
τικού προϋπολογισμού 7 δις 
το χρόνο για τους ΝΑΤΟϊκούς 
σκοπούς και την εμπλοκή της 
Ελλάδας στους πολέμους, την 
ίδια στιγμή που δεν υπάρ-
χουν μέτρα προστασίας της 
ζωής μας από τις φυσικές 
καταστροφές. Γι΄ αυτό πα-
λεύουμε για την απεμπλοκή 
της χώρας μας από τους ιμπε-
ριαλιστικούς πολέμους, τους 
οποίους όλοι μας πληρώνου-
με με αιματηρές οικονομικές 
συνέπειες και με κινδύνους 
που γεννούν το ενδεχόμενο 
μιας νέας γενικευμένης κα-
πιταλιστικής οικονομικής 
κρίσης.
Κανείς μόνος του! Δυναμώ-
νουμε την αλληλεγγύη μας 
σε κάθε συνδικάτο, σε κάθε 
χώρο δουλειάς και σε κάθε 
κλάδο που αγωνίζεται για τα 
δίκαια αιτήματα των εργαζο-
μένων.
Στέλνουμε στο καλάθι των 
αχρήστων το νέο αντεργατι-
κό τερατούργημα του υπουρ-
γείου εργασίας για τον κατώ-
τερο μισθό και τις κλαδικές 
συμβάσεις.
Δίνουμε όλες μας τις δυνάμεις 
για να κλιμακωθεί ο αγώνας 
και η διεκδίκηση για:
Κατάργηση όλων των αντερ-
γατικών νόμων που υπο-
νομεύουν τις συλλογικές 
συμβάσεις εργασίας και τον 
σταθερό ημερήσιο χρόνο ερ-
γασίας.
7ωρο - 5ήμερο - 35ωρο, στα-
θερή δουλειά με δικαιώματα. 
Όχι στην 6ήμερη εργασία, 
στις ελαστικές μορφές απα-
σχόλησης, στην απλήρωτη 
εργασία και στις απλήρωτες 
υπερωρίες, στη διευθέτηση 
του χρόνου εργασίας.
Αυξήσεις στους μισθούς και 
Συλλογικές Συμβάσεις. Ρή-
τρα αναπροσαρμογής των 
μισθών με βάση τον πληθω-
ρισμό. Επαναφορά της συλ-
λογικής διαπραγμάτευσης 
της ΕΓΣΣΕ, κατώτερος μισθός 
στα 950 ευρώ.
Αύξηση 20% στους δημοσί-
ους υπαλλήλους. Επαναφορά 
στο δημόσιο του 13ου και 
14ου μισθού, χορήγηση όλων 
των μισθολογικών κλιμακί-
ων, κατάργηση του απαράδε-
κτου διαχωρισμού στη μισθο-
λογική εξέλιξη ανάλογα με 
την κατηγορία εκπαίδευσης.
Επαναφορά κατακτήσεων, 
όπως οι τριετίες συμπερι-
λαμβανομένης της περιόδου 
2012 - 2023, η αρχή της ευ-
νοϊκότερης σύμβασης, η με-
τενέργεια και η συρροή, η κυ-
ριακάτικη αργία, η πληρωμή 
υπερωριών.
Ουσιαστική προστασία των 
εργαζόμενων γυναικών και 
της μητρότητας μέσα από τις 
συλλογικές συμβάσεις εργα-
σίας. Να γίνει υποχρεωτικά 
καθολική η εφαρμογή του 
επιδόματος γάμου στο 10%.
Ουσιαστικές αυξήσεις στις 

συντάξεις. Επαναφορά 13ης 
και 14ης σύνταξης. Ενσωμά-
τωση της προσωπικής δια-
φοράς και κατάργηση της ει-
σφοράς αλληλεγγύης. Καμία 
σύνταξη κάτω από 80% του 
μισθού.
Επίδομα ανεργίας για όλους 
τους ανέργους και χωρίς 
προϋποθέσεις στο 80% του 
μισθού.
Μέτρα ενάντια στην ακρί-
βεια και για την προστασία 
του εργατικού - λαϊκού εισο-
δήματος. Αφορολόγητο στα 
12.000 ευρώ για κάθε εργα-
ζόμενο και 3.000 ευρώ για 
κάθε παιδί. Μείωση τιμών 
και πλαφόν στις τιμές της 
ενέργειας και των ειδών λαϊ-
κής κατανάλωσης, κατάργη-
ση του ΦΠΑ και των έμμεσων 
φόρων σε όλα αυτά τα ήδη 
για τα εργατικά και λαϊκά 
νοικοκυριά.
Αποκλειστικά δημόσια και 
δωρεάν, αναβαθμισμένη Εκ-
παίδευση για όλους. Κατάρ-
γηση της επιχειρηματικής 
δράσης και όλων των ταξι-
κών εμποδίων και φίλτρων 
που μπαίνουν στην εκπαίδευ-
ση.
Ενιαίο αποκλειστικά δημόσιο 
και δωρεάν σύστημα Υγείας - 
Πρόνοιας, για όλους, για την 
ικανοποίηση του συνόλου 
των λαϊκών αναγκών σε σύγ-
χρονες υπηρεσίες πρόληψης - 
θεραπείας - αποκατάστασης. 
Υγεία κατοχυρωμένο κοινω-
νικό αγαθό και όχι εμπόρευ-
μα.
Νομική κατοχύρωση της προ-
στασίας της πρώτης λαϊκής 
κατοικίας, όχι στις εξώσεις 
και στους πλειστηριασμούς. 
Ουσιαστική επιδότηση ενοι-
κίου. Ολοκληρωμένο στεγα-
στικό σχεδιασμό με στόχο 
την κάλυψη των εργατικών, 
λαϊκών αναγκών, επανασύ-
σταση του ΟΕΚ και ενίσχυση 
του αποκλειστικά κρατικού 
κατασκευαστικού προγράμ-
ματος. ‘Άτοκα δάνεια για τους 
δικαιούχους.
Μέτρα για την υγεία και την 
ασφάλεια στους χώρους δου-
λειάς.
Προστασία των συνδικαλι-
στικών ελευθεριών και δικαι-
ωμάτων.
Απεμπλοκή της χώρας μας 
από τους ιμπεριαλιστικούς 
σχεδιασμούς και πολέμους 
που οργανώνουν ΗΠΑ - ΝΑΤΟ 
- ΕΕ. Να σταματήσει τώρα η 
γενοκτονία του Παλαιστι-
νιακού και του Λιβανέζικου 
λαού. Αλληλεγγύη στους πρό-
σφυγες.
Η δύναμη μας είναι η οργά-
νωση. Όπλο μας η αλληλεγ-
γύη. Η Ελπίδα στον αγώνα.
ΟΛΟΙ ΣΤΗΝ ΓΕΝΙΚΗ ΑΠΕΡ-
ΓΙΑ ΤΗΝ ΤΕΤΑΡΤΗ ΣΤΙΣ 20 
ΝΟΕΜΒΡΗ και ΣΤΗΝ ΑΠΕΡ-
ΓΙΑΚΗ ΣΥΓΚΕΝΤΡΩΣΗ στις 
10.30πμ στο ΕΡΓΑΤΙΚΟ ΚΕ-
ΝΤΡΟ!
Η ΔΙΟΙΚΗΣΗ
ΑΡΤΑ 1/11/2024

Τα βήματά της προς 
το μέλλον προετοι-
μάζει η ΔΕΥΑ (Δημο-

τική Επιχείρηση Ύδρευσης 
Αποχέτευσης) Άρτας, που 
πέτυχε την ένταξή της σε 
χρηματοδοτούμενο πρό-
γραμμα για την καλύτερη 
διαχείριση των υδάτινων 
πόρων, ενόψει της Κλιμα-
τικής Αλλαγής. 
Πρόκειται για το έργο με το 
ακρωνύμιο «Aqua», δηλα-
δή νερό, το οποίο χρηματο-
δοτείται από το πρόγραμ-
μα Interreg IPA - Adrion 
2021-2027. Υλοποιείται 
σε  χώρες της περιοχής 
Αδριατικής και Ιονίου, στο 
οποίο εκτός από την Ελλά-
δα συμμετέχουν ως εταί-
ροι η Ιταλία, η Σλοβενία, η 
Αλβανία, το Μαυροβούνιο 
και η Σερβία. Αφορά στην 
«Ενίσχυση της Διαχείρισης 
των Υδάτων για την Ανθε-
κτικότητα στην Κλιματική 
Αλλαγή στην περιοχή της 
Αδριατικής-Ιονίου». 
Στόχος του έργου είναι η 
βελτίωση και η ουσιαστική 
αναβάθμιση του τρόπου δι-
αχείρισης του νερού, ώστε 
να μπορεί η κάθε χώρα να 
ανταπεξέλθει στις μεταβο-
λές που προκύπτουν λόγω 
της κλιματικής αλλαγής. 
Στο πλαίσιο του έργου 
χρηματοδοτούνται προ-
γράμματα τεχνολογίας και 
αντίστοιχες εφαρμογές 

προκειμένου να αντιμε-
τωπίζονται οι επιπτώσεις 
από την κλιματική αλλα-
γή, με προτεραιότητα στο 
φαινόμενο της λειψυδρίας. 
Μέσω του έργου παρέχεται 
η δυνατότητα ακόμα και 
για ακριβέστερη πρόβλε-
ψη της μελλοντικής ζήτη-
σης σε πόσιμο νερό, όπως 
και των μεγαλύτερων 
απαιτήσεων ανά περιοχή 
κατά την θερινή περίοδο.  
Εις ότι αφορά την Άρτα, θα 
υλοποιηθεί σύστημα ηλε-
κτρονικής επόπτευσης της 
στάθμης και της ποιότη-
τας νερού, σε διάφορα ση-
μεία υδροληψίας ευθύνης 
της ΔΕΥΑ. Τα συλλεγόμενα 
στοιχεία θα είναι χρήσιμα 
στον προγραμματισμό και 
την λήψη αποφάσεων της 
υπηρεσίας, καθώς και στην 
δημιουργία πολύτιμων 
προγνωστικών μοντέλων. 
Το συγκεκριμένο έργο, προ-
ϋπολογισμού 232.037,50 
ευρώ, χρηματοδοτείται 
κατά 85% από πόρους της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης και 
κατά 15% από Εθνικούς 
πόρους τους Προγράμμα-
τος Δημοσίων Επενδύσε-
ων. Η υλοποίησή του θα 
αποφέρει πολλαπλά οφέλη 
για την Υπηρεσία και κυρί-
ως για την τοπική κοινω-
νία. 

Ασπίδα στην Κλιματική 
Αλλαγή η ένταξη της 

ΔΕΥΑ Αρτας στο «Aqua»

Ανακοινώνεται ότι η 
διαδικασία υποβο-
λής νέων αιτήσεων 

προς το Κοινωνικό Φαρ-
μακείο του Δήμου Αρταίων 
είναι και πάλι διαθέσιμη 
και οποιοσδήποτε επιθυμεί 
μπορεί να εγγραφεί.
Οι αιτήσεις προς το Κοι-
νωνικό Παντοπωλείο / 
Παροχή Συσσιτίου προς το 

παρόν δεν είναι διαθέσιμες 
και θα υπάρξει εκ νέου ενη-
μέρωση για την δυνατότη-
τα υποβολής.
Για οποιαδήποτε πληρο-
φορία επικοινωνήστε στο 
26813 61757 για το Κοινω-
νικό Φαρμακείο και 26813 
61756 για το Κοινωνικό 
Παντοπωλείο / Παροχή 
Συσσιτίου.

Ενημέρωση για την 
υποβολή αιτήσεων στο 

Κοινωνικό Παντοπωλείο 



Ξημερώνοντας...Ξημερώνοντας...Στην Άρτα δώσαμε τον 
μεγάλο αγώνα κόντρα 

στους μηχανισμούς

Μια μικρή δήλωση διαπί-
στωση..για το επικείμενο 
Συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ Π.Σ..
Πλειοψηφεία των συνέ-
δρων του ΣΥΡΙΖΑ πανελ-
λαδικά με την Δημοκρατία 
και την Αριστερά κατά του 
αποκλεισμού του νόμιμα 
εκλεγμένου προέδρου του 
από τον λαό… έστω κι έτσι, 
μετά απ’όλα αυτά που πα-
ρακολουθεί όλη η χώρα…
Εξαιρετικό αποτέλεσμα και 
στην Άρτα, μετά από μεγά-
λον αγώνα, παρά την τε-
ράστια κινητοποίηση των 
μηχανισμών…

Θα είμαστε εκεί, με όλους 
τους συντρόφους που δώ-
σαμε αυτόν τον δύσκολο 
αγώνα στην Άρτα, αντι-
προσωπεύοντας τον αγώνα 
όλων αυτών που μας στήρι-
ξαν, όλων όσων προσήλθαν 
να ψηφίσουν και δεν κατα-
φέραμε να υπερνικήσουμε 
την προσχεδιασμένη γρα-
φειοκρατία αλλά και την 
κοινωνία που προσδοκά 
στην δική μας Ελπίδα!
Ταπραντζή Τζένη, εκλεγμέ-
νη σύνεδρος ΣΥΡΙΖΑ νομού 
Άρτας

Γράφει η Τζένη Ταπραντζή* Τα αστέρια έτοι-
μα είναι να με 
πλακώσουν σαν 
τα κοιτώ από το 

μπαλκόνι του σπιτιού μου 
στο χωριό, στις 5.30 το ξη-
μέρωμα - την ώρα που γρά-
φεται το σημείωμα τούτο. 
Ο ασέληνος χώρος, η βαθιά 
ησυχία, το δροσερό αερά-
κι που κατέβαινε από τα 
γύρω βουνά μου ‘ βαλαν 
στη σκέψη φωτιά.
  Δίπλα στο μοσχοβολημέ-
νο καφέ άφησα το βιβλίο 
του Κόντογλου «Φημισμένοι 
άντρες και λησμονημένοι». 
Βάλθηκε ο Κόντογλου να 
βγάλει από τη λήθη εκείνους 
τους τυχοδιώκτες, τους τρε-
λούς, τους κυνηγούς της πε-
ριπέτειας, που έφεραν στον 
κόσμο τα πάνω κάτω και που 
άλλαξαν τη ρώτα στην ιστο-
ρία.
  « Πολλοί από τους ανθρώ-
πους πούνε γραμμένοι εδώ 
μέσα είναι κακούργοι και 
ληστές αλλά, όπως γίνεται 
συχνά, να πηγαίνει το καλό 
μαζί με το κακό έτσι κ’ η ζωή 
αυτουνών των ανθρώπων 
έχει κάτι τις το ασυνήθιστο 
και φχάριστο, που δεν πρέπει 
να το περιφρονά ο καλός άν-
θρωπος. Απ’ αυτές τις κακές 
ιστορίες μπορεί να βγει  πολύ 
όφελος για τον άνθρωπο , 
γιατί , βλέποντας ο αναγνώ-
στης σε τι θηριωδία φτάνει ο 
άνθρωπος , αγαπά περισσό-
τερο τα καλά έργα, και ποθεί 
τη χαρά και την ευτυχία, που 
τη χαρίζει μονάχα η αρετή».
  Και ξετυλίγει ο Κόντογλου με 
το κουβάρι των λέξεων ιστο-
ρίες θεσπέσιες, λησμονημένες 
και αναδεικνύει επίσης και 
έναν από τους μεγαλύτερους 
εξερευνητές και γεωγράφους 
του περασμένου αιώνα, τον 
Παναγιώτη Ποταγό, τον Έλ-
ληνα γιατρό εκ Βυτίνας, που 
όπως συνηθίζεται στη χώρα 
τούτη, οι αρμόδιες υπηρεσίες 

ποτέ δεν καταδέχτηκαν να 
ασχοληθούν με τα δικά του 
«ευτελή θέματα» !  Το έργο 
του , όμως, τυπώθηκε σε χαρ-
τί από τη Γαλλική Γεωγραφι-
κή Εταιρία, από τους «κου-
τόφραγκους» δηλαδή, και 
καμαρώνουμε σήμερα, εμείς 
για το μεγάλο και σπουδαίο 
συμπατριώτη μας. Όλοι εκεί-
νοι που προχώρησαν, που 
έσπρωξαν τον κόσμο αυτό 
ένα βήμα μπροστά , ήσαν 
όλοι τους κυνηγοί. Άλλοι της 
περιπέτειας, άλλοι της γνώ-
σης, τυχοδιώκτες στο σύνολό 
τους και περίεργοι για το τι 
υπήρχε πέρα από τη θάλασσα 
ή ψηλά στο ουράνιο στερέω-
μα. Κυνηγοί και οι περισσό-
τεροι κυνηγημένοι, ακριβώς 
όπως γίνονται τα πράγματα 
στη φύση.
  Το ανθρώπινο DNA μπολιά-
στηκε από το αιώνιο κυνήγι 
για την επιβίωση, για την εξή-
γηση του κόσμου μας, για τον 

τελικό σκοπό που ακόμα δεν 
μάθαμε ποιος είναι.
  Ξημερώνει όμως, αντικριστά 
μου έχω το βουνό και πίσω 
του βλέπω το λυκαυγές που 
έδιωξε μεμιάς όλα τ’ άστρα 
που τόση ώρα μου κρατού-
σαν παρέα. Το βλέπω το φως 
αυτό να αναπτύσσεται και να 
κυκλώνει αργά ολάκερο το 
βουνό. Στο κέντρο του δια-
κρίνω να σπάζουν τα χρώμα-
τα και να αχνοφαίνεται ένας 
πορτοκαλί ορίζοντας.
  6.08π.μ. Δεν θέλω να καθίσω 
άλλο στο μπαλκόνι. Είναι η 
ώρα που οι οικογένειες των 
αγρίων αφήνουν τη βοσκή 
και το παιχνίδι και πάνε για 
τα γιατάκια τους. Αφού έκα-
ναν όλη τη νύκτα τον τόπο 
άνω-κάτω, πάνε να ξεκου-
ραστούν σε απρόσιτα μέρη. 
Σε τόπους που να έχουν κα-
λυμμένα τα νώτα τους, που 
να μπορούν να μυρίζουν 
καλά τον κάθε απρόσκλητο 

επισκέπτη, σε τόπους που 
οι δρόμοι διαφυγής να είναι 
ασφαλείς.
  Το κυνήγι του αγριόχοιρου 
αργεί ακόμα. Όμως η συνή-
θεια δεν κόβεται, δεν μπορώ 
σηκώνομαι να φύγω για τις 
ιχνηλασίες. Για το μικρό ή 
το μεγάλο πάτημα στο ξερα-
μένο χώμα, για τη μυρωδιά 
που σκορπίζει στο χώρο από 
την παρουσία τους.  Το ξέρω 
καλά μερικές φορές, το νιώ-
θω, κάπου κοντά μου είναι 
και με παρακολουθούν από 
μέρη ασφαλή. Μα και αυτά 
το ξέρουν, το δύσκολο αχνάρι 
την εποχή αυτή θα με οδηγή-
σει κοντά τους. Με ευλάβεια 
σκύβω σε κάθε πατημασιά 
τους, πάνω στο χώμα και το 
μυρίζω, διακρίνω παραπέρα 
ένα σπασμένο κλαδί από το 
βάδισμα τους . Και προχωρώ, 
δίχως βιασύνες .  Αιώνιο παι-
χνίδι αυτό το κυνήγι...

ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ...θέσεις για το ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την 
ΦΥΣΗ, το ΚΥΝΗΓΙ: Γράφει ο ΚΩΣΤΑΣ ΛΥΤΡΑΣ
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Στο πλαίσιο της ενδο-
περιφερειακής συ-
νεργασίας μου με τον 

Βουλευτή Δράμας του ΠΑ-
ΣΟΚ -Κινήματος Αλλαγής κ. 
Αναστάσιο Νικολαΐδη και 
Υπεύθυνο του Τομέα Υπο-
δομών και Μεταφορών του 
Κόμματος, για ζητήματα 
που αφορούν το Νομό Άρ-
τας κατατέθηκε η με αριθμ. 
Πρωτοκόλλου 482 Κοινο-
βουλευτική ερώτηση για 
τη σημαντική καθυστέρη-
ση στην υλοποίηση του έρ-
γου της αντιπλημμυρικής 
προστασίας της Άρτας και 
της ευρύτερης περιοχής. 
Οι χορηγήσεις παρατάσεων 
για την εκπόνηση της μελέ-
της για την αντιπλημμυρική 
προστασία της περιοχής επι-

φέρουν σημαντικές καθυστε-
ρήσεις και δημιουργούν έντο-
νους προβληματισμούς στην 
τοπική κοινωνία, δεδομένου 
του γεγονότος ότι η περιοχή 
έχει δεχθεί σοβαρά πλήγματα 
από τις πλημμύρες του πα-
ρελθόντος. 
 Στην ερώτησή του προς τον 
Υπουργό Μεταφορών Χρή-
στο Σταϊκούρα, ο βουλευτής 
αναφέρεται στο ιστορικό της 
ανάγκης για την αντιπλημ-
μυρική θωράκιση της Άρτας, 
ενώ υπογραμμίζει το ότι από 
το 2019, υπογράφηκε η σύμ-
βαση της εκπόνησης της με-
λέτης για το έργο, με αρχική 
προθεσμία περαίωσης στις 
7-2-2022. Με χορηγήσεις πα-
ρατάσεων που ακολούθησαν, 
η προθεσμία για την εκπόνη-

ση της μελέτης ορίστηκε για 
τις 14-7-2024, όμως λόγω κα-
θυστέρησης στη διαδικασία 
έγκρισης περιβαλλοντικών 
όρων και περιβαλλοντικής 
αδειοδότησης, χορηγήθηκε 
νέα παράταση 22 μηνών και 
η προθεσμία ολοκλήρωσης 
της μελέτης ορίστηκε στις 
14-5-2026! 
“Πρόκειται για μια πολύ ση-
μαντική καθυστέρηση, η 
οποία γεννά έντονο προβλη-
ματισμό στην τοπική κοι-
νωνία, καθώς στην Άρτα και 
στην ευρύτερη περιοχή υπάρ-
χει πάντα ο κίνδυνος αναβίω-
σης των θλιβερών καταστά-
σεων του 2015. Περαιτέρω, η 
καθυστέρηση στην εκπόνηση 
της αναγκαίας μελέτης επι-
τείνει την ανησυχία για την 

πηγή χρηματοδότησης του 
έργου, δεδομένου ότι η τρέ-
χουσα προγραμματική περίο-
δος του ΕΣΠΑ έχει ως ημερο-
μηνία ολοκλήρωσης το 2027” 
αναφέρει, μεταξύ άλλων, ο κ. 
Νικολαΐδης. 
Ο βουλευτής ζητά από τον 
Υπουργό να καταθέσει το 
επικαιροποιημένο αναλυτικό 
χρονοδιάγραμμα της σύμβα-
σης μελέτης και τον ρωτά, 
μεταξύ άλλων: 
Σε ποιες άμεσες ενέργειες 
πρόκειται να προβείτε ούτως 
ώστε να μην παρουσιάζονται 
τεράστιες χρονοτριβές στην 
υλοποίηση απολύτως ανα-
γκαίων έργων;
Σε ποιους συγκεκριμένους 
λόγους οφείλεται η καθυ-
στέρηση στην έγκριση περι-

βαλλοντικών όρων και στην 
περιβαλλοντική αδειοδότη-
ση; Εξαντληθήκαν όλα τα 
περιθώρια, ώστε να μην πα-
ρουσιαστεί αυτή η σημαντική 
καθυστέρηση;
Μπορείτε να διασφαλίσετε 
ότι η χορήγηση της νέας πα-
ράτασης για την εκπόνηση 
της μελέτης έως τις 14-5-
2025 θα είναι η τελευταία 
και δεν θα απαιτηθεί άλλη, 
καθώς και ότι στο ενδιάμεσο 
θα έχει ολοκληρωθεί κάθε δι-
αδικασία αδειοδότησης;
Με ποιους πόρους πρόκει-
ται να υλοποιηθεί το έργο 
«Αντιπλημμυρική προστασία 
Άρτας, καθώς και της ευρύτε-
ρης περιοχής που διέρχεται ο 
Άραχθος ποταμός, μέχρι τον 
Αμβρακικό Κόλπο», το οποίο 

αποτελεί ύψιστη προτεραιό-
τητα για την αντιπλημμυρική 
θωράκιση της Άρτας και της 
ευρύτερης περιοχής;  
Με εκτίμηση, 
Γόγαλης Θεόδωρος

Σχολή Κοινωνικών Επι-
στημών, Τμήμα Δημόσιας 
Διοίκησης και Πολιτικής 
MBA-Διοίκηση Επιχειρήσε-
ων
Μέλος Τομέα Δημόσιας Δι-
οίκησης & Μεταναστευτι-
κής Πολιτικής ΠΑΣΟΚ – Κι-
νήματος Αλλαγής 
Υπεύθυνος Τομέων Δημό-
σιας Διοίκησης, Υγείας, 
Τύπου, Νεανικότητας και 
Οικονομικού ΠΑΣΟΚ - Κινή-
ματος Αλλαγής Άρτας

Στη Βουλή η σημαντική καθυστέρηση στην πορεία 
υλοποίησης της αντιπλημμυρικής προστασίας της Άρτας

Με μεγάλη τιμή, συγκίνηση 
και ιδιαίτερη χαρά ο Ιατρι-
κός Σύλλογος Άρτας χαιρε-
τίζει την πανηγυρική εκλογή 
του Αρτινού διακεκριμένου 
καθηγητή Καρδιολογίας του 
Πανεπιστημίου Ιωαννίνων 
και Δ/ντή της Β΄ Καρδιολογι-
κής Κλινικής του Πανεπιστη-
μιακού Νοσοκομείου Ιωαν-
νίνων κ.ΛΑΜΠΡΟΥ ΜΙΧΑΛΗ 
ως  ΠΡΟΕΔΡΟΣ της Ελληνικής 
Καρδιολογικής Εταιρείας.
Ο κ.ΜΙΧΑΛΗΣ έχει συγγράψει 
επιστημονικά βιβλία, έχει δη-
μοσιεύσει πάνω από 300 ερ-
γασίες, υπήρξε πρωτοπόρος 
στην οργάνωση της επεμ-
βατικής καρδιολογίας στην 
Ελλάδα με σημαντική διεθνή 

και ερευνητική δραστηριότη-
τα με πολλές εθνικές και διε-
θνείς διακρίσεις.
Έχει βραβευτεί από την Ακα-
δημία Αθηνών με το βραβείο 
Νοταρά το 2013 για την πρω-
τότυπη  εργασία επί της θε-
ραπείας  των παθήσεων της 
καρδιάς.
Ευχόμαστε εκ καρδίας τις κα-
λύτερες ευχές μας και επιτυ-
χίες στο αγαπημένο μας Αρτι-
νό συνάδελφο Λάμπρο σε μια 
ακόμη σημαντική θέση στη 
λαμπρή ιατρική του καριέρα.
Για τους Αρτινούς πέρα από 
κορυφαίος επιστήμονας είναι 
ένας εξαιρετικός άνθρωπος 
που τιμά τον τόπο μας την 
Άρτα.

Ο Ιατρικός Σύλλογος για τον ΛΑΜΠΡΟ ΜΙΧΑΛΗ



O Γιώργος Στύλιος 
το π ο θ ε τ ή θ η κ ε 
στην Ολομέλεια 
για το νέο νομο-

σχέδιο του ΥΠΕΝ με τίτλο: 
«Ρυθμίσεις για τον εκσυγ-
χρονισμό της διαχείρισης 
αποβλήτων, τη βελτίωση 
του πλαισίου εξοικονόμη-
σης ενέργειας, την ανάπτυ-
ξη των έργων ενέργειας 
και την αντιμετώπιση πο-
λεοδομικών ζητημάτων».
Ο Βουλευτής τόνισε αρχικά 
ότι η Ελλάδα  κατατάσσεται 
στις 10 πρώτες χώρες διε-
θνώς στην παραγωγή ενέρ-
γειας από Ανανεώσιμες Πη-
γές Ενέργειας (ΑΠΕ). Όπως 
χαρακτηριστικά ανέφερε: 
«Το 2023, οι ΑΠΕ κάλυψαν 
το 57% των ενεργειακών 
αναγκών της Χώρας μας. Οι 
μικροί επενδυτές παραγωγοί 
ενέργειας είναι 11.000.»
Επεσήμανε ότι ήδη από το 
2019 ακολουθείται μια στρα-
τηγική πολιτική με στόχο την 
ενεργειακή αυτονομία, την 
αποδέσμευση από τα ορυκτά 
καύσιμα και την αποντιζελο-
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Ο Γιώργος Στύλιος υποστηρίζει στη Βουλή πρωτοβουλί-
ες για την παραγωγή ενέργειας από Ανανεώσιμες Πηγές 

Ενέργειας (ΑΠΕ) και την αποθήκευση ενέργειας
Στην απλοποίηση και στην 
επιτάχυνση των διαδικασιών 
αδειοδότησης για έργα ΑΠΕ. 
Για παράδειγμα, για ΑΠΕ 
κάτω των εκατό πενήντα κι-
λοβάτ οι οριστικοί όροι σύν-
δεσης στο δίκτυο χορηγού-
νται εντός δύο (2) μηνών από 
την υποβολή της σχετικής 
αίτησης.
Στα κίνητρα και στις διευκο-
λύνσεις των παραγωγών για 
χρήση μεθόδων αποθήκευ-
σης, όπως οι μπαταρίες και οι 
μονάδες αντλησιοταμίευσης. 
Στην ενίσχυση των έργων 
παραγωγής ενέργειας από βι-
ομάζα και βιοαέριο.
Ολοκληρώνοντας, ο Γιώργος 
Στύλιος υπογράμμισε ότι: 
«Είναι δημόσια ευθύνη να 
οργανωθεί ένα σύγχρονο και 
επίκαιρο θεσμικό πλαίσιο. 
Αυτό άλλωστε αποτελεί μία 
συμφωνία και δέσμευση της 
Χώρας μας σε ευρωπαϊκό, 
αλλά και σε διεθνές επίπε-
δο… Οργώνουμε ένα παρα-
γωγικό μοντέλο βιώσιμο και 
ανθεκτικό»

Κ. Χατζηδάκης: Η ΕΕ πρέπει να είναι πιο φιλόδοξη για την ανταγωνιστικότητα
«Τα ψηφίσματα που υιοθε-
τούμε είναι στη σωστή κα-
τεύθυνση, όμως τους λείπει 
η φιλοδοξία. Η Ευρωπαϊκή 
Ένωση, με δεδομένο το πα-
γκόσμιο σκηνικό, πρέπει να 
κινηθεί πιο γρήγορα, πιο απο-
φασιστικά, χτίζοντας πάνω 
σε όσα έχει ήδη πετύχει». 
Αυτό σημείωσε ο Υπουργός 
Εθνικής Οικονομίας και Οι-
κονομικών Κωστής Χατζηδά-
κης στη συζήτηση που έγινε 
στις Βρυξέλλες σχετικά με το 
Ψήφισμα του Eurogroup για 
την ανταγωνιστικότητα της 
ευρωπαϊκής οικονομίας. «Αν 
εξαιρέσουμε την ενέργεια, 
στα υπόλοιπα σημεία κινού-
μαστε με τη λογική του ελά-
χιστου κοινού παρονομαστή. 
Σωστή η κατεύθυνση, αλλά 
αυτό δεν φτάνει» πρόσθεσε ο 
Έλληνας Υπουργός. 

Το Ψήφισμα που υιοθέτησαν 
οι Υπουργοί εστιάζει σε 5 ση-
μεία:

Την ενίσχυση της καινοτομί-
ας και της παραγωγικότητας, 
με τόνωση επενδύσεων σε 
Έρευνα και Ανάπτυξη, στήρι-
ξη των start-ups και ανάπτυ-
ξη ανθρώπινου κεφαλαίου.
Τη μείωση του κόστους της 
ενέργειας και την ενίσχυση 
της ενεργειακής ανθεκτικό-
τητας της ΕΕ, με καλύτερο 
συντονισμό των ενεργεια-
κών πολιτικών  των κρατών 
μελών και προώθηση της 

διασύνδεσης των δι-
κτύων.
Την ισχυροποίη-
ση της οικονομικής 
ασφάλειας της Ευ-
ρώπης σε ένα διε-
θνές περιβάλλον στο 
οποίο οξύνονται οι 
εμπορικοί ανταγωνι-
σμοί.
Την εμβάθυνση της 
Κοινής Αγοράς, ως 
προϋπόθεση για τη 
διατήρηση της ευη-
μερίας των ευρωπαί-
ων πολιτών.
Τον συντονισμό των 

επενδυτικών στρα-
τηγικών ώστε να 
εξευρεθούν οι απα-
ραίτητοι πόροι για τη 
χρηματοδότηση των 
προτεραιοτήτων της 
ΕΕ.
Στην παρέμβασή του 
ο κ. Χατζηδάκης επε-
σήμανε ότι το Ψή-
φισμα εντοπίζει τις 
κύριες προκλήσεις 
και θέτει σωστούς 
στόχους, ωστόσο 
θα μπορούσε να εί-
ναι πιο φιλόδοξο ως 
προς τις στρατηγι-

κές και τα μέτρα που 
προτείνει. Ο Ελληνας 
Υπουργός εστίασε 
ιδιαίτερα στα μεγάλα 
πλεονεκτήματα που 
διαθέτουν οι βασι-
κοί εμπορικοί εταί-
ροι της ΕΕ (κεντρική 
διαδικασία λήψης 
αποφάσεων, πολύ 
μεγάλες εγχώριες 
αγορές, ολοκληρω-
μένα χρηματοπιστω-
τικά συστήματα), 
υ π ογρ α μ μ ί ζο ν τ α ς 
ότι τα ευρωπαϊκά 
κράτη, ακόμα και 

τα πιο ισχυρά, δεν 
μπορούν να τους 
ανταγωνιστούν επι-
τυχώς ενεργώντας 
μεμονωμένα. «Στο 
επίκεντρο αυτής της 
συζήτησης, όπως και 
σε άλλες, βρίσκε-
ται ένα θεμελιώδες 
ερώτημα: Βλέπουμε 
την ευρωπαϊκή οικο-
νομία κυρίως ως το 
άθροισμα των εθνι-
κών οικονομιών ή 
ως μια ολοκληρωμέ-
νη ενιαία οικονομία; 
Κατανοώ την πολιτι-

κή διάσταση αυτής της συζή-
τησης. Αυτό όμως δεν αλλάζει 
τα οικονομικά δεδομένα», τό-
νισε χαρακτηριστικά ο κ. Χα-
τζηδάκης.
Οι υπουργοί ενημερώθηκαν 
επίσης από τους Προέδρους 
του Ενιαίου Εποπτικού Μη-
χανισμού (SSM) και του Ενι-
αίου Συμβουλίου Εξυγίανσης 
(SRB) για τις εξελίξεις στο 
ευρωπαϊκό τραπεζικό σύστη-
μα. Στην παρέμβασή του ο κ. 
Χατζηδάκης αναγνώρισε ότι 
το πλαίσιο της τραπεζικής 
ενοποίησης έχει κάνει βήμα-
τα μπροστά, επισημαίνοντας 
παράλληλα ότι θα πρέπει να 
σημειωθεί μεγαλύτερη πρό-
οδος όσον αφορά τον τρίτο 
πυλώνα της, την Πανευρω-
παϊκή Εγγύηση Καταθέσεων. 
«Δικαίως συζητάμε εκτενώς 
την ανάγκη εμβάθυνσης της 
Ένωσης Κεφαλαιαγορών. 
Αλλά για να αξιοποιήσου-
με πλήρως τις δυνατότητες 
που μας δίνει η Ένωση Κε-
φαλαιαγορών θα πρέπει να 
προχωρήσει και η Τραπεζική 
Ένωση. Η ολοκλήρωση της 
Τραπεζικής Ένωσης πρέπει 
να παραμείνει πολιτική προ-
τεραιότητα και οφείλουμε 
να εργαστούμε προς αυτή 
την κατεύθυνση προς όφελος 
της ευρωπαϊκής οικονομίας 
και των νοικοκυριών», τόνι-
σε καταλήγοντας ο Έλληνας 
Υπουργός.
Στο πλαίσιο του ECOFIN επε-
τεύχθη πολιτική συμφωνία 

σχετικά με τη νομοθετική δέ-
σμη μέτρων για τον ΦΠΑ στη 
ψηφιακή εποχή. Η εν λόγω 
δέσμη μέτρων αποσκοπεί 
στην αντιμετώπιση της απά-
της στον τομέα του ΦΠΑ, στη 
στήριξη των επιχειρήσεων 
και στην προώθηση της ψη-
φιοποίησης, ώστε τα κράτη 
μέλη να αντιμετωπίσουν θέ-
ματα φοροδιαφυγής ως προς 
τον ΦΠΑ.
Οι Υπουργοί συζήτησαν 
επίσης για τις φορολογικές 
πτυχές της έκθεσης Ντράγκι 
για την ανταγωνιστικότητα 
της ευρωπαϊκής οικονομί-
ας, εστιάζοντας στα θέματα 
της παροχής φορολογικών 
κινήτρων και της απλοποί-
ησης των φορολογικών δια-
δικασιών. Ο κ. Χατζηδάκης 
παρουσίασε τις πρόσφατες 
πρωτοβουλίες της ελληνικής 
κυβέρνησης σε αυτούς τους 
τομείς (κωδικοποίηση της 
φορολογικής νομοθεσίας και 
ψηφιοποίηση των διαδικα-
σιών της ΑΑΔΕ). Σημείωσε 
επίσης τη σημασία των φο-
ρολογικών κινήτρων για τις 
δαπάνες  ως προς την έρευνα 
και την τεχνολογία, την και-
νοτομία, την πράσινη οικο-
νομία, την ενέργεια και την 
ψηφιοποίηση, αναφερόμενος 
και πάλι σε σχετικές πρωτο-
βουλίες της ελληνικής κυβέρ-
νησης. Σημείωσε δε την ανά-
γκη περαιτέρω συντονισμού 
σε ευρωπαϊκό επίπεδο.

ποίηση της παραγωγής. Η με-
ταβολή ωστόσο των δεδομέ-
νων στην ευρύτερη περιοχή 
των Βαλκανίων και της Με-
σογείου επηρέασε τις τιμές 

της ενέργειας. 
Ακολούθως, επικεντρώθηκε 
στις βασικές στοχεύσεις του 
νομοσχεδίου:  
Στα μέτρα ενίσχυσης των 

ενεργειακών κοινοτήτων και 
της αυτοκατανάλωσης. 
Στη θέσπιση προγράμματος 
Ενεργειακής Αναβάθμισης 
Δημόσιων Κτιρίων. Όπως 

σημείωσε, τίθεται το πλαίσιο 
για τη δημιουργία «Clusters», 
δηλαδή ομάδων δημοσίων 
κτηρίων, που θα αναβαθμίζο-
νται από κοινού. 
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Ολοκληρώ-
θηκε το 2ο 
Διεθνές Επι-
στημονικό 
Συνέδριο και 
ήδη προετοι-
μάζεται το 3ο

Ολοκληρώθηκε με επιτυχία 
μία από τις πολύ ενδιαφέ-
ρουσες δράσεις της Διεύθυν-
σης Δευτεροβάθμιας Εκπαί-
δευσης Άρτας που αφορά 
το 2ο Διεθνές Επιστημονικό 
Συνέδριο, το οποίο πραγμα-
τοποιήθηκε στις 1,2 και 3 
Νοεμβρίου 2024, στο Επιμε-
λητήριο της Άρτας και στον 
Πολιτιστικό Σύλλογο Άρτας 
«ο Μακρυγιάννης» με θέμα: 
«H Εκπαίδευση στην Εποχή 
της Τεχνητής Νοημοσύνης» 
ενώ ανακοινώθηκε από την 
Πρόεδρο του Συνεδρίου κ. Π. 
Χαμπηλομάτη και το επόμενο 
το οποίο θα πραγματοποιη-
θεί 31 Οκτωβρίου ως 2 Νοεμ-
βρίου 2025.
Το Συνέδριο απευθυνόταν σε 
Μέλη ΔΕΠ, ΕΔΙΠ, Ερευνητές/
τριες, Στελέχη της Εκπαίδευ-
σης, Εκπαιδευτικούς όλων 
των ειδικοτήτων της Πρω-
τοβάθμιας και Δευτεροβάθ-
μιας Εκπαίδευσης, Σχολικές 
Μονάδες, Φοιτητές/τριες και 
κάθε ενδιαφερόμενο από την 
Ελλάδα και το εξωτερικό.
  Στόχοι του Συνεδρίου ήταν 
να αναδειχτούν οι θετικές 
προοπτικές αλλά και οι κίν-
δυνοι από την εφαρμογή και 
αξιοποίηση της Τεχνητής Νο-
ημοσύνης στην Εκπαίδευση 
και γενικότερα στη ζωή των 
ανθρώπων.
Να διερευνηθεί η σύγχρονη 
θέση/άποψη ότι η Τεχνητή 
Νοημοσύνη στην Εκπαίδευ-
ση (Artificial Intelligence in 
Education – AIED) είναι εκεί-
νος ο επιστημονικός τομέ-
ας που εστιάζει σε «ευφυή» 

συστήματα διδασκαλίας και 
μάθησης.
 Να παρουσιαστούν οι τρόποι 
μέσω των οποίων η χρήση 
της Τεχνητής Νοημοσύνης 
στην Εκπαίδευση μπορεί να 
οδηγήσει στη βελτίωση τόσο 
της διαδικασίας διδασκαλίας 
– μάθησης, όσο και της υπο-
στήριξης, εξέλιξης και υποδο-
μής του έργου και του ορά-
ματος των εκπαιδευτικών 
ιδρυμάτων. 
 Οι θεματικοί άξονες του Συ-
νεδρίου ήταν:

Η τυπική εκπαίδευση στην 
εποχή της Τεχνητής Νοημο-
σύνης.
Η μη-τυπική εκπαίδευση 
στην εποχή της Τεχνητής 
Νοημοσύνης. Η Ειδική Αγω-
γή στην εποχή της Τεχνητής 
Νοημοσύνης. Η Μουσική εκ-
παίδευση στην εποχή της Τ 
Ν. Η Μουσειακή αγωγή στην 
εποχή της Τεχνητής Νοημο-
σύνης. Η Τεχνητή Νοημοσύνη 
ως εργαλείο υποστήριξης ανά 
διδακτικό αντικείμενο. Η μά-
θηση στην εποχή της Τ Ν. Οι 
εφαρμογές της Τ Ν στην λεξι-
κογραφία και τη μετάφραση. 
Η Μουσική στην εποχή της Τ 
Ν. Οι Εικαστικές Τέχνες στην 
εποχή της Τεχνητής Νοημο-
σύνης. Η Επιστήμη της Πλη-
ροφορίας στην εποχή της Τ 
Ν. Τα εκπαιδευτικά εργαλεία 
στην εποχή της Τεχνητής Νο-
ημοσύνης. Οι Τεχνολογίες Εμ-
βύθισης στην εκπαίδευση. Τα 
Εκπαιδευτικά Δεδομένα στην 
εποχή της Τ Ν. Η Διοίκηση 
των Εκπαιδευτικών Μονά-
δων στην εποχή της Τεχνητής 
Νοημοσύνης. Τα ηθικά διλήμ-
ματα σχετικά με τη χρήση της 
Τεχνητής Νοημοσύνης.
Ο Πρόεδρος της Επιστημονι-
κής Επιτροπής Δρ. Χρυσόστο-
μος Δ. Στύλιος Καθηγητής Α’ 
Τμ. Πληροφορικής και Τηλε-
πικοινωνιών του Πανεπιστη-
μίου Ιωαννίνων πριν την λήξη 
των εργασιών του Συνεδρίου 
ανέφερε: « Θα ήθελα πρώτα 
πρώτα να σας ευχαριστήσω 

Γράφει η 
ΧΡΙΣΤΙΝΑ

ΜΠΙΖΑ

όλες και όλους γι αυτό το 
τριήμερο Συνέδριο που πραγ-
ματοποιήθηκε. Να πω ότι το 
ξεκινήσαμε με πρωτοβουλία 
της Δευτεροβάθμιας Εκπαί-
δευσης  της Άρτας. Ξεκίνησε 

πέρυσι πριν από ένα ολόκλη-
ρο χρόνο.
Σε αυτή την πορεία δεν ήταν 
μόνη της η Δευτεροβάθμια. 
Ήταν μαζί πέντε Πανεπιστή-
μια, καθηγητές από πέντε 

Πανεπιστήμια και δύο Ερευ-
νητικά Κέντρα. Από το Ερευ-
νητικό Κέντρο «Αθηνά» που 
είμαι Διευθυντής στο Κέντρο 
Βιομηχανικών Συστημάτων 
από το Ινστιτούτο Τεχνολογί-

ας Υπολογιστών και Εκδόσε-
ων «Διόφαντος», το Πανεπι-
στήμιο Ιωαννίνων με πολλά 
και διαφορετικά εργαστήρια 
και τμήματα συμμετείχαν, το 
Πανεπιστήμιο Πειραιώς, το 

Ενημερωτική 
εκδήλωση «Η τροφή 
σου, το φάρμακό σου»

Με μεγάλη επι-
τυχία πραγ-
ματοποιήθηκε 
το Σάββατο 

2/11/2024 στη Φιλιππιάδα 
η ενημερωτική εκδήλωση 
με θέμα “Η τροφή σου, το 
φάρμακό σου”. Η εκδήλω-
ση διοργανώθηκε από τον 
Σύλλογο Καρκινοπαθών, 
Εθελοντών και Φίλων Άρ-
τας “Επιστήθιοι Φίλοι” σε 
συνεργασία με τον Σύλλο-
γο Γυναικών Φιλιππιάδας.
Σκοπός της εκδήλωσης 
ήταν να αναδείξει, με απλά 
λόγια, πώς η καθημερι-
νή μας διατροφή μπορεί 
να παίξει σημαντικό ρόλο 
στην υγεία μας, ως μέσο 
πρόληψης αλλά και θερα-
πείας ασθενειών.
Την εκδήλωση προλόγισε 
η πρόεδρος του Συλλόγου 
Γυναικών Φιλιππιάδας, κα 
Δώρα Παπαϊωάννου, ενώ 
η πρόεδρος του Συλλόγου 
“Επιστήθιοι Φίλοι”, κα Αγ-
γελική Τσιρογιάννη, στον 

σύντομο χαιρετισμό της 
τόνισε την αναγκαιότητα 
υιοθέτησης της υγιεινής 
διατροφής στην καθημερι-
νότητά μας ως σημαντικού 
παράγοντα πρόληψης του 
καρκίνου και δεσμεύτηκε, 
εκ μέρους των “Επιστηθί-
ων Φίλων”, για τη διοργά-
νωση και άλλων δράσεων 
με επίκεντρο τη διατροφή.
Κεντρική ομιλήτρια της 
εκδήλωσης ήταν η κα Βόι-
δαρου Χρυσούλα, Ανα-
πληρώτρια Καθηγήτρια 
Μικροβιακής Οικολογίας 
και Δημόσιας Υγείας στο 
Τμήμα Γεωπονίας του Πα-
νεπιστημίου Ιωαννίνων. Η 
κα Βόιδαρου, με την εξειδι-
κευμένη γνώση της, το πά-
θος της για την υγεία και 
την εξαιρετικά γλαφυρή 
παρουσίασή της, προσέφε-
ρε στο κοινό μια πολύτιμη 
ευκαιρία να κατανοήσει 
πώς η διατροφή μπορεί να 
συμβάλει ουσιαστικά στην 
πρόληψη ασθενειών και τη 

βελτίωση της ζωής μας.
Πόσοι από εμάς ξέρουμε 
να διαβάζουμε τις ετικέ-
τες των τροφίμων όταν 
τα αγοράζουμε από τα ρά-
φια του σούπερ μάρκετ; Τι 
πρέπει να προσέχουμε σε 
αυτές; Είναι επικίνδυνα τα 
επεξεργασμένα τρόφιμα 
και ποια τρόφιμα θεωρού-
νται τέτοια; Τι γνωρίζουμε 
για τα θρεπτικά συστατικά 
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Ιόνιο Πανεπιστήμιο, Πανε-
πιστήμιο Πελοποννήσου με 
2-3 τμήματα, το Δημοκρίτειο 
Πανεπιστήμιο. Άρα λοιπόν 
υπήρξε μία προφανής συνέρ-
γεια μέσα στην Τριτοβάθμια 

και τη Δευτεροβάθμια Εκπαί-
δευση της χώρας.
Έτσι σ΄ αυτό το τριήμερο 
Συνέδριο παρουσιάστηκαν 
Εργασίες από όλους μας και 
από την Πρωτοβάθμια και 

από την Δευτεροβάθμια και 
από την Τριτοβάθμια Εκπαί-
δευση, Ερευνητικές Εργασίες, 
Εργασίες που παρουσίαζαν 
αποτελέσματα Μελετών σε 
σχέση με την Τεχνητή νοημο-
σύνη. Η θεματολογία ήταν ευ-
ρύτατη. Πολλοί διαπίστωσαν 
και λέγανε, θα συμπεριλάβε-
τε όλα αυτά τα πράγματα σε 
ένα συνέδριο για την εκπαί-
δευση στην εποχή της Τεχνη-
τής νοημοσύνης; 
Ναι τα συμπεριλάβαμε όλα. 
Είδαμε σε όλες αυτές τις Συ-
νεδρίες τόσο στις δια ζώσης 
όσο και στην από απόσταση 
Συνεδρίες που πραγματοποι-
ήθηκαν. Ακούσαμε πάρα πολ-
λά και ενδιαφέροντα. Να πώς 
ότι  οι εργασίες που παρουσι-
άστηκαν, είχαμε 80% αποδο-
χή από όσες εργασίες αρχικά 
υποβλήθηκαν, που σημαίνει 
ότι έγινε μία καλή δουλειά. 
Εδώ θα ήθελα να ευχαριστή-
σω ιδιαίτερα, τα σχεδόν 70 
μέλη της επιστημονικής επι-
τροπής από πολλά και διαφο-
ρετικά Πανεπιστήμια, Ερευ-
νητικά Κέντρα. Όλοι τους 
και από τη Δευτεροβάθμια 
Εκπαίδευση, όλα τα μέλη της 
Επιστημονικής Επιτροπής, 
με Διδακτορικά Διπλώματα 
κάνανε τη δουλειά τους αξιο-
λόγησαν τις εργασίες, το 20% 
δεν έγινε αποδεκτό».
Από τις εργασίες αυτές τό-
νισε ο κ. Στύλιος ότι κάποιες 
έγιναν απευθείας αποδεκτές 
και σε άλλες προτάθηκαν 
βελτιώσεις έτσι ώστε να εί-
ναι αξιόλογες προκειμένου να 

 Αναστολή δραστηριοτήτων 
στον ποταμό Άραχθο

των τροφίμων; Υπάρχουν 
καλά και κακά λιπαρά; 
Ποια είναι η διαδρομή της 
τροφής στο σώμα μας και 
με ποια όργανα αλληλεπι-
δρά; Γιατί καταναλώνουμε 
τροφές που αυξάνουν την 
ινσουλίνη; Τι ισχύει για την 
“καλή” και την “κακή” χο-
ληστερόλη; Ποιες τροφές 
ωφελούν στην πρόληψη 
του καρκίνου; Ποια είναι 

τα φυσικά πρεβιοτικά και 

πώς βοηθούν το μικροβίω-

μά μας; Μας ωφελεί η ζάχα-

ρη ή τα υποκατάστατά της;

Αυτά και πολλά ακόμα πα-

ρουσιάστηκαν και συζητή-

θηκαν με το κοινό σε μια 

ιδιαίτερα ενδιαφέρουσα 

και διαδραστική εκδήλω-

ση.

Η εκδήλωση αποτέλεσε μια 
πολύτιμη ευκαιρία ενημέ-
ρωσης και ευαισθητοποί-
ησης, αναδεικνύοντας την 
αξία της υγιεινής διατρο-
φής ως ασπίδα προστασίας 
ενάντια σε σοβαρές ασθέ-
νειες, όπως ο καρκίνος. 
Ο Σύλλογος “Επιστήθιοι 
Φίλοι” ευχαριστεί θερμά  
τον Σύλλογο Γυναικών Φι-
λιππιάδας, και ιδιαίτερα 
την πρόεδρο του κ.Δωρα 
Παπαιωάννου, για την 
πρόσκληση και την άριστη 
συνεργασία. Ιδιαίτερες 
ευχαριστίες εκφράζονται 
στην κα Χρυσούλα Βόιδα-
ρου  για την εξαίρετη ομι-
λία της και την πολύτιμη  
συμβολή της καθώς και σε 
όλους τους  συμμετέχοντες 
που με την παρουσία και το 
ενδιαφέρον τους στήριξαν 
αυτή την πρωτοβουλία.
Δέσμευση του Συλλόγου 
μας  είναι να συνεχίσουμε 
να προάγουμε δράσεις που 
ενισχύουν τη γνώση και 
την πρόληψη, γιατί η υγεία 
μας ξεκινάει από τις καθη-
μερινές μας επιλογές.

Από τη Δευτέρα 4 Νο-
εμβρίου 2024, με από-
φαση της Διεύθυνσης 

Τεχνικών Έργων Ηπείρου/ 
Τμήμα Συγκοινωνιακών Έρ-
γων θα διακοπεί η κυκλο-
φορία των οχημάτων επί 
της  2ης Επαρχιακής Οδού  
από τη διασταύρωσή της 
προς Πηγάδια- Καλέντζι  μέ-
χρι την διασταύρωσή της 
προς Άρτα (θέση Μονολίθι), 
για την εκτέλεση εργασιών 

της κατασκευής του έργου: 
«Αποκατάσταση & Βελτίωση 
οδού τμήματος της 2ης Ε. Ο. 
Ιωαννίνων, από Πηγάδια έως 
Πράμαντα, υποτμήμα Πηγά-
δια- Γέφυρα Πλάκας». 

Εκτός της διακοπής της κυ-
κλοφορίας στην επαρχιακή 
οδό κρίνεται επιβεβλημένη 
και  η  αποχή από κάθε  κίνη-
ση και άλλες δραστηριότητες 
εντός της κοίτης του ποτα-

μού Αράχθου, ως  και της 
παρόχθιας περιοχής του στο 
τμήμα από θέση Κλίφκη Κα-
λεντζίου μέχρι και τη γέφυρα 
Πλάκας, καθώς εγκυμονού-
νται σοβαροί κίνδυνοι για την 
ασφάλεια των πολιτών από 
πιθανή πτώση ογκόλιθων και 
χωμάτων κατά τη διάρκεια 
των εργασιών που θα εκτελε-
στούν σε πολύ δύσκολο γεω-
γραφικό ανάγλυφο. 

αντιστοιχούν σε ένα υψηλού 
επίπεδου Επιστημονικό Διε-
θνές Συνέδριο όπως ήταν το 
συγκεκριμένο.
Όπως έκανε γνωστό παρου-
σιάστηκαν 100 Εργασίες 
Επιστημονικού επιπέδου δι-
αδικτυακά, από απόσταση 
αφού υπήρχαν ομιλητές που 
ήταν από το εξωτερικό. Στην 
αίθουσα του Επιμελητηρίου 
παρουσιάστηκαν 73 εργα-
σίες και πάρα πολλά θέματα 
για να γίνουμε όπως είπε όλοι 
μας σοφότεροι. Μεταξύ των  
θεμάτων που παρουσιάστη-
καν στάθηκε σε αυτό της  ρο-
μποτικής αφου υπήρχε στην 
αίθουσα και ρομπότ σκύλος, 
καθώς στην Κυβερνοασφά-
λεια, ενώ ευχαρίστησε τα 
Εργαστήρια αλλά και τους 
Φοιτητές του Τμήματος Πλη-
ροφορικής για την Εθελοντι-
κή τους προσφορά.
Ευχαρίστησε ο κ. Στύλιος 
όλους τους Ομιλητές και συ-
νεχάρη  και την κ. Χαμπηλο-
μάτη για όλη αυτή την Πρω-
τοβουλία της.
 Η Πρόεδρος του Συνεδρίου 
και της Οργανωτικής Επι-
τροπής Δρ. Παρασκευή Η. 
Χαμπηλομάτη Φιλόλογος Δ/
ντρια Δ.Δ.Ε. Άρτας λίγο πριν 
κηρύξει τη λήξη του Συνε-
δρίου ανέφερε: «Κλείνοντας 
τις Εργασίες του Δεύτερου 
Διεθνούς Επιστημονικού Συ-
νεδρίου της Διεύθυνσης Δευ-
τεροβάθμιας Εκπαίδευσης 
Άρτας με θέμα « Η Εκπαίδευ-
ση στην Εποχή της Τεχνητής 
νοημοσύνης» σας ευχαρι-
στούμε θερμά για την παρου-
σία σας σ΄ αυτό τόσο δια ζώ-
σης, όσο και εξ αποστάσεως. 
Ευχαριστούμε όλους τους Ει-
σηγητές από την Ελλάδα και 
το Εξωτερικό οι οποίοι με τις 
υψηλού επιπέδου εισηγήσεις 
τους έθεσαν τις βάσεις για 

προβληματισμό και διάλογο.
Ευχαριστούμε τους Πανεπι-
στημιακούς Κεντρικούς Ομι-
λητές για την συμβολή τους 
με τις πραγματικά αξιόλογες 
Εισηγήσεις τους. 
Στόχος του Συνεδρίου ήταν 
και πραγματοποιήθηκε, να 
αποτελέσει ένα επιστημονι-
κό βήμα, μέσω του οποίου 
θα έδινε την δυνατότητα σε 
επιστήμονες από διαφορε-
τικά γνωστικά αντικείμενα 
να ανταλλάξουν απόψεις και 
μεθοδολογίες. Να αναδείξουν 
νέες κατευθύνσεις έρευνας  
συνδυάζοντας τα εργαλεία 
και τις μεθόδους  της Εκπαι-
δευτικής διαδικασίας με την 
Τεχνητή νοημοσύνη.
Ένα από τα βασικά ερωτή-
ματα που τέθηκαν είναι κατά 
πόσο οι άνθρωποι μπορούν 
ενδεχομένως να παραχωρή-
σουν βασικά επίπεδα σκέψης 
και διαδικασίες απόκτησης 
δεξιοτήτων στην τεχνητή 
νοημοσύνη, που αυτοί επινό-
ησαν και να επικεντρωθούν 
μάλλον, σε δεξιότητες σκέ-
ψης ανώτερης τάξης με βάση 
τα αποτελέσματα που παρέ-
χει η τεχνητή νοημοσύνη.
Ο άνθρωπος είναι ο δημι-
ουργός της τεχνητής νοη-
μοσύνης. Για να αποτελέσει 
συνεπώς η Τεχνητή νοημο-
σύνη ένα αξιόπιστο μέρος της 
συνεργασίας ανθρώπου μη-
χανής σε ατομικό, θεσμικό ή 
συστημικό επίπεδο, πρέπει 
στο επίκεντρο να βρίσκεται ο 
άνθρωπος.
Μόνο από τη σκοπιά μιας αν-
θρωποκεντρικής  προσέγγι-
σης μπορεί να εξασφαλιστεί 
ότι η τεχνητή νοημοσύνη θα 
γίνει ένα αξιόπιστο εργαλείο 
για τους ερευνητές, τους εκ-
παιδευτικούς και τους εκπαι-
δευόμενους. 
Ο μετασχηματισμός της εκ-

παίδευσης και της έρευνας 
που θα προκληθεί από την 
τεχνητή νοημοσύνη θα πρέ-
πει να εξετασθεί  αυστηρά 
και να καθοδηγηθεί από μία 
ανθρωποκεντρική προσέγγι-
ση. Μόνο έτσι μπορούμε να 
διασφαλίσουμε ότι οι δυνα-
τότητες της τεχνητής νοημο-
σύνης, θα ενισχύσουν τις αν-
θρώπινες ικανότητες για την 
οικοδόμηση ψηφιακών μελ-
λοντικών προοπτικών χωρίς 
αποκλεισμούς για όλους».
Ευχαρίστησε όλους όσους 
συμμετείχαν στην υλοποίηση 
του Συνεδρίου και αφού κή-
ρυξε την λήξη των εργασιών 
του συγκεκριμένου 3ήμερου  
Συνεδρίου ανακοίνωσε η κ. 
Χαμπηλομάτη αμέσως μετά 
το επόμενο βήμα: 
«Σας ανακοινώνουμε ότι από 
αύριο 4 Νοεμβρίου 2024 η 
Διεύθυνση Δευτεροβάθμιας 
Εκπαίδευσης Άρτας ξεκινά 
την προετοιμασία του Τρίτου 
Διεθνούς Επιστημονικού Συ-
νεδρίου με Θέμα: « Η Αναλυ-
τική της μάθησης και ο ψηφι-
ακός μετασχηματισμός στην 
Εκπαίδευση. Το Συνέδριο θα 
πραγματοποιηθεί σε ένα χρό-
νο από τώρα 31 Οκτωβρίου 
ημέρα Παρασκευή 1 και 2 Νο-
εμβρίου Σαββάτου και Κυρια-
κής του 2025».
Το Συνέδριο θα περιλαμ-
βάνει διαγωνισμό με best 
paper a word  με προοπτική 
δημοσίευσης σε διεθνή πε-
ριοδικά κύρους  η κρίση της 
βράβευσης θα αποφασιστεί 
από επιστημονική Επιτροπή 
αφού προς το παρόν θα συμ-
μετάσχουν, τα Πανεπιστήμια 
του Πειραιά,  Δ.Αττικής και  
Ιωαννίνων  με την επιδίωξη 
συμμετοχής και άλλων επι-
στημονικών Ιδρυμάτων. 
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Γράφει ο
ΑΝΤΩΝΙΟΣ
ΚΟΛΙΑΤΣΟΣ

(Μέρος Α)

Λέγεται ότι η ιστο-
ρία έχει τρείς 
όψεις. Τη δική της, 
την όψη των πλα-

στογράφων και παραχα-
ρακτών της και εκείνη της 
αλήθειας. Δυστυχώς στη 
χώρα μας η παραχάραξη και 
η διαστρέβλωση της ιστορί-
ας , ιδίως μετά τη μεταπο-
λίτευση που η ιδεολογική 
ηγεμονία της Αριστεράς εί-
ναι αδιαμφισβήτητη, έχουν 
λάβει ενδημικό χαρακτήρα 
σε σημείο που να κινδυνεύ-
ει να χάσει την αξιοπιστία 
της. 
Ποιος αλήθεια,  να. πιστέψει 
σήμερα την ελληνική  ιστορία, 
όταν η πλειονότητα των …ει-
δημόνων ιστορικών επιμένει 
να υποστηρίζει, για παράδειγ-
μα: ότι, η Επανάσταση του 
1821 ήταν ταξική εναντίον 
των Κοτζαμπάσηδων, ή ότι η 
μεγάλη σφαγή των Ελλήνων 
της Σμύρνης (Μικρασιατική 
Καταστροφή) ήταν «συνω-
στισμός» στο ομώνυμο λιμάνι, 
ή  ότι το «ΟΧΙ» του ’40 δεν το 
είπε ο Μεταξάς, αλλά ο  ελλη-
νικός λαός- και κατά το «σολο-
μώντειο»- ότι  το είπε ο ελλη-
νικός λαός δια του Ι. Μεταξά; 
Όμως  και τα υποστηριχθέντα 
από τον Επίκουρο Καθηγητή 
Νεότερης Ελληνικής Ιστορί-
ας στο Παν/μιο Πειραιώς, κ. 
Διονύση Τσιριγώτη στην προ 
ημερών ομιλία του στον « 
Σκουφά», με θέμα: «Η Ελληνι-
κή Υψηλή Πολιτική το 1940», 
μάλλον δεν προσεγγίζουν  την 
αλήθεια της ιστορίας. 

Η ΑΛΗΘΕΙΑ ΠΕΡΙ ΤΗΝ  ΕΛ-
ΛΗΝΙΚΗ ΟΥΔΕΤΕΡΟΤΗΤΑ 
ΤΟΥ ΜΕΤΑΞΑ 
Για όλους όσοι από τους νεο-
έλληνες  μπορούν προς στιγμή 
να προσπεράσουν τον Ι. Μετα-
ξά, ως δικτάτορα, και να απο-
στασιοποιηθούν  από τα έργα 
και τις ημέρες του ανελεύθε-
ρου καθεστώτος που εγκα-
θίδρυσε την 4 η Αυγούστου 
1936, τότε θα τους είναι αδύ-
νατο να μη τον δουν ως τον με-
γάλο ηγέτη στην ιστορία του 
έθνους. Όπως  θα τους είναι 
δύσκολο να  μην εξάρουν το 
έργο του όταν, με πίστη προς 

τα εθνικά ιδεώδη και σπάνια 
διπλωματική και στρατιωτική 
διορατικότητα, προετοίμασε 
την Ελλάδα για την επιτυχή 
αντιμετώπιση της επικείμε-
νης ιταλικής εισβολής στις 
28 Οκτωβρίου 1940. Ωστόσο 
όντας ρεαλιστής, διορατικός 
και ιδιαίτερα ευφυής στρατι-
ωτικός και πολιτικός, ο Μετα-
ξάς ήξερε να διαχωρίζει το επι-
θυμητό από το εφικτό. Και με 
δεδομένο ότι το τελευταίο εκ 
των πραγμάτων εξαρτιόταν  
από τις τότε μεταβαλλόμενες 
συνθήκες, μπορούσε να αλλά-
ζει θέσεις και απόψεις με βάση 
το τι συνέφερε τη χώρα. Έτσι 
στη διάρκεια της θητείας του 
μέχρι τον θάνατό του, η εξω-
τερική πολιτική της Ελλάδας 
και ειδικότερα η σχέση της με 
τους «Αγγλο-Γάλλους», Γερμα-
νούς και Ιταλούς δεν υπήρξαν 
στατικές αλλά μεταβλητές.
Υπό αυτή την οπτική, ο γρά-
φων, συμπληρώνοντας την 
παρέμβασή του αναφορικά 
με τα υποστηριχθέντα  από 
τον καθηγητή κ. Διονύση Τσι-
ριγώτη στην κατά τα άλλα 
ενδιαφέρουσα ομιλία του 
στον Σκουφά, αναλυτικότερα 
και πληρέστερα παραθέτει τα 
εξής:
1. Εν όψει του επερχόμενου 
πολέμου, ναι, ο Μεταξάς, ήθε-
λε την Ελλάδα ουδέτερη, γιατί 
κατ’ αυτόν το επέτασσε  το 
συμφέρον της χώρας. . 
Παρά ταύτα η απόφασηη Ελ-
λάδα ταχθεί με την Αγγλία  
στον μεγάλο πόλεμο που  έβλε-
πε να έρχεται  , ήταν ειλημμένη 
από κάποια χρόνια πριν. Μά-
λιστα ο ίδιος, τούτο το εκμυ-
στηρεύτηκε στη συνεδρίαση 
του Ανωτάτου Ναυτικού Συμ-
βουλίου το φθινόπωρο του 
1936(1) όταν, επικαλούμενος 
το δόγμα, ότι «τις μεγαλύτερες 
πιθανότητες να είναι νικήτρια 
στον πόλεμο, είναι η πλευρά 
που υπερτερεί στη θάλασσα», 
ο Μεταξάς είπε τα εξής ση-
μαντικά: «…αυτό που θα σας 
είπω δεν θα το ανακοινώσετε 
σε κανένα. Προβλέπω πόλε-
μον μεταξύ του Αγγλικού και 
του Γερμανικού συγκροτήμα-
τος. Πόλεμον πολύ χειρότερον 
από τον προηγούμενον(σ. σ 
εννοούσε τον ,Α Π.Π). Εις τον 
πόλεμον αυτόν θα κάνω ο, τι 
ημπορώ δια να μη εμπλακεί η 
Ελλάς, αλλά τούτο δυστυχώς 
θα είναι αδύνατον. Είναι πε-
ριττόν να σας είπω ότι η θέσις 
μας εις την σύρραξιν αυτήν θα 
είναι παρά το πλευρόν της Αγ-
γλίας.»
2. Τον Ιούνιο του 1937, ο Με-
ταξάς δήλωνε στη Sunday 
Times, σε συνέντευξή του 
στην Αθήνα, ότι «τα ελληνικά 
συμφέροντα συνδέονται με 
την Αγγλία»(2) Όπως επίσης 
τον Μάιο του 1940, ο Ιωάννης 
Μεταξάς σε συνέντευξή του 
στην Ντέιλι Τέλεγκραφ ανέ-
φερε «είμεθα ουδέτεροι εφ΄ό-

(Η αντίθεση στον  καθηγητή κ. Διονύση Τσιριγώτη για τις αιτίες της) 

ΕΘΝΟ-ΠΑΤΡΙΩΤΙΚΑ  ΟΥΔΕΤΕΡΟΦΙΛΗ ΗΤΑΝ 
«Η ΥΨΗΛΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΜΕΤΑΞΑ ΜΕΧΡΙ ΤΗΝ 

28 η ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ ΤΟΥ 1940»

σον χρόνον θέλει η Αγγλία 
να είμεθα ουδέτεροι»(3)  Οι 
διπλωματικές σχέσεις μεταξύ 
Ελλάδος και Ιταλίας άρχισαν 
να ψυχραίνονται μετά την 
απόρριψη της ανανέωσης της 
10ετούς Ελληνοιταλικής συμ-
φωνίας Βενιζέλου - Μουσολί-
νι, το 1938.
__________________________________
_________ 
(1)  Από την έκθεση του Ναυ-
άρχου Δημ. Φωκά: « Επί της 
δράσεως του Πολεμικού Ναυ-
τικού κατά τον πόλεμο του 
1940-44»:
(2)  Προ της θυέλλης (Μου-
σολίνι-Μεταξάς), Αννίβας 
Βελλιάδης, εκδόσεις Ενάλιος, 
σελ.23
 (3)  Ιστορία της Σύγχρονης 
Ελλάδος 1940-1967, Ν. Ψυ-
ρούκης, Αρχεία Φόρειν όφις, 
σελ.78, τόμος 1.
___________________________________
__________________
Δύο μέρες μετά το ΟΧΙ, στις 30 
Οκτωβρίου 1940  ο Μεταξάς, 
απευθυνόμενος στους προ-
σκληθέντες στο ξενοδοχείο Μ. 
Βρετανία εκδότες και αρχισυ-
ντάκτες των αθηναϊκών εφη-
μερίδων  , μεταξύ των άλλων   
τόνισε: «Εις τας 16 Αυγούστου 
έγινεν ο τορπιλλισμός της “Ελ-
λης”. Γνωρίζετε ότι από την 
πρώτην στιγμήν διεπιστώθη 
ότι το έγκλημα ήτο Ιταλικόν. 
Εν τούτοις δεν επιτρέψαμεν 
να γνωσθή ότι είχομεν απο-
δείξεις… Θα σας αποκαλύψω 
τώρα, ότι τότε διέταξα να βο-
λιδοσκοπηθή καταλλήλως το 
Βερολίνο…. Μου διεμηνύθη εκ 
μέρους του Χίτλερ η σύστασις 
να αποφύγω οιονδήποτε μέ-
τρον, δυνάμενον να θεωρηθή 
από την Ιταλίαν πρόκλησις… 
Εις σχετικάς βολιδοσκοπήσεις 

προς την κατεύθυνσιν του 
Αξονος μου εδόθη να εννοήσω 
σαφώς ότι μόνη λύσις θα μπο-
ρούσε να είναι μια εκουσία 
προσχώρησις της Ελλάδος εις 
την “ΝέανΤάξιν… Συγχρόνως 
μου εδόθη να εννοήσω ότι η 
ένταξις… προϋποθέτει προ-
καταρκτικήν άρσιν όλων των 
παλαιών διαφορών με τους 
γείτονάς μας… Μας εδόθη να 
καταλάβωμεν ότι συνίστα-
ντο εις μερικάς ικανοποιήσεις 
προς την Ιταλίαν, δυτικώς μέ-
χρι Πρεβέζης, ίσως και προς 
Βουλγαρίαν, ανατολικώς μέ-
χρι Δεδέαγατς(σ. σ, η σημερινή 
Αλεξανδρούπολη). Δηλαδή θα 
έπρεπε δια να αποφύγωμεν 
τον πόλεμον, να γίνωμεν εθε-
λονταί δούλοι και να πληρώ-
σωμεν αυτήν την τιμήν…(!) με 
το άπλωμα του δεξιού χεριού 
της Ελλάδος προς ακρωτηρια-
σμόν από την Ιταλίαν και του 
αριστερού… από την Βουλγα-
ρίαν. Φυσικά δεν ήτο δύσκο-
λον να προβλέψη κανείς ότι 
εις μίαν τοιαύτην περίπτωσιν 
οι Άγγλοι θα έκοβαν κι αυτοί 
τα πόδια της Ελλάδος». Το δί-
καιον δεν θα ήτο με το μέρος 
της Κυβερνήσεως των Αθη-
νών, εάν ενήργει κατά τας 
υποδείξεις του Βερολίνου…… 
Αρνήθηκα, γιατί οι Γερμανοί 
δεν θα νικήσουν.  Δεν μπορεί 
να νικήσουν[…]..Ο πόλεμος δια 
τον άξονα έχει χαθή, από την 
στιγμήν που η Αγγλία διεκήρυ-
ξεν, “…θα πολεμήσωμεν μέχρι 
της νίκης…», η Γερμανία είναι 
καταδικασμένη να συντρι-
βή(4) Η Ελλάς είναι αποφασι-
σμένη να μην προκαλέση… και 
να μην υποκύψη. Προ παντός 
είναι αποφασισμένη να υπε-
ρασπίση τα εδάφη της, έστω 
και αν πρόκειται να πέση…»

__________________________________
__________
(4)  παράρτημα 8. – Αρχείον 
ΔΙΣ Φ.618/ΣΤ/1).
___________________________________
___________________________________
____________ 
3. «Όταν τον Φεβρουάριο του 
1915 ο διακεκριμένος υψηλό-
βαθμος Βρετανός στρατιω-
τικός σερ Τόμας Μοντκόμερι 
Κάνιγκχμαν ήρθε στην Αθήνα 
του Ελ. Βενιζέλου, ως απε-
σταλμένος της βρετανικής κυ-
βέρνησης  για να βοηθήσει τον 
τότε Βρετανό πρεσβευτή να 
βάλει την Ελλάδα στο πλευρό 
της «Αντάντ» και ειδικότερα  
να  πείσει την στρατιωτική 
ηγεσία να συμμετάσχει στην 
εκστρατεία της «Καλλίπολης», 
ο τότε συνταγματάρχης Μετα-
ξάς ,που είχε αντικαταστήσει 
τον υψηλόβαθμο επιτελάρχη 
τους ΓΕΣ Δούσμανη αντέδρα-
σε σφόδρα στα σχέδια του  Βε-
νιζέλου, που αποδεχόταν την 
συμμετοχή της Ελλάδας στην 
επίμαχη εκστρατεία[…]. Από 
τις σημειώσεις μου, για όλα 
όσα συζήτησα με τον Ι. Μετα-
ξά στις πολλές συναντήσεις 
μας, λέει ο Κάνιγκχμαν, κράτη-
σα τούτα από τον ευφυέστατο 
Έλληνα στρατιωτικό Την πεί-
σμονα άρνηση η χώρα του να 
συμμετάσχει  στη συμμαχική 
εκστρατεία στην «Καλλίπο-
λη», που προέβλεψε  ότι είναι 
καταδικασμένη σε αποτυχία. 
Και ότι για την πολιτική της 
Ελλάδας  το μόνο που μπορεί 
να προβλεφθεί με βεβαιότητα, 
είναι ότι δεν θα συμπαρατα-
χθεί ποτέ με τη Γερμανία ή με 
κάποιον σύμμαχό της.» Τα πιο 
πάνω είναι ακριβής αντιγρα-
φή από το ημερολόγιο του Κά-
νιχκμαν(5) όπου  ο κατά τους 

επικριτές του «Γερμανόφιλος» 
Μεταξάς κάθε άλλο παρά  θα 
συντασσόταν με την Γερμανία.
___________________________________
___________________
(5) Απόσπασμα από το βιβλίο 
«Dysty Measure», του σερ Τό-
μας Μοντκόμερι Κάνιχκμαν
___________________________________
_____________________________
4. Και ενώ οι απόψεις του γρά-
φοντος φαίνεται να συμπί-
πτουν στο ό, τι η πολιτική του 
Μεταξά το 1940- και επομέ-
νως  της Ελλάδας- επικεντρώ-
νεται στην «ουδετερότητα» 
απέναντι στους δύο αντιμα-
χόμενους σχηματισμούς, εν 
τούτοις οι αιτίες  που την επέ-
βαλλαν, δεν είναι καθόλου οι 
τρεις δικαιολογητικοί λόγοι 
που επικαλέστηκε στην ομιλία 
του ο καθηγητής-ιστορικός  κ. 
Διονύσης Τσιριγώτης. 
Πράγματι η προσεχτική ανά-
γνωση των πιο πάνω σχετι-
κών παρατιθέμενων στοι-
χείων-και όχι μόνο για τους 
φιλίστορες- δεν αφήνει περι-
θώρια αμφισβήτησης ότι,  η 
επιλογή της «ουδετερότητας 
της Ελλάδας» δεν επεβλήθη 
από τον Μεταξά:
•Επειδή φοβήθηκε  πως, αν 
τασσόταν  υπέρ του ενός ή του 
άλλου συνασπισμού, η αντίθε-
ση του μεγίστου μέρους του 
λαού στο δικτατορικό καθε-
στώς , που με την ευλογία του 
βασιλιά Γεωργίου είχε εγκα-
θιδρύσει, «θα προκαλούσε 
ισχυρούς κλυδωνισμούς στο 
εσωτερικό του, μέχρι και την 
ανατροπή του.
Είτε
• Επειδή ήταν πεπεισμένος  
ότι την ουδετερότητα της χώ-
ρας, «τα ιδεολογικά συγγενή 
καθεστώτα Γερμανίας και Ιτα-
λίας θα την έβλεπαν με καλό 
μάτι και υπό αυτή την έννοια  
δεν θα είχαν κανένα λόγο να 
επιτεθούν στην Ελλάδα.
Είτε
• Επειδή η «Μεταξική ουδε-
τερότητα», που εκ των πραγ-
μάτων θα απέκλειε την προ-
σχώρηση της Ελλάδας στον 
«Άξονα», «θα ικανοποιούσε 
τον Αγγλόφιλο Έλληνα βασι-
λιά Γεώργιο Β΄ και παράλληλα  
τον Άγγλο ομόλογό του ως κατ 
την Βρετανική  κυβέρνηση.
email:akoliatsos@gmail.
com
Στο επόμενο το (Μέρος Β)

«ποιος να πιστέψει  
την ιστορία, όταν 

για πράγματα 
 που έγιναν μόλις 

χθες  λέγονται τόσα 
ψέματα»;

Όττο Φον Μπίσμαρκ
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Να δοθούν άμεσα απαντήσεις για τους υπεύθυνους 
της υπέρμετρης αστυνομικής βίας κατά των ειρηνικά 

διαμαρτυρόμενων Εποχικών Πυροσβεστών

Αναθέτουσα Αρχή/Αρμόδια Υπη-
ρεσία Διεξαγωγής του Διαγωνι-
σμού: 
Γ.Ν. Άρτας , Διεύθυνση Διοικητι-
κής Υπηρεσίας, Τμήμα Οικονομικό, 
Γραφείο Προμηθειών, Ταχυδρομική 
Διεύθυνση: Λόφος Περάνθης 1, Τ.Κ. 
47100,  Άρτα, ΤΗΛ. 2681361128, 
ΦΑΞ 2681361407, Ηλεκτρονική Δι-
εύθυνση : www.gnartas.gr
Σημείο επαφής-Διάθεση εγγρά-
φων Διαγωνισμού : 
Το σύνολο των τευχών του διαγω-
νισμού θα βρίσκονται αναρτημέ-
να στη Διαδικτυακή πύλη www.
promitheus.gov.gr (Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ και 
ΚΗΜΔΗΣ) στο ιστότοπο του Νοσο-
κομείου www.gnartas.gr 
Ημερομηνία ανάρτησης της δια-
κήρυξης στη διαδικτυακή πύλη 
του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ : 
5 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 ημέρα ΤΡΙ-
ΤΗ με α/α συστήματος: 360522
Ημερομηνία έναρξης υποβολής 
προσφορών στη διαδικτυακή 
πύλη του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ : 
5 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2024 ημέρα ΤΡΙ-
ΤΗ και ώρα 17:00 μ.μ.
Καταληκτική ημερομηνίας και 
ώρας υποβολής των προσφορών 
στη διαδικτυακή πύλη του Ε.Σ.Η.
ΔΗ.Σ :
4 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ  2024 ημέρα ΤΕ-
ΤΑΡΤΗ και ώρα 17:00 μ.μ. 
Ημερομηνία και ώρα ηλεκτρονι-
κής αποσφράγισης προσφορών :
9 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ  2024 ημέρα 
ΔΕΥΤΕΡΑ  και ώρα 10:00 π.μ.
Τόπος Υποβολής προσφορών: 

Διαδικτυακή πύλη www.
promitheus.gov.gr του Ε.ΣΗ.ΔΗ.Σ.
Γλώσσα Προσφορών: Ελληνική
Τρόπος σύναψης σύμβασης : 
Ανοικτός Ηλεκτρονικός διαγωνι-
σμός κάτω των ορίων. Οι υποψή-
φιοι δύναται να υποβάλλουν προ-
σφορά  για μία, περισσότερες ή για 
όλες τις κατηγορίες.
Προσφορές για μέρος της ζητούμε-
νης ποσότητας δεν γίνονται δεκτές. 
Η υποβολή των προσφορών θα 
πραγματοποιηθεί με χρήση της 
πλατφόρμας του Εθνικού Συστή-
ματος Ηλεκτρονικών Δημοσίων 
Συμβάσεων (ΕΣΗΔΗΣ), μέσω 
της Διαδικτυακής πύλης www.
promitheus.gov.gr του συστήματος.
Αντικείμενο της σύμβασης :  
ΠΡΟΜΗΘΕΙΑ «ΤΡΟΦΙΜΩΝ»
Προϋπολογισμός :  43.325,33€ 
συμπερ. ΦΠΑ για ένα ( 1) έτος
Κριτήριο κατακύρωσης : ΜΕ ΚΡΙ-
ΤΗΡΙΟ ΚΑΤΑΚΥΡΩΣΗΣ ΤΗΝ ΠΛΕΟΝ 
ΣΥΜΦΕΡΟΥΣΑ ΑΠΟ ΟΙΚΟΝΟΜΙ-
ΚΗΣ ΑΠΟΨΗΣ ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΜΟΝΟ 
ΒΑΣΕΙ ΤΙΜΗΣ. 
Διάρκεια σύμβασης : Ένα ( 1) 
έτος από την έναρξη  της σύμβασης.
Ταξινόμηση κατά CPV:      1.Κα-
τηγορία: CPV:15511000-3 Γάλα, 
2.Κατηγορία: CPV: 15897000-2 
Κονσερβοποιημένα Προϊόντα και 
ξηρά τροφή.
Χρόνος ισχύος προσφορών: 
Τριακόσιες εξήντα  (360) ημερο-
λογιακές ημέρες από την επόμενη 
διενέργειας του διαγωνισμού.
Εναλλακτικές προσφορές: Δεν 

ΠΕΡΙΛΗΨΗ ΔΙΑΚΗΡΥΞΗΣ Δ.Σ. 72/2024
ΑΝΟΙΚΤΟY ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΟY ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟY ΑΝΩ 
ΤΩΝ ΟΡΙΩΝ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΡΟΜΗΘΕΙΑ  «ΤΡΟΦΙΜΩΝ» 
ΓΙΑ ΤΙΣ ΑΝΑΓΚΕΣ ΤΟΥ Γ.Ν. ΑΡΤΑΣ ΚΑΙ ΤΟΥ ΤΜΗΜΑ-
ΤΟΣ ΑΡΜΟΔΙΟΤΗΤΑΣ ΤΟΥ: ΞΕΝΩΝΑΣ ΨΥΧΑΡΓΩΣ, 
(CPV:15511000-3, CPV: 15897000-2) ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΑ-
ΛΥΨΗ ΤΩΝ ΑΝΑΓΚΩΝ ΤΟΥ Γ.Ν. ΑΡΤΑΣ, ΜΕ ΚΡΙΤΗΡΙΟ 
ΚΑΤΑΚΥΡΩΣΗΣ ΤΗΝ ΠΛΕΟΝ ΣΥΜΦΕΡΟΥΣΑ ΑΠΟ ΟΙ-
ΚΟΝΟΜΙΚΗ ΑΠΟΨΗ ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΜΟΝΟ ΒΑΣΕΙ ΤΙΜΗΣ 
, ΣΥΝΟΛΙΚΟΥ ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟΥ: 43.325,33 ΣΥΜΠΕΡ. 

ΦΠΑ, ΓΙΑ ΕΝΑ (1) ΕΤΟΣ.

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ 
6Η ΥΠΕ
ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΑΡΤΑΣ
 ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ  
ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ
ΤΜΗΜΑ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟ
ΓΡΑΦΕΙΟ ΠΡΟΜΗΘΕΙΩΝ

ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔIΚΤΥΟ
ΑΔΑ: 66ΓΚ4690ΒΒ-72Σ
ΑΡΤΑ:  5/11/2024
ΑΡΙΘΜ. ΠΡΩΤ. :27476

Ερώτηση κατέθεσε 
στη Βουλή ο Τομε-
άρχης Κλιματικής 

Κρίσης και Πολιτικής Προ-
στασίας της Κ.Ο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΠΣ και ζητά από τον 
Υπουργό Προστασίας του 
Πολίτη εξηγήσεις και απα-
ντήσεις για την άσκηση 
υπέρμετρης αστυνομικής 
βίας κατά των ειρηνικά δι-
αμαρτυρόμενων Εποχικών 
Πυροσβεστών την Πέμπτη 
31 Οκτωβρίου. Την Ερώτη-
ση συνυπογράφουν ο Το-
μεάρχης Προστασίας του 
Πολίτη και 22 Βουλευτές 
και Βουλεύτριες του ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΠΣ μεταξύ των οποί-
ων και η βουλευτής Άρτας 
Όλγα Γεροβασίλη.

Ακολουθεί το πλήρες κείμενο 
της Ερώτησης:

ΕΡΩΤΗΣΗ
Προς τον κ. Υπουργό Προ-
στασίας του Πολίτη 
Θέμα: «Να δοθούν άμεσα 
απαντήσεις για τους υπεύθυ-
νους της υπέρμετρης αστυνο-
μικής βίας κατά των ειρηνικά 
διαμαρτυρόμενων Εποχικών 
Πυροσβεστών»   
Την Πέμπτη 31 Οκτωβρίου 
οι συμβασιούχοι Εποχικοί 
Πυροσβέστες προχώρησαν 
σε κινητοποιήσεις προς το 
Υπουργείο Κλιματικής Κρί-

γίνονται δεκτές
Προϋπόθεση συμμετοχής στο διαγω-
νισμό : Οι ενδιαφερόμενοι οικονομικοί 
φορείς απαιτείται να διαθέτουν ψηφι-
ακή υπογραφή, χορηγούμενη από πι-
στοποιημένη αρχή παροχής ψηφιακής 
υπογραφής και να εγγραφούν στο ηλε-
κτρονικό σύστημα (Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ www.
promitheus.gov.gr) ακολουθώντας τη 
σχετική διαδικασία εγγραφής. 
Διεύθυνση κατάθεσης των έντυπων 
προσφορών: Στην αρμόδια Υπηρεσία 
διεξαγωγής του διαγωνισμού: Γ.Ν. Άρ-
τας, Γραφείο Προμηθειών, Λόφος Πε-
ράνθης 1 , Τ.Κ. 47100, Άρτα, 1ος όροφος.
Απαιτούμενη Εγγυητική Συμμετο-
χής : Για την συμμετοχή στο διαγωνι-
σμό απαιτείται η κατάθεση Εγγυητικής 
Επιστολής Συμμετοχής το ύψος της 
οποίας ορίζεται το 2% της συνολικής 
προϋπολογισθείσας αξίας χωρίς Φ.Π.Α. 
Για την υπογραφή της προκύπτουσας 
σύμβασης απαιτείται η κατάθεση Εγγύ-
ηση Καλής Εκτέλεσης ύψους 4% της συ-
νολικής συμβατικής αξίας χωρίς Φ.Π.Α.
Χρηματοδότηση : Η χρηματοδότηση 
θα βαρύνει τον Τακτικό Προϋπολογι-
σμό του Γ.Ν. Άρτας
Πληρωμές : Η πληρωμή θα γίνεται σύμ-
φωνα με τους όρους της διακήρυξης.
Όροι & Προϋποθέσεις  συμμετοχής :  
Οι όροι του διαγωνισμού καθώς και οι 
τεχνικές προδιαγραφές των υπό προ-
μήθεια ειδών  αναφέρονται στην αντί-
στοιχη διακήρυξη η οποία θα αναρτηθεί 
στην ιστοσελίδα του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ (www.
promitheus.gov.gr) και στο site του Νο-
σοκομείου (www.gnartas.gr).
Πληροφορίες : Αιτήματα για συμπλη-
ρωματικές πληροφορίες υποβάλλονται 
ηλεκτρονικά στο δικτυακό τόπο του 
συγκεκριμένου διαγωνισμού μέσω της 
διαδικτυακής πύλης (Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ www.
promitheus.gov.gr) και φέρουν ψηφια-
κή υπογραφή στις προθεσμίες που ανα-
φέρονται στην διακήρυξη. Τα εν λόγω 
αιτήματα παροχής συμπληρωματικών 
πληροφοριών –διευκρινήσεων υπο-
βάλλονται από εγγεγραμμένους στο 
σύστημα οικονομικούς Φορείς, δηλαδή 
αυτούς που διαθέτουν σχετικά διαπι-
στευτήρια που τους έχουν χορηγηθεί 
(όνομα χρήστη και κωδικός πρόσβα-
σης).  

  Ο ΔΙΟΙΚΗΤΗΣ ΤΟΥ Γ.Ν. ΑΡΤΑΣ    
ΓΕΩΡΓΙΟΣ   ΣΙΝΤΕΛΕΣ 

σης και Πολιτικής Προστασί-
ας για θέματα που αφορούν 
στην εργασιακή τους αποκα-
τάσταση.
Στο πλαίσιο αυτό, εκατο-
ντάδες Εποχικοί Πυροσβέ-
στες από όλη την Ελλάδα 
συγκεντρώθηκαν αρχικά 
στον χώρο μπροστά από το 
Υπουργείο, ενώ στη συνέχεια 
προχώρησαν σε καθιστική δι-
αμαρτυρία σε χώρο εντός του 
κτηρίου, με τρόπο απόλυτα 

ειρηνικό και οργανωμένο. Εί-
ναι, μάλιστα, χαρακτηριστικό 
ότι τα συνδικάτα τους είχαν 
διατυπώσει σαφείς συστά-
σεις προς τους συμμετέχο-
ντες στη διαμαρτυρία ώστε 
να αποφευχθεί οποιαδήποτε 
ένταση.
Ωστόσο, λίγο πριν τις 9 το 
βράδυ, και ενώ είχε συμφω-
νηθεί να αποχωρήσουν δέκα 
λεπτά αργότερα, τα ΜΑΤ 
πραγματοποίησαν άγρια επί-

θεση με δακρυγόνα, χημικά 
μέσα στον κλειστό χώρο, με 
σκοπό να εκκενώσουν το 
κτήριο. Από τα επικίνδυνα 
επεισόδια που προκάλεσε 
αυτή η εξαιρετικά βίαιη επί-
θεση των δυνάμεων κατα-
στολής, τραυματίστηκαν αρ-
κετοί Εποχικοί Πυροσβέστες, 
τρείς εκ των οποίων μετα-
φέρθηκαν στο νοσοκομείο, 
ενώ τέσσερις προσήχθησαν 
στη ΓΑΔΑ, εκ των οποίων οι 
τρεις ήταν επίσης τραυματι-

σμένοι.
Επομένως:  
Επειδή οι αστυνομικές δυ-
νάμεις καταστολής προ-
χώρησαν σε υπέρμετρη, 
καταχρηστική, και εντελώς 
αδικαιολόγητη χρήση βίας 
εναντίον των ειρηνικά δι-
αμαρτυρόμενων Εποχικών 
Πυροσβεστών, χρησιμοποιώ-
ντας ακόμη και χημικά μέσα 
σε κλειστό χώρο, γεγονός 
που δημιούργησε σοβαρούς 
κινδύνους για την ασφάλεια 

και την ακεραιότητα των ερ-
γαζομένων, και
Επειδή αποτέλεσμα της 
άγριας καταστολής ήταν να 
τραυματιστούν αρκετοί επο-
χικοί Πυροσβέστες και να 
μεταφερθούν εσπευσμένα 
στο Νοσοκομείο, αλλά και να 
προσαχθούν στη ΓΑΔΑ άλλοι 
συνάδερφοί τους για άγνω-
στους λόγους,   
Ερωτάται ο αρμόδιος κ. 
Υπουργός:
1.      Ποιος είναι υπεύθυ-
νος για την απαράδεκτη 
και επικίνδυνη απόφαση 
να πραγματοποιηθεί αυτή 
η δυσανάλογα και κατα-
χρηστικά βίαιη επίθεση 
των αστυνομικών δυνάμε-
ων σε βάρος των ειρηνικά 
διαμαρτυρόμενων Επο-
χικών Πυροσβεστών; Θα 
επιβληθούν κυρώσεις για 
την πρόκληση σωματικών 
βλαβών και την έκθεση 
των εργαζομένων σε σοβα-
ρό κίνδυνο;      
2.      Θα μεριμνήσει άμεσα 
ώστε να διευκρινιστούν οι 
συνθήκες και οι αιτίες των 
προσαγωγών των Εποχι-
κών Πυροσβεστών, αλλά 
και να μην μετατραπούν 
αυτές σε συλλήψεις, εφό-
σον ήταν αδικαιολόγητες;    
Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Η Αποκεντρωμένη Διοίκη-
ση Ηπείρου-Δυτικής  Μα-
κεδονίας αναγνωρίζοντας 
την προσφορά του Πανε-
πιστημίου Ιωαννίνων στην 
ανώτατη εκπαίδευση , την 
έρευνα και την κοινωνία 
και με αφορμή τον εορτα-
σμό των 60 χρόνων από 
την ίδρυσή του, προχώρη-
σε σήμερα στην παραχώ-
ρηση ενός (1) οχήματος 
τύπου λεωφορείου (mini 
bus) στο Πανεπιστήμιο 
Ιωαννίνων , κατόπιν της 
υπ’ αριθμ. 31488/1-7-2024 
απόφασης του Γραμματέα 
Αποκεντρωμένης Διοίκη-
σης Ηπείρου-Δυτ. Μακεδο-
νίας (ΑΔΑ : 6ΙΕΗΟΡ1Γ-3Θ6).
Η παράδοση του οχήματος 
έγινε από τον Γραμματέα 
Αποκεντρωμένης Διοίκη-

σης Ηπείρου-Δυτ. Μακεδο-
νίας Δρ. Σεραφείμ Γ. Λιάπη 
στην Πρύτανη του Πανεπι-
στημίου Ιωαννίνων καθη-
γήτρια Άννα Μπατιστάτου, 

MD, PhD, παρουσία του μέ-
λους του Συμβουλίου Διοί-
κησης του Πανεπιστημίου 
Κωνσταντίνου Καραμάνη .

Παραχώρηση Οχήματος
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Ενδιαφέροντα 
τα μηνύμα-

τα μέσω του 
3ου  Φεστιβάλ 
Αστυνομικής 
Λογοτεχνίας 

Άρτας

Με με πλούσιο περι-
εχόμενο δράσεων 
ήταν το 3ο Φε-

στιβάλ Αστυνομικής Λο-
γοτεχνίας Άρτας το οποίο 
συνδιοργάνωσαν ο Μουσι-
κοφιλολογικός Σύλλογος 

“Σκουφάς”, με το Δήμο Αρ-
ταίων, την Κινηματογρα-
φική Λέσχη Άρτας, τους 
Φίλους του Βιβλίου και άλ-
λους πολιτιστικούς φορείς, 
στις 25, 26 και 27 Οκτω-
βρίου. 
Ένα συναρπαστικό πρόγραμ-
μα με παρουσιάσεις, προβο-
λές, θεατρικά δρώμενα και 
δημιουργικές δραστηριό-
τητες για μικρούς και μεγά-
λους κατάφερε να εξάψει τη 
φαντασία, να οδηγήσει στο 
παιχνίδι αλλά και να θέσει 
προβληματισμούς για την 
δομή της κοινωνίας μας και 
ιδιαίτερα για τις μελλοντικές 
κινήσεις μέσω των οποίων 
θα θωρακιστούν οι νέοι μας 
έχοντας στο πλευρό τους 
την οικογένεια αλλά και την 

εκπαιδευτική κοινότητα στο 
σύνολο της.
Τις εκδηλώσεις τίμησαν με 
την παρουσίας τους μεταξύ 
άλλων ο Δήμαρχος Αρταί-
ων Χριστόφορος Σιαφάκας, 
ο Πρόεδρος του Δημοτικού 
Συμβουλίου του Δήμου Αρ-
ταίω κ. Κώστα Πατήλας, ο 
Πρόεδρος του Μουσικοφιλο-

λογικού Συλλόγου «οΣκου-
φας» Νικόλαος Μπανταλού-
κας, ο Αντιδήμαρχος Παιδείας 
Κώστας Χαρακλιάς, Δημοτι-
κοί Σύμβουλοι καθώς και εκ-
πρόσωποι Συλλόγων και φο-
ρέων. 
Το Πρόγραμμα περιελάμβανε 
την Παρασκευή 25 Οκτωβρί-
ου προβολή ταινίας μικρού 
μήκους (25′), από την Κινη-
ματογραφική Λέσχη Άρτας, 
του Άλφρεντ Χίτσκοκ στην 
Αίθουσα του Μουσικοφιλο-
λογικού Συλλόγου “Σκουφάς” 
Ακολούθησε συζήτηση με 
θέμα True Crime.
Ο δημοσιογράφος Πάνος Σό-
μπολος και ο ιδιωτικός ερευ-
νητής Χάρης Βεραμόν ανέ-
λυσαν αληθινές υποθέσεις 
εγκλημάτων στην Ελλάδα. 
Συντονιστής ήταν ο  Ελπιδο-
φόρος Ιντζέμπελης.
Ο Δημοσιογράφος Πάνος Σό-
μπολος ένας άνθρωπος με 
πλούσια δημοσιογραφική 
εμπειρία παρουσίασε το νέο 
του βιβλίο «Βεντέτες» όπου 
παρέθεσε ενδιαφέροντα 
στοιχεία για το πως οι Βεντέ-
τες οδήγησαν ακόμη και στο 
να εγκαταλειφθούν ολόκλη-
ρα χωριά για να γλυτώσουν 
από τη Βεντέτα και το ξεκλή-
ρισμα. 
Έκανε γνωστό ότι τώρα μόνο 
στην Κρήτη η Βεντέτα υπάρ-
χει αφού η οπλοκατοχή στη 
συγκειμένη περιοχή έχει βα-
θιές ρίζες. Το γεγονός αυτό 
όπως ανέφερε δεν αγγίζει εύ-
κολα και η πολιτεία.
Ενδεικτικό ήταν το παρά-
δειγμα ότι σε κάποια περι-
οχή αποφάσισαν να θέσουν 
το ζήτημα της Βεντέτας  σε 
ψηφοφορία. Από τους συμμε-
τέχοντες ψήφισαν όλοι πλην 
ενός, υπέρ της κατάργησης 
των όπλων και της Βεντέτας.
Ο ένας που δεν ψήφισε θε-
τικά ήταν ο Βουλευτής της 
περιοχής, ανέφερε ο κ. Σό-
μπολος, σκεφτόμενος το πο-

λιτικό κόστος.
Αξίζει να σταθούμε και στο 
θέμα της παιδικής παραβατι-
κότητας το οποίο έθιξε για να 
αναφέρει ότι η οικογένεια θα 
πρέπει να παίξει καθοριστικό 
ρόλο και να είναι πάνω κατά 
πάνω οι γονείς στα παιδιά μέ-
χρι και την περίοδο της εφη-
βείας για να τα προστατεύ-
σουν από κινδύνους όπως τα 
ναρκωτικά κ.λπ. και να μην 
ξεφύγουν,  ενώ υπογράμμισε  
και τον καθοριστικό ρόλο του 
σχολείου και των εκπαιδευτι-
κών σε συνεννόηση με την 
οικογένεια στην περίπτωση 
παραβατικών συμπεριφο-
ρών των παιδιών, ώστε να 
αναζητηθούν οι λόγοι που τα 
οδηγούν σε αυτές τις κατευ-
θύνσεις. 

Το Σάββατο 26 Οκτωβρίου το 
Πρωί
 στη Δημοτική Βιβλιοθήκη 
Άρτας έγινε  παρουσίαση του 
παιδικού βιβλίου Το μικρό 
ξύλινο ρομπότ και η πριγκί-
πισσα που κοιμόταν… ξερή, 
με τη νηπιαγωγό Αφροδίτη 
Κατσαούνου.
Ακολούθησε ενημέρωση κυ-
κλοφοριακής αγωγής από 
την Ένωση Αστυνομικών 
Υπαλλήλων Άρτας και αργό-
τερα Σκετς “Μυστήριο στη 
Βιβλιοθήκη” από τους μαθη-
τές της Palso Άρτας.
Το Σάββατο το Βράδυ στην 
Αίθουσα του Μουσικοφιλο-
λογικού Συλλόγου “Σκουφάς”
 παρουσιάσθηκε Θεατρικό 
απόσπασμα από το έργο η 
παγίδα του Ρομπέρ Τομά, από 
την ομάδα του Θεατρικού Ερ-
γαστηρίου “Σκουφάς”.
Ακολούθησε η παρουσίαση 
των συγγραφέων Γρηγόρη 
Αζαριάδη και Τέση Παπαθα-
νασίου.
Μουσική συνοδεία από τη 
Φιλαρμονική του Συλλόγου 
“Σκουφάς” με αγαπημένα 
κινηματογραφικά θέματα 

υπήρξε μία γοητευτική μελω-
δική ανάσα για τους παρευρι-
σκόμενους.

Η Συζήτηση με τον Πέτρο 
Μάρκαρη πατριάρχη του 
αστυνομικού μυθιστορήμα-
τος και η συνομιλία του με 
τον Γρηγόρη Αζαριάδη έφε-
ραν στο φως ενδιαφέροντα 
στοιχεία και πτυχές του χθες 
και του σήμερα που οδηγούν 
σε μία συγκεκριμένη στάση 
ζωής.
Ουσιαστικές και ενδιαφέ-
ρουσες απόψεις διατύπω-
σε ο κ. Πέτρος Μάρκαρης ο 
οποίος στάθηκε σε ένα θέμα 
τεράστιας σημασίας όπως το 
χαρακτήρισε και είναι το  σύ-
στημα αξιών για να τονίσει: 
« Αυτό που ονόμασα εγώ 
προηγουμένως έτσι και το 
ονομάζουν όλοι έτσι, δεν εί-
ναι δική μου εφεύρεση, σύ-
στημα αξιών στη δική μου 
γενιά, στη γενιά του Γρηγόρη 
και σε πολλές γενιές ανθρώ-
πων  εδώ μέσα ξεκινούσε 
μέσα απ τις οικογένειες. 
Οι οικογένειες ήταν αυτές 
που προσπαθούσαν να επι-
βάλουν το σύστημα αξιών. Η 
περίφημη Ελληνική έκφραση 
«Όχι μην το κάνεις αυτό είναι 
ντροπή»,  η ντροπή ήταν μία 
υπενθύμιση ότι αυτό που κά-
νεις αντίκειται στο σύστημα 
αξιών και πρέπει να ντρέπε-
σαι.
Σήμερα αυτά έχουν τελειώ-
σει. Αυτό το σύστημα αξιών 
όμως που το καλλιεργούσε 
η οικογένεια το συνέχιζε και 
το επέκτεινε ουσιαστικά το 
σχολείο απ την αρχή, ώσπου 
να βοηθήσει και να ξυπνήσει 
το ενδιαφέρον πολλών μα-
θητών για τις ανθρωπιστικές 
σπουδές. 
Τίποτε απ΄ όλα αυτά δεν 
ισχύει σήμερα, ή ελάχιστα 
ισχύει. Ας πούμε αυτοί οι ελά-
χιστοι που πάνε να σπουδά-

Γράφει η 
ΧΡΙΣΤΙΝΑ 

ΜΠΙΖΑ
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σουν ανθρωπιστικές σπου-
δές είναι εύκολη λεία γιατί θα 
θεωρούνται ψώνια». όπως 
είπε χαρακτηριστικά, εκτι-
μώντας ότι  οι κατευθύνσεις 
που επιλέγονται τώρα πια, 
ως δημοφιλέστερες  και για 
επαγγελματική αποκατάστα-
ση είναι οι οικονομία και η 
τεχνολογία. 
Την Κυριακή 27 Οκτωβρίου 
το πρωί
 στην Αίθουσα του Μουσι-
κοφιλολογικού Συλλόγου 
“Σκουφάς” έγινε Διαδραστι-
κή παρουσίαση του βιβλίου Ο 

Η έκθεση MEAT – DAIRY – FROZEN Expo 
2024 φιλοξενεί στο πλαίσιο των πα-
ράλληλων εκδηλώσεών της τη διοργά-

νωση μιας επιστημονικής εκδήλωσης με θέμα 
«Το Ελληνικό κρέας στις νέες παγκόσμιες 
προκλήσεις». Η εκδήλωση η οποία τελείται 
υπό την αιγίδα της Ελληνικής Κτηνιατρικής 
Εταιρείας με την ευκαιρία των 100 χρόνων 
λειτουργίας της, θα πραγματοποιηθεί το 
Σάββατο 9 Νοεμβρίου 2024, στις 14.30 στο 
Metropolitan Expo, στο Hall 1 και στο Stage 
1. Στην εκδήλωση θα εισηγηθούν με ομιλίες 
τους καταξιωμένοι επιστήμονες του κλάδου. 
Την εκδήλωση θα προλογίσει η Πρόεδρος της 
ΕΚΕ Δρ. Μαρία Λινού, θα χαιρετήσει ο Γ.Γ Ανώ-
τατης Εκπαίδευσης του Υπουργείου Παιδείας 
Δρ. Νικόλαος Παπαϊωάννου και θα συντονί-
σει η υπεύθυνη του κλάδου καθηγήτρια του 
Πανεπιστημίου Ιωαννίνων Δρ. Αθηνά Τζώρα. 
Ακολουθεί το πρόγραμμα της εκδήλωσης.
«Το Ελληνικό κρέας στις νέες παγκόσμιες προ-
κλήσεις»
Σάββατο, 9 Νοεμβρίου 2024, Metropolitan 
Expo, Δ.Α.Α./ Σπάτα Αττικής
Υπό την αιγίδα της Ελληνικής Κτηνιατρικής 
Εταιρείας
14.30- 14.35 |Πρόλογος: Δρ. Μαρία Λινού, 
Πρόεδρος της ΕΚΕ
14.35- 14.45 | Χαιρετισμός: Δρ. Νικόλαος Πα-

παϊωάννου Γ.Γ Ανώτατης Εκπαίδευσης του 
Υπουργείου Παιδείας

Επιστημονικές Εισηγήσεις

45- 15.00 | «Αναδυόμενοι κίνδυνοι και νέες τε-
χνολογίες επεξεργασίας κρέατος»
Δρ. Ευάγγελος Κ. Οικονόμου, Αναπληρωτής 
Καθηγητής Εργαστήριο Υγιεινής Τροφίμων 
Ζ.Π. και Κτηνιατρικής Δημόσιας Υγείας Τμήμα 
Κτηνιατρικής, Σχολή Επιστημών Υγείας, Αρι-
στοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης
00- 15.15 | «Το παρόν και το μέλλον του Ελλη-
νικού κρέατος-Ευκαιρίες και απειλές»
Νίκος Κασσαλιάς, Κτηνίατρος Μικροβιολόγος,
15- 15.30 | «The meat debate: Ας συζητήσουμε 
για το κρέας και τη Δημόσια Υγεία»
Χρυσούλα Βόιδαρου, Αναπληρώτρια Καθηγή-
τρια, Τμήμα Γεωπονίας, Πανεπιστήμιο Ιωαννί-
νων,
30- 15.45 | «Καινοτόμα κτηνοτροφικά συστή-
ματα για το μετασχηματισμό και την ιχνηλα-
σιμότητα του Ελληνικού κρέατος»
Γιάννης Σκούφος, Καθηγητής, Τμήμα Γεωπο-
νίας, Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων

Συντονίζει: Αθηνά Τζώρα, Καθηγήτρια Μικρο-
βιολογίας και Υγιεινής Τροφίμων, Πανεπιστή-
μιο Ιωαννίνων

Τετραπέρατος από τον συγ-
γραφέα Δημήτρη Καλπούζο, 
σε συνεργασία με το ΚΔΑΠ 
Πάζλ και την Palso Άρτας.
Αργότερα στην Βιβλιοθήκη 
“Σκουφάς” ακολούθησε Εκ-
παιδευτική δραστηριότητα: 
Ανακαλύπτοντας τον δολο-
φόνο με την υποστήριξη του 
Εργαστηρίου Ευφυούς Πλη-
ροφορικής του Πανεπιστημί-
ου Ιωαννίνων.
Το  Απόγευμα της Κυριακής  
στη Βιβλιοθήκη “Σκουφάς” 
πραγματοποιήθηκε Σεμινά-
ριο δημιουργικής γραφής 
με τον συγγραφέα Δημήτρη 
Καλπούζο.
 Στη Διοργάνωση του 3ου 
Φεστιβαλ Αστυνομικής Λογο-
τεχνίας αξίζει να αναφέρουμε 
ότι συμμετείχαν:
Ο Μουσικοφιλολογικός Σύλ-
λογος Άρτης “Σκουφάς”, ο 
Δήμος Αρταίων, η Δημοτική 
Βιβλιοθήκη Άρτας, Agatha 
Φεστιβάλ Αστυνομικής Λο-
γοτεχνίας Αθηνών, οι Φίλοι 
του Βιβλίου,  η Κινηματογρα-
φική Λέσχη Άρτας, η Ένωση 
Αστυνομικών Υπαλλήλων 
Άρτας και άλλοι φορείς ενώ 
η είσοδος για το κοινό ήταν 
ελεύθερη. Με με πλούσιο πε-
ριεχόμενο δράσεων ήταν το 
3ο Φεστιβάλ Αστυνομικής 
Λογοτεχνίας Άρτας το οποίο 
συνδιοργάνωσαν ο Μουσικο-
φιλολογικός Σύλλογος “Σκου-
φάς”, με το Δήμο Αρταίων, 
την Κινηματογραφική Λέσχη 
Άρτας, τους Φίλους του Βι-
βλίου και άλλους πολιτιστι-
κούς φορείς, στις 25, 26 και 
27 Οκτωβρίου. 
Ένα συναρπαστικό πρόγραμ-
μα με παρουσιάσεις, προβο-
λές, θεατρικά δρώμενα και 
δημιουργικές δραστηριό-
τητες για μικρούς και μεγά-
λους κατάφερε να εξάψει τη 
φαντασία, να οδηγήσει στο 
παιχνίδι αλλά και να θέσει 
προβληματισμούς για την 
δομή της κοινωνίας μας και 
ιδιαίτερα για τις μελλοντικές 
κινήσεις μέσω των οποίων 
θα θωρακιστούν οι νέοι μας 

έχοντας στο πλευρό τους 
την οικογένεια αλλά και την 
εκπαιδευτική κοινότητα στο 
σύνολο της.
Τις εκδηλώσεις τίμησαν με 
την παρουσίας τους μεταξύ 
άλλων ο Δήμαρχος Αρταί-
ων Χριστόφορος Σιαφάκας, 
ο Πρόεδρος του Δημοτικού 
Συμβουλίου του Δήμου Αρ-
ταίω κ. Κώστα Πατήλας, ο 
Πρόεδρος του Μουσικοφιλο-
λογικού Συλλόγου «οΣκου-
φας» Νικόλαος Μπανταλού-
κας, ο Αντιδήμαρχος Παιδείας 
Κώστας Χαρακλιάς, Δημοτι-
κοί Σύμβουλοι καθώς και εκ-
πρόσωποι Συλλόγων και φο-
ρέων. 
Το Πρόγραμμα περιελάμβανε 
την Παρασκευή 25 Οκτωβρί-
ου προβολή ταινίας μικρού 
μήκους (25′), από την Κινη-
ματογραφική Λέσχη Άρτας, 
του Άλφρεντ Χίτσκοκ στην 
Αίθουσα του Μουσικοφιλο-
λογικού Συλλόγου “Σκουφάς” 
Ακολούθησε συζήτηση με 
θέμα True Crime.
Ο δημοσιογράφος Πάνος Σό-
μπολος και ο ιδιωτικός ερευ-
νητής Χάρης Βεραμόν ανέ-
λυσαν αληθινές υποθέσεις 
εγκλημάτων στην Ελλάδα. 
Συντονιστής ήταν ο  Ελπιδο-
φόρος Ιντζέμπελης.
Ο Δημοσιογράφος Πάνος Σό-
μπολος ένας άνθρωπος με 
πλούσια δημοσιογραφική 
εμπειρία παρουσίασε το νέο 
του βιβλίο «Βεντέτες» όπου 
παρέθεσε ενδιαφέροντα 
στοιχεία για το πως οι Βεντέ-
τες οδήγησαν ακόμη και στο 
να εγκαταλειφθούν ολόκλη-
ρα χωριά για να γλυτώσουν 
από τη Βεντέτα και το ξεκλή-
ρισμα. 
Έκανε γνωστό ότι τώρα μόνο 
στην Κρήτη η Βεντέτα υπάρ-
χει αφού η οπλοκατοχή στη 
συγκειμένη περιοχή έχει βα-
θιές ρίζες. Το γεγονός αυτό 
όπως ανέφερε δεν αγγίζει εύ-
κολα και η πολιτεία.
Ενδεικτικό ήταν το παρά-
δειγμα ότι σε κάποια περι-
οχή αποφάσισαν να θέσουν 

το ζήτημα της Βεντέτας  σε 
ψηφοφορία. Από τους συμμε-
τέχοντες ψήφισαν όλοι πλην 
ενός, υπέρ της κατάργησης 
των όπλων και της Βεντέτας.
Ο ένας που δεν ψήφισε θε-
τικά ήταν ο Βουλευτής της 
περιοχής, ανέφερε ο κ. Σό-
μπολος, σκεφτόμενος το πο-
λιτικό κόστος.
Αξίζει να σταθούμε και στο 
θέμα της παιδικής παραβατι-
κότητας το οποίο έθιξε για να 
αναφέρει ότι η οικογένεια θα 
πρέπει να παίξει καθοριστικό 
ρόλο και να είναι πάνω κατά 
πάνω οι γονείς στα παιδιά μέ-
χρι και την περίοδο της εφη-
βείας για να τα προστατεύ-
σουν από κινδύνους όπως τα 
ναρκωτικά κ.λπ. και να μην 
ξεφύγουν,  ενώ υπογράμμισε  
και τον καθοριστικό ρόλο του 
σχολείου και των εκπαιδευτι-
κών σε συνεννόηση με την 
οικογένεια στην περίπτωση 
παραβατικών συμπεριφο-
ρών των παιδιών, ώστε να 
αναζητηθούν οι λόγοι που τα 
οδηγούν σε αυτές τις κατευ-
θύνσεις. 

Το Σάββατο 26 Οκτωβρίου το 
Πρωί
 στη Δημοτική Βιβλιοθήκη 
Άρτας έγινε  παρουσίαση του 
παιδικού βιβλίου Το μικρό 
ξύλινο ρομπότ και η πριγκί-
πισσα που κοιμόταν… ξερή, 
με τη νηπιαγωγό Αφροδίτη 
Κατσαούνου.
Ακολούθησε ενημέρωση κυ-
κλοφοριακής αγωγής από 
την Ένωση Αστυνομικών 
Υπαλλήλων Άρτας και αργό-
τερα Σκετς “Μυστήριο στη 
Βιβλιοθήκη” από τους μαθη-
τές της Palso Άρτας.
Το Σάββατο το Βράδυ στην 
Αίθουσα του Μουσικοφιλο-
λογικού Συλλόγου “Σκουφάς”
 παρουσιάσθηκε Θεατρικό 
απόσπασμα από το έργο η 
παγίδα του Ρομπέρ Τομά, από 
την ομάδα του Θεατρικού Ερ-
γαστηρίου “Σκουφάς”.
Ακολούθησε η παρουσίαση 
των συγγραφέων Γρηγόρη 

Αζαριάδη και Τέση Παπαθα-
νασίου.
Μουσική συνοδεία από τη 
Φιλαρμονική του Συλλόγου 
“Σκουφάς” με αγαπημένα 
κινηματογραφικά θέματα 
υπήρξε μία γοητευτική μελω-
δική ανάσα για τους παρευρι-
σκόμενους.

Η Συζήτηση με τον Πέτρο 
Μάρκαρη πατριάρχη του 
αστυνομικού μυθιστορήμα-
τος και η συνομιλία του με 
τον Γρηγόρη Αζαριάδη έφε-
ραν στο φως ενδιαφέροντα 
στοιχεία και πτυχές του χθες 
και του σήμερα που οδηγούν 
σε μία συγκεκριμένη στάση 
ζωής.
Ουσιαστικές και ενδιαφέ-
ρουσες απόψεις διατύπω-
σε ο κ. Πέτρος Μάρκαρης ο 
οποίος στάθηκε σε ένα θέμα 
τεράστιας σημασίας όπως το 
χαρακτήρισε και είναι το  σύ-
στημα αξιών για να τονίσει: 
« Αυτό που ονόμασα εγώ 
προηγουμένως έτσι και το 
ονομάζουν όλοι έτσι, δεν εί-
ναι δική μου εφεύρεση, σύ-
στημα αξιών στη δική μου 
γενιά, στη γενιά του Γρηγόρη 
και σε πολλές γενιές ανθρώ-
πων  εδώ μέσα ξεκινούσε 
μέσα απ τις οικογένειες. 
Οι οικογένειες ήταν αυτές 
που προσπαθούσαν να επι-
βάλουν το σύστημα αξιών. Η 
περίφημη Ελληνική έκφραση 
«Όχι μην το κάνεις αυτό είναι 
ντροπή»,  η ντροπή ήταν μία 
υπενθύμιση ότι αυτό που κά-
νεις αντίκειται στο σύστημα 
αξιών και πρέπει να ντρέπε-
σαι.
Σήμερα αυτά έχουν τελειώ-
σει. Αυτό το σύστημα αξιών 
όμως που το καλλιεργούσε 
η οικογένεια το συνέχιζε και 
το επέκτεινε ουσιαστικά το 
σχολείο απ την αρχή, ώσπου 
να βοηθήσει και να ξυπνήσει 
το ενδιαφέρον πολλών μα-
θητών για τις ανθρωπιστικές 
σπουδές. 
Τίποτε απ΄ όλα αυτά δεν 

ισχύει σήμερα, ή ελάχιστα 
ισχύει. Ας πούμε αυτοί οι ελά-
χιστοι που πάνε να σπουδά-
σουν ανθρωπιστικές σπου-
δές είναι εύκολη λεία γιατί θα 
θεωρούνται ψώνια». όπως 
είπε χαρακτηριστικά, εκτι-
μώντας ότι  οι κατευθύνσεις 
που επιλέγονται τώρα πια, 
ως δημοφιλέστερες  και για 
επαγγελματική αποκατάστα-
ση είναι οι οικονομία και η 
τεχνολογία. 
Την Κυριακή 27 Οκτωβρίου 
το πρωί
 στην Αίθουσα του Μουσι-
κοφιλολογικού Συλλόγου 
“Σκουφάς” έγινε Διαδραστι-
κή παρουσίαση του βιβλίου Ο 
Τετραπέρατος από τον συγ-
γραφέα Δημήτρη Καλπούζο, 
σε συνεργασία με το ΚΔΑΠ 
Πάζλ και την Palso Άρτας.
Αργότερα στην Βιβλιοθήκη 
“Σκουφάς” ακολούθησε Εκ-
παιδευτική δραστηριότητα: 
Ανακαλύπτοντας τον δολο-
φόνο με την υποστήριξη του 
Εργαστηρίου Ευφυούς Πλη-
ροφορικής του Πανεπιστημί-
ου Ιωαννίνων.
Το  Απόγευμα της Κυριακής  
στη Βιβλιοθήκη “Σκουφάς” 
πραγματοποιήθηκε Σεμινά-
ριο δημιουργικής γραφής 
με τον συγγραφέα Δημήτρη 
Καλπούζο.
 Στη Διοργάνωση του 3ου 
Φεστιβαλ Αστυνομικής Λογο-
τεχνίας αξίζει να αναφέρουμε 
ότι συμμετείχαν:
Ο Μουσικοφιλολογικός Σύλ-
λογος Άρτης “Σκουφάς”, ο 
Δήμος Αρταίων, η Δημοτική 
Βιβλιοθήκη Άρτας, Agatha 
Φεστιβάλ Αστυνομικής Λο-
γοτεχνίας Αθηνών, οι Φίλοι 
του Βιβλίου,  η Κινηματογρα-
φική Λέσχη Άρτας, η Ένωση 
Αστυνομικών Υπαλλήλων 
Άρτας και άλλοι φορείς ενώ 
η είσοδος για το κοινό ήταν 
ελεύθερη.

Πρόγραμμα: 100 Χρόνια Ελληνική Κτηνιατρική Εταιρεία
Η εκδήλωση της DAIRY EXPO 2024, Σάββατο 9 Νοεμβρίου, Metropolitan Expo, Σπάτα
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Σίγουρα οι καθηγητές στα 
Φροντιστήρια κάθε χρόνο 
ακούν από τους μαθητές τους 
πολλές δικαιολογίες. Ναι είναι 
οι προφάσεις τους για μη ορ-
γανωμένη μελέτη. Δεν θέλουν 
να πουν δεν διάβασα ή ότι 
διάβασα λίγο. Αρχίζουν:
-Δεν πρόλαβα να λύσω όλες 
τις ασκήσεις.
-Πότε να προλάβω να γράψω 
την έκθεση είχα πολλά.
-Ξέχασα ρε κύριε ότι γράφου-
με σήμερα το τεστ.
-Δεν προλαβαίνω να κάνω 
επανάληψη το μάθημα αυτές 
τις μέρες.
-Ξέχασα το τετράδιο στο σπί-
τι.
Αυτό οφείλεται στο ότι τα 
παιδιά δεν ξέρουν πως θα 
οργανώσουν τον χρόνο δια-
βάσματος τους.  Έτσι πολλές 
υποχρεώσεις τους δεν είναι 
έτοιμες στην ώρα τους. Πολ-
λές φορές οι ασκήσεις μένουν 
για πάντα άλυτες ή μισο-λυ-
μένες. Υπάρχει όμως τρόπος 
που το διάβασμα γίνεται απο-
τελεσματικό. Ναι υπάρχει. 
Η υποχρέωση των καθηγη-
τών είναι:
-Να βάλλουμε τα παιδιά σε 
σωστό προγραμματισμό. 
-Να μελετούν αποτελεσματι-
κά τα μαθήματα της ημέρας 
για σχολείο και φροντιστήριο. 
-Ο χρόνος πρέπει να διαχειρί-
ζεται σωστά. 
-Θέτουμε  στόχους στα παιδιά 
ώστε να βάλουν σωστές προ-
τεραιότητες.
-Δεν κλείνουμε τα βιβλία αν 
δεν πετύχουμε τα θέλω της 
ημέρας. Ας κοιμηθούμε πιο 
αργά αν δεν τελειώσαμε και 
το τελευταίο μάθημα.
Η αποτελεσματική διαχείριση 
χρόνου είναι ουσιώδης για 
την επιτυχία των μαθητών, 
καθώς ενισχύει την οργά-
νωση, την παραγωγικότητα 
και την ακαδημαϊκή επίδοση. 
Αυτό θέλουμε με απλά λόγια 
να τους εμφυτεύσουμε. 
Σου έχει τύχει να κάτσεις να 
διαβάσεις με υπερπροσπά-
θεια και μετά από πολύωρο 
και εξαντλητικό διάβασμα, 
την επόμενη μέρα να μην 
θυμάσαι καν τι διάβασες; Ή 
να προσπαθείς να διαβάσεις 
και να μην μπορείς να συ-
γκεντρωθείς με τίποτα; Αν η 
απάντηση είναι “ναι”, πρέπει 
να δοθούν λύσεις σε αυτό το 
πρόβλημα.  Πρέπει να προ-
σεγγίζουμε τον χρόνο και την 
μελέτη με τρόπο και όχι με 
κόπο!
Πρέπει να δείξουμε στα παι-
διά πώς να διαβάζουν με 
μεθοδικότητα Ένας ακόμη 
απλός και αποτελεσματικός 
τρόπος σχολικής – φροντι-
στηριακής  μελέτης είναι να 

Σημειωματάριο Ιδεών και Απόψεων

ΟΡΓΑΝΩΣΗ ΜΕΛΕΤΗΣ

Ο Μαθηματικός και Φροντιστής Παναγιώτης Λύτρας γράφει

μάθουν τα παιδιά πρώτα να 
διαβάζουν τη θεωρία για τα 
Μαθηματικά την Χημεία την 
Φυσική καλά και μετά λυμέ-
νες ασκήσεις από βοήθημα. 
Με αυτόν τον τρόπο κατα-
νοούν ό,τι απαιτείται από το 
μάθημα, ώστε να λύσουν τις 
ασκήσεις που έχουν για εργα-
σία μετά.
Ο καθορισμός κανόνων μπο-
ρεί να βοηθήσει τα παιδιά να 
κατανοήσουν τι πρέπει να 
ολοκληρώνουν κάθε μέρα. 
Μερικοί κανόνες που βοη-
θούν να βρίσκονται σε «καλό 
δρόμο» οι μαθητές μπορεί να 
είναι:
• Η ολοκλήρωση 
όλων των εργασιών δύο ημέ-
ρες πριν από την ημερομηνία 
παράδοσης.
• Η μελέτη για εβδο-
μαδιαία τεστ μέσα στο Σαβ-
βατοκύριακο.
Επίσης, βοηθάει στο τέλος της 
ημέρας να κάνετε έναν έλεγχο 
ότι έχουν γίνει όλα τα μαθή-
ματα της επόμενης ημέρας. 
Εξηγήστε τους ότι θα πρέπει 
να εστιάζουν σε μία εργασία 
κάθε φορά και μην στρέφουν 
την προσοχή τους στην επό-
μενη εργασία, παρά μόνο όταν 
ολοκληρώσουν την πρώτη.
Αρνητικές σκέψεις ας μην κά-
νετε παιδιά.
-“δεν πρόκειται να τα κατα-
φέρω”
-“δεν είναι δυνατόν να μάθω 
τίποτα στα μαθηματικά” 
Αυτές σας ρίχνουν ψυχολογι-
κά και αν ξεκινήσετε με αρνη-
τισμό τότε δύσκολα θα κάνετε 
εύκολη την καθημερινότητα 
σας. Δεν θα συγκεντρωθείτε 
καθόλου στο διάβασμα και 
στο τέλος όλα θα  σας φαίνο-
νται βουνό.  
Παιδιά όταν μελετούμε είμα-

στε συγκεντρωμένοι και απε-
ρίσπαστοι.
Δεν παίζουμε-δεν χαζεύου-
με-δεν διακόπτουμε την μελέ-
τη κάθε λίγο-δεν ασχολούμα-
στε με άσχετα πράγματα-δεν 
ασχολούμαστε με το τηλέφω-
νο-δεν ασχολούμαστε με τον 
υπολογιστή.
 

Προετοιμασία για τα πρόχει-
ρα διαγωνίσματα γενικά
• Καθημερινή επανά-
ληψη μερικές ημέρες πριν το 
διαγώνισμα.
• ‘Όχι πολύ εντατικό 
διάβασμα μόνο την παραμονή 
των εξετάσεων είτε είναι για 
το σχολείο ή για το φροντι-
στήριο.
• Δεν αφήνουμε 
“κενά” στα μαθήματα στην 
καθημερινή μας μελέτη γιατί 
στις εξετάσεις θα είναι πολύ 
δύσκολο να τα καλύψετε.
• Δεν αφήνουμε άλυ-
τες απορίες και ρωτάμε τους 
καθηγητές εάν δεν έχετε κα-
ταλάβει κάτι.
• Κάνουμε συνεχείς 
επαναλήψεις ιδιαίτερα στα 
μαθήματα που μας δυσκολεύ-
ουν.
Δεν αφήνουμε ποτέ άλυτες τις 
απορίες μας. Αν δεν κατανο-
ούμε κάτι ρωτάμε πάντα τον 
καθηγητή μας ώστε να μην 
αντιμετωπίσουμε κάποια δυ-
σκολία στην επίλυση κάποιας 
άσκησης.
-Αποφεύγουμε να βάζουμε 
τα παιδιά να μελετούν στον 
ίδιο χώρο, όπου εμείς κάνου-
με τις δικές μας δραστηριό-
τητες, π.χ. στην κουζίνα ενώ 
μαγειρεύουμε, στο σαλόνι 
ενώ μιλάμε στο τηλέφωνο ή 
βλέπουμε τηλεόραση. Φυσικά 
αποφεύγουμε έντονες συζη-

τήσεις ώρες μελέτης των παι-
διών. Θυσιαζόμαστε για αυτές 
τις στιγμές πραγματικά εσείς 
οι γονείς. 
-Μόλις ολοκληρώσεις φίλη/ε 
ένα κεφάλαιο ή κομμάτι ύλης, 
κάνε μια μικρή επανάληψη, 
έστω και λίγα λεπτά. Το πιο 
σημαντικό είναι να ξαναδείς 

τη συγκεκριμένη ύλη, ώστε 
να βοηθήσεις τον εαυτό σου 
στην εμπέδωση. Αν έχεις πα-
ραπάνω χρόνο για επανάλη-
ψη και ανακεφαλαίωση, τόσο 
το καλύτερο για τη μνήμη σου.
-Φτιάξετε τις δικές σας σημει-
ώσεις παιδιά. Οι δικές σου ση-
μειώσεις θα μπορούσαν να εί-

ναι σημεία που θεωρείς S.O.S., 
πράγματα που θέλεις να ξα-
ναδείς, μία σύνοψη της ύλης 
ή κάποιες δικές σου συνθέσεις 
ύλης. Έτσι είσαι σίγουρος 
τι διάβασες και μάλιστα ότι 
αυτό που διάβασες το έμαθες. 
-Η μελέτη περιλαμβάνεται την 
ολοκλήρωση μιας εργασίας, 
την ανάγνωση υλικού και την 
μελέτη για  ένα διαγώνισμα. 
Πείτε στα παιδιά ειδικά στις 
τελευταίες τάξεις Λυκείου 
καθημερινά δεν περισσεύει 
χρόνος. Θέλετε την επιτυχία 
κάνετε την προσπάθεια. Για 
να πετύχετε τα όνειρά σας 
πρέπει να θυσιαστείτε.
Παίρνοντας ένα βιβλίο στα χέ-
ρια σου δεν σημαίνει ότι κρα-
τάς ένα αντικείμενο. Υπάρχει 
μια σχέση που σε έχει παρακι-
νήσει συνειδητά ή ασυνείδητα 
για να το κρατήσεις. Ανοίγο-
ντας ένα βιβλίο δηλώνεις μια 
έντονη επιθυμία. Διαβάζοντας 
ένα βιβλίο επιβεβαιώνεις μια 
στάση ζωής, έχεις ανησυχίες, 
θέλεις να βρεις εικόνες του 
εαυτού σου, είσαι αφοσιωμέ-
νος στη δημιουργία ενός φω-
τεινού μέλλοντός σου. - Νίκος 
Τσούλιας

ΛΥΤΡΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ



Η κατασκευή ενός αγγείου 
προέκυπτε μέσα από μία πο-
λύπλοκη διαδικασία. Σήμερα, 
η αρχαία διαδικασία είναι 
επαρκώς γνωστή, τόσο στο 
γενικό της πλαίσιο όσο και 
στις λεπτομέρειες της, καθώς 
έχει μελετηθεί από τις σωζό-
μενες παραστάσεις επάνω 
στα ίδια τα αγγεία και από 
υπολείμματα κεραμικών κλι-
βάνων. Παράλληλα και τα 
ίδια τα πήλινα αντικείμενα 
εξετάζονται από ειδικούς επι-
στήμονες και αποκαλύπτουν 
τον τρόπο παραγωγής τους. 
 Αρχικά, ο αγγειο-
πλάστης επέλεγε τον πηλό, 
δηλαδή την πρώτη  ύλη, η 
οποία σχηματίζεται άφθονη 
από τη διάβρωση του εδά-
φους. Έπρεπε να είναι πηλός 
κατάλληλος για κεραμική, 
ενώ διέφερε από περιοχή σε 
περιοχή, τόσο ως προς την 
απόχρωση και τη σύσταση 
όσο και ως προς τον χαρακτη-
ρισμό, καθαρός ή ακάθαρτος. 
Ως καθαρός χαρακτηριζόταν 
ο πηλός ο οποίος δεν εμπερι-
είχε προσμίξεις. Αντίστοιχα, 
ακάθαρτος ή δευτερογενής ο 
πηλός με αρκετές προσμίξεις. 
Μετά την εξόρυξή του, μετα-
φερόταν στο εργαστήριο και 
τοποθετούνταν σε αλλεπάλ-
ληλες δεξαμενές νερού, προ-
κειμένου να απομακρυνθούν 
η άμμος, οι μικρές πέτρες και 
άλλες ουσίες. Σε κάθε δεξα-
μενή, ο πηλός καθαριζόταν 
ολοένα και περισσότερο, 
ανάλογα με τον επιθυμητό 
βαθμό για τον αγγειοπλά-
στη. Στη συνέχεια, αφηνόταν 
να στεγνώσει καλά, ώστε 
να εξατμιστεί το νερό και να 
στερεοποιηθεί. Επακολού-
θως, οι κεραμείς μπορούσαν 
να τον αναμείξουν με κομ-
μάτια παλαιότερου πηλού ή 
και με διαφορετικούς πηλούς 
άλλων περιοχών. Έπειτα, τον 
αποθήκευαν, με σκοπό να 
βελτιωθούν οι πλαστικές του 
ικανότητες, προτού χρησιμο-
ποιηθεί στην κατασκευή πή-
λινων αντικειμένων.  
 Όταν ο αγγειοπλά-
στης αποφάσιζε να χρησιμο-

Η διαδικασία κατασκευής των αρχαίων 
ελληνικών αγγείων

ποιήσει ένα κομμάτι πηλού, 
πρώτα, το έπλαθε με τα χέρια 
και έπειτα το τοποθετούσε 
στο κέντρο του τροχού. Εκεί, 
αμέσως, ξεκινούσε να πιέζει 
το υλικό με τον αντίχειρά του 
και έτσι δημιουργούσε έναν 
δακτύλιο. Στη συνέχεια, εξα-
κολουθώντας την πίεση προς 
τα επάνω, σχημάτιζε έναν 
κύλινδρο και σταδιακά, έδι-
νε στο αγγείο την επιθυμητή 
μορφή. Τα μεγάλα αγγεία κα-
τασκευάζονταν και τμηματι-
κά, δηλαδή το πόδι, οι λαβές 
και συχνά το χείλος ήταν έν-
θετα. Αμέσως μετά την κατα-
σκευή τους, τα αγγεία, όπως 
και τα τμήματά τους,  αφή-
νονταν να στεγνώσουν καλά, 
προτού συναρμολογηθούν 
με τη βοήθεια διαλύματος 
αραιού πηλού. Συνήθως, τε-
λευταίες προσέθεταν τις λα-
βές και το αγγείο αφηνόταν 
και πάλι να στεγνώσει. Την 
επόμενη ημέρα, ξαναέμπαινε 
στον τροχό και ο τεχνίτης, με 
διάφορα εργαλεία, αφαιρού-
σε τον περιττό πηλό, λειαίνο-
ντας την επιφάνεια. Βέβαια, 
σχεδόν κανένα από τα αρ-
χαία ελληνικά αγγεία, μέχρι 
τουλάχιστον την ελληνιστική 
εποχή, δεν εμφανίζεται απο-
λύτως συμμετρικό, καθώς οι 
αγγειοπλάστες δεν επεδίω-
καν την απόλυτη ακρίβεια 
και συμμετρία.
 Αμέσως μετά την 
κατασκευή, ακολουθούσε το 
στάδιο της διακόσμησης και 
της όπτησης. Και τα δύο ποί-
κιλαν ανάλογα με τη χρησι-
μοποιούμενη τεχνική. Συνή-
θως, όμως, σε όλα τα αγγεία, 
γινόταν ένα προσχέδιο της 
διακόσμησης, με ένα αιχμη-
ρό εργαλείο. Η συγκεκριμένη 
διαδικασία ξεκινά ήδη από 
τον 7ο π.Χ. αι. Στη συνέχεια, 
τοποθετούνταν το επίχρισμα, 
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Της ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑΣ 
ΖΗΔΡΟΥ

ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΟΥ

σε όσα έφεραν επίχρισμα 
και τέλος προσέθεταν τη δι-
ακόσμηση με πινέλα και την 
εφαρμογή διαφόρων διαλυ-
μάτων πηλού, τα οποία λει-
τουργούσαν ως τα χρώματα. 
Τόσο τα εργαλεία όσο και τα 
χρώματα διαφοροποιούνταν 
ανάλογα με την τεχνική και 

τη χρονική περίοδο. Για πα-
ράδειγμα, στον ανατολίζοντα 
ρυθμό, χρησιμοποιούνταν 
πολλά διαφορετικά χρώμα-
τα, ενώ στον μελανόμορφο 
περιορίζονται στο λευκό και 
στο ιώδες.
  Της διακόσμησης 
έπεται η όπτηση. Επρόκειτο 

για μία πολύπλοκη και πο-
λυσύνθετη διαδικασία, που 
συντελούνταν μέσα στους 
κλιβάνους. Σχετικές παρα-
στάσεις αγγείων, σωζόμε-
να λείψανα κλιβάνων αλλά 
και η μελέτη των ίδιων των 
πήλινων αντικειμένων μας 
προσφέρουν πληροφορί-

ες τόσο για τους κλιβάνους 
όσο και για τη διαδικασία. 
Ένας αρχαίος κλίβανος απο-
τελούνταν από μία κυκλική 
ή αψιδωτή ή ορθογώνια κα-
τασκευή από πηλό, διώροφη, 
με διάτρητο δάπεδο και στε-
γασμένη με θόλο. Στο πρώτο 
επίπεδο, συνήθως υπόγειο, 
τοποθετούνταν η καύσιμη 
ύλη και ανάβονταν η φω-
τιά. Στο δεύτερο επίπεδο, το 
υπέργειο, βρίσκονταν  στοι-
βαγμένα τα αγγεία ή άλλα κε-
ραμικά αντικείμενα, όπως κέ-
ραμοι και πλίνθινα ειδώλια. 
Το δάπεδο ανάμεσα στα δύο 
επίπεδα ήταν διάτρητο για 
να επιτρέπει την κυκλοφορία 
του αέρα, ενώ στην κορυφή 
της θόλου, υπήρχε μία οπή 
εξαερισμού, η οποία φρασσό-
ταν ή ανοιγόταν ανάλογα με 
το στάδιο της όπτησης. Γενι-
κά, η διαδικασία της όπτησης 
ποίκιλε από τεχνική σε τεχνι-
κή, ανάλογα με το επιθυμητό, 
για τον κεραμέα, χρώμα των 
αντικειμένων και συνίσταται 
σε μία διαδοχική διαδικασία 
εισόδου ή μη οξυγόνου στον 
κλίβανο, δηλαδή οξειδωτικής 
ή αναγωγικής καύσης. Μετά 
την έξοδό τους από τον κλί-
βανο, τα αντικείμενα αφήνο-
νταν να κρυώσουν και αφού 
σκουπίζονταν καλά, θεωρού-
νταν έτοιμα προς πώληση. 
 Βέβαια, υπήρχαν 
και τα αγγεία εκείνα στα 
οποία παραλειπόταν το στά-
διο της διακόσμησης. Πρό-
κειται για τα αδιακόσμητα ή 
άγραφα αγγεία, τα οποία και 
ήταν ιδιαιτέρως προσιτά από 
οικονομικής άποψης. Αντίθε-
τα, τα διακοσμημένα ή γρα-
πτά αγγεία εμφανίζονται συ-
γκριτικά πολύ λιγότερα από 
τα άγραφα. Γενικά, τα γρα-
πτά αγγεία αποτελούσαν και 
αυτά αντικείμενα καθημερι-
νής χρήσης, με εξαίρεση τις 
λευκές ληκύθους και ορισμέ-
να απουλικά, προορισμένα, 
αποκλειστικά, για ταφικές 
τελετές. Κυρίως, αγοράζο-
νταν και χρησιμοποιούνταν 
από τους εύπορους κατόχους 
τους ως μέσο προβολής του 
πλούτου και της δύναμής 
τους στα συμπόσια και στις 
διάφορες τελετές ή αγοράζο-
νταν και από άτομα των κα-
τώτερων κοινωνικών τάξεων 
για να προσφερθούν στους 
θεούς. 
   Κωνσταντίνα Ζήδρου
  Αρχαιολόγος
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Επικοινωνείστε μαζί μας για 
ΚΡΑΤΗΣΕΙΣ και ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ

Υπεύθυνος: 
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ΠΩΛΕΙΤΑΙ στο κέντρο της πό-
λεως Αρτας , στην οδό Μάτσου, 
διαμέρισμα 1ου ορόφου, 164 
τμ, διαμπερές, δάπεδα από 
μάρμαρα και ξύλο, κατάλλη-
λο για κατοικία , αλλά και για 
όποια  επαγγελματική χρήση. 
Τιμή 198000 συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ στον ΑΜΜΟΤΟΠΟ 
ΑΡΤΑΣ πέτρινη μονοκατοικία 
57 τμ σε άριστη κατάσταση, 
άμεσα κατοικήσιμη, σε άρτιο 
και οικοδομήσιμο οικόπεδο 
3100 τμ  με ελιές και διάφορα 
οπωροφόρα. Έχει αποθήκη 24 
τμ, εξωτερικό φούρνο, μπάρ-
μπεκιου, δυο ΥΠΔ, σαλόνι, κου-
ζίνα, μπάνιο, τζάκι, A/C .ΤΙΜΗ, 
34500 συζητήσιμη
ΠΩΛΕΙΤΑΙ  γραφείο η κατάστη-
μα επί της Βασ. Κωνσταντίνου,  
33τμ σε άριστη κατάσταση, 
κατάλληλο για πολλές χρήσεις. 
τιμή 38000, συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ γωνιακό γραφείο η 
κατάστημα επί της Βασ. Κων-
σταντίνου,  44τμ σε άριστη 
κατάσταση. κατάλληλο για 
πολλές χρήσεις. τιμή 53000, 
συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ διαμέρισμα, υπε-
ρυψωμένο, επιπλωμένο η όχι 
, 52 τμ, σε αρίστη κατάσταση, 
επι της οδού Αρτας Σαλαώρας 
στους Κωστακιούς. Αποτελεί-
ται από ένα υπδ, σαλόνι κουζί-
να με πάγκο, αλουμίνια, διπλά 
τζάμια,σίτες , a/c αυτόνομη 
θέρμανση , χωρίς κοινόχρηστα. 
τιμή 68.000 συζητήσιμη.  
Διατίθεται προς Ενοικίαση 
η Πώληση η ζητείται στρα-
τηγικός επενδυτής για εργο-

στάσιο συσκευασίας φρού-
των (κυρίως εσπεριδοειδών 
και ακτινιδίων), με ψυκτι-
κούς θαλάμους 1.000.000 
κιλών. Βρίσκεται στην πεδι-
άδα της Αρτας σε οικόπεδο 
8500τμ. με εμβαδόν εργο-
στασίου 2250τμ .
ΠΩΛΕΙΤΑΙ ολόκληρο 1220 
ευρώ /τμ, η τμηματικά 1400 
ευρώ/τμ στην Άρτα, στο κέ-
ντρο της πόλης , σε πεζόδρομο, 
πολύ εμπορικό και κομβικό 
σημείο της πόλης μας, πλατεία 
Κακαβά , (στο Θεατράκι), προ-
νομιακό επαγγελματικό ακίνη-
το 1ου ορόφου 145 τμ. 
ΕΥΚΑΙΡΙΑ . ΝΕΑ ΤΙΜΗ !!! 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ νεόδμητη, ημιτε-
λής ,πολυτελούς κατασκευής  
μονοκατοικία, μεζονέτα, απο-
τελούμενη από: ισόγειο, και 2 
ορόφους με στέγη σε 3000 τμ 
οικόπεδο . Βρίσκεται στους 
Χαλκιάδες, σε ωραίο σημείο με 
θέα. Τιμή 218000, ΝΕΑ ΤΙΜΗ . 
176000 συζητήσιμη.
Πωλείται μεζονέτα πολυτε-
λούς κατασκευής, στο Πέτα 
Αρτας, επιπλωμένη η και 
όχι. Ξύλινα κουφώματα, δι-
πλά τζάμια, σήτες. Μεγάλα 
μπαλκόνια και κήπος. Απε-
ριόριστη θέα , κήπο, ησυχία, 
πάρκιν. 
ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΠΩΛΕΙΤΑΙ μοναδικό 
οροφοδιαμέρισμα, σε προνομι-
ακή θέση στην πόλη μας, ρετι-
ρέ, γωνιακό, διαμπερές, φωτει-
νό, με απεριόριστη πανοραμική 
θέα, Παρηγορήτισσα κλπ. Είναι 
μισθωμένο 400 ευρώ τον μήνα. 
Τιμή 108000, συζητήσιμη. 

ΕΥΚΑΙΡΙΑ  ΠΩΛΕΙΤΑΙ μονοκα-
τοικία στην Καμπή Αρτας 107 
τμ. σε προνομιακή θέση του 
χωριού, αρίστης κατασκευής,  
υπερυψωμένη, με πανοραμική 
θέα όλο το χωριό και την ΑΡΤΑ. 
τιμή 126000 ευρώ. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΑΡΤΑ , οροφοδια-
μερισμα υπερυψωμένο ισόγειο, 
περιοχή κάστρου, ήσυχη γειτο-
νιά, τιμή 123500.
ΕΥΚΑΙΡΙΑ !!!ΠΩΛΕΙΤΑΙ.  ΑΡΤΑ 
κτίριο 680 τ.μ., υπογείου - ισο-
γείου - 1ου, άριστη κατάσταση, 
σε οικόπεδο 2500 τμ. Υπόγειο 
και ισόγειο, επαγγελματικός 
χώρος. 1ος όροφος έχει 2 ανε-
ξάρτητα διαμερίσματα 120 τμ 
το κάθε ένα. Περιοχή :” Άρτα 
Παλλάς” 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ  οικόπεδο ,άρτιο και 
οικοδομήσιμο, στην Άνω πόλη 
κοντά στην ταβέρνα Τζαδήμα, 
οδός Δαβάκη, 306 τμ, κτίζει 
360 τμ. ΕΥΚΑΙΡΙΑ , τιμη 68500, 
συζητήσιμη.
ΠΩΛΕΙΤΑΙ  αγροτεμάχιο 4000,  
τμ στα Τζινοχώρια Κυράτσα  
Αρτας, κατάλληλο για οποιαδή-
ποτε χρήση!!! Τιμή  9900 συζη-
τήσιμη, η ολόκληρο το αγροτε-
μάχιο 15000 τμ. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ οικόπεδο , αγροτε-
μάχιο 8000 τμ στο ΤΟΠ ΑΛΤΙ 
Αρτας, κατάλληλο για οποια-
δήποτε χρήση!!! Τιμή 81500 
συζητήσιμη.
 Πωλείται προνομιακό , 
επενδυτικό αγροτεμάχιο 70 
περίπου στρεμμάτων, στον 
Αρχάγγελο Πρέβεζας,  κα-
τάλληλο για φωτοβολταϊκά , 
αγροτικά κλπ. Βρίσκεται επί 

της επαρχιακής οδού Αρχαγ-
γέλου Καναλλακίου, 2 ΧΛΜ 
μετά την διασταύρωση προς 
Αρχάγγελο. Τιμή 124000 
ευρώ συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ , ΜΟΝΑΔΙΚΟ , ΓΩ-
ΝΙΑΚΟ οικόπεδο επί της Λεω-
φόρου Αμβρακικού μεταξύ γέ-
φυρας Αρτας και Κωστακιών, 
14.600 τμ , με μεγάλη πρόσοψη 
, έχει μεγάλες δυνατότητες για 
πολλές χρήσεις! Τιμή , συζητή-
σιμη! 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ , νέα τιμή ευκαιρία , 
2805τμ προνομιακό οικόπεδο 
,επαγγελματική επένδυση ,σε 
εξαιρετική θέση, σε μοναδικό 
σημείο του καναλιού Πρέβεζας, 
το μόνο εντός σχεδίου,   με απε-
ριόριστη θέα, θάλασσα, βουνό 
κλπ. Πωλείται  ολόκληρο η και 
οικόπεδα των 700 τμ, με 400 
τμ δόμηση.  τιμή μόνο 685000 
συζητήσιμη .
ΠΩΛΕΙΤΑΙ Άρτιο και οικοδο-
μήσιμο οικόπεδο  435 τμ στην 
Καλαμιά Αρτας, εντός σχεδίου. 
Τιμή 23500 συζητήσιμη.

ΠΩΛΕΙΤΑΙ προνομιούχο οικό-
πεδο 5150 τμ , άρτιο και οι-
κοδομήσιμο, στο 5ο ΧΛΜ  της 
Επαρχιακής Οδού Άρτας Κορω-
νησίας, με 50 μέτρα πρόσοψη, 
κατάλληλο για οποιαδήποτε 
χρήση. τιμή 123000 συζητήσι-
μη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ επιχείρηση καφε-
ζαχαροπλαστείου κλπ στο 
τρίγωνο Αρτας, σε λειτουργία, 
πλήρως εξοπλισμένη. δεν χρει-
άζεται άλλο εξοπλισμό , η ανα-
νέωση εξοπλισμού. τιμή ευκαι-
ρίας και συζητήσιμη. 
ΠΩΛΕΙΤΑΙ στο Κανάλι Πρέβε-
ζας προνομιακό  οικόπεδο 700 
τμ δόμηση 400 τμ πανοραμικό 
με θέα, θάλασσα, βουνό. τιμή 
134000, συζητήσιμη! για επαγ-
γελματική και ατομική χρήση. 
ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΠΩΛΕΙΤΑΙ σε κα-
ταπληκτική θέση , στο κέντρο 
του χωριού ΚΑΜΠΗ Αρτας, οι-
κόπεδο 305 τμ, άρτιο, γωνιακό, 
50 μέτρα από την εκκλησία 
του χωριού, σε τιμή ευκαιρίας. 
33000 ευρώ. 

ΕΝΟΙΚΙΑΖΕΤΑΙ μονοκατοικία 
στο ΝΕΟΧΩΡΙ ΑΡΤΑΣ  55 τμ σε 
οικόπεδο 350 τμ. Αποτελείται 
απο 2 υπνοδωμάτια, σαλόνι με 
ενιαία κουζίνα, μπάνιο με πα-
ράθυρο, Α/C , επιπλωμένο, σε 
άριστη κατάσταση. τιμή 245 
ευρώ
ΕΥΚΑΙΡΙΑ ΠΩΛΕΙΤΑΙ τρακτέρ 
FIAT με κουκούλα, 80 ίππων, 
σε άριστη κατάσταση, λίγες 
ώρες εργασίας, πρώτο χέρι, 
τιμή συζητήσιμη! 
ΕΝΟΙΚΙΑΖΕΤΑΙ γραφείο 1ου 
ορόφου, 107 τμ ενιαίο η το μισό 
στην περιοχή ψαροπλιά Αρτας, 
κατάλληλο για όποια χρήση! 
Δάπεδα πλακάκι,  3 τουαλέτες , 
απεριόριστη θέα. Τιμή για ολό-
κληρο 535 ευρώ, συζητήσιμη.
ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΑΡΤΑ καταπληκτι-
κό οικόπεδο 335τμ, στην Αγία 
Φανερωμένη ,επίπεδο , ορθο-
γώνιο, τριών προσόψεων, με 
θέα, πρόσβαση από δυο δρό-
μους,με δόμηση 392 τμ,μεγάλες 
δυνατότητες και προοπτικές, 
σε προσιτή τιμή των106500..

6974342879

Με εντατικούς ρυθμούς 
προχωρά το νέο απο-

χετευτικό δίκτυο ακαθάρ-
των Γραμμενίτσας- Βλα-
χέρνας-Ελεούσας Δήμου 
Αρταίων, ενα σημαντικό 
έργο που εκτελείται από 
την ΔΕΥΑ (Δημοτική Επι-
χείρηση Ύδρευσης Αποχέ-
τευσης) Άρτας.  
Το νέο δίκτυο, προϋπολογι-
σμού 8 εκατ. ευρώ, χρημα-
τοδοτείται από το Επιχειρη-
σιακό πρόγραμμα «Ήπειρος 
2014-2020» και ίδιους πό-
ρους της Επιχείρησης. Οι 
εργασίες από την ανάδοχο 
τεχνική εταιρεία «Κ/Ξ Τεχνο-
δομή ΑΤΕ- Ν. Νικολόπουλος 
ΑΤΕ», έχουν ολοκληρωθεί  σε 
ποσοστό 60%.
Με  την ολοκλήρωσή του , θα 
συμβάλει στην πλήρη ανα-

ΔΕΥΑΑ: Με αυξημένες ταχύτητες το δίκτυο 
αποχέτευσης σε Γραμμενίτσα-Βλαχέρνα-Ελεούσα

βάθμιση της ποιότητας ζωής 
για περίπου 6.500 κατοίκους 
στους εν λόγω οικισμούς, κα-
θώς τα λύματα των ως άνω 
οικισμών  θα διοχετεύονται 
στην εγκατάσταση της μονά-
δας επεξεργασίας λυμάτων.   
Το νέο δίκτυο είναι συνολι-
κού μήκους 25.550 μέτρων, 
εκ των οποίων τα 18.630 μέ-
τρα αφορούν σε δίκτυο βαρύ-

τητας και τα 6.920 μέτρα σε 
δίκτυο κατάθλιψης. 
Περιλαμβάνει, επίσης, επτά 
αντλιοστάσια, από τα οποία 
τρία σε Βλαχέρνα, τρία σε 
Γραμμενίτσα και ένα στην 
Ελεούσα, καθώς και τριτεύον 
δίκτυο ακαθάρτων με αναμο-
νές ιδιωτικών συνδέσεων. 

Από τη ΔΕΥΑ Αρτας
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ΖΗΤΟΥΝΤΑΙ άμεσα Άτομα για εργασία σε ελληνικό 
εστιατόριο στην πόλη Reilingen (Ρειλινγκεν) στην Γερ-
μανία. Για Σέρβις κ κουζίνα για το Σέρβις.
Πληροφορίες στα τηλέφωνα:
+49 176 45692845 & +491786297615

Η Ξενοδοχειακή μονάδα HORIZON 
BEACH RESORT στη Σταλίδα Χερσο-
νήσου στη Κρήτη επιθυμεί  να στελεχώ-
σει με προσωπικό τα τμήματα του f&b 
Κουζινα, Εστιατόριο,Bar,Snack Bar.

Παροχές
Οικονομικό πακέτο βάσει προσό-

ντων
Διαμονή 

Διατροφή
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να επικοι-
νωνήσουν και να μιλήσουν άμεσα με 
εκπρόσωπο της επιχείρησης στην ΑΡΤΑ.

ΤΗΛ  6946151454 
Κος ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΤΑΤΣΙΩΝΑΣ 

Σπύρος Τζίμας
Πτυχιούχος κλασικής φιλολογίας

Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων
Παραδίδονται μαθήματα

Γυμνασίου - Λυκείου

Τηλ. 697 0933 861
email: spirostzimas@gmail.com

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ- ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ- ΠΩΛΗΣΕΙΣ- ΑΓΟΡΕΣ-ΕΡΓΑΣΙΑ

ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΙΣΟΓΕΙΟΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑ 
(ΜΕ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΑΔΕΙΑ 30 ΕΤΩΝ)

70τ.μ Κατοικήσιμο με Τζάκι και Air Condition - Στρωμένο με πλακάκι.Γύρω γύρω 10 
στρέμματα λιοστάσι με ελιές καρπίσιμες - 7 χλμ από το Μενίδι (Θάλασσα) και 20 χλμ 

από την πόλη της Άρτας -Σε πανοραμική θέση με θέα τον Αμβρακικό με μηδέν υγρασία 
(άσφαλτος δρόμος)- Κατάλληλο για εξοχικό,για λιοστάσι ή για μόνιμη κατοικία εντός 

οικισμού -Ανεξάρτητο,ήσυχο
Οικισμός Καστριώτισσα Μενιδίου Αιτ/νίας

50.000 € Συζητήσιμη
τηλ 6942227207 κος Κώστας

ΠΩΛΕΙΤΑΙΠΩΛΕΙΤΑΙ κατάστημα 200 τμ 
με ημιυπόγειο 200 τμ με δικαίωμα 

οικοδομής άλλα 200 τμ για 1ο όροφο 
μέσα σε οικόπεδα 600 τμ. Βρίσκεται 

στην επαρχιακή οδό Άρτας- Σαλαώρας 
2ο χλμ στους Κωστακιούς. Τηλ.Επικ.  

69369757646936975764

Πανηγυρικός Εσπερινός Παναγίας Εσφαγμέ-
νης στην Ενορία Αγίου Θεράποντος Άρτης

τες Νεαπόλεως και Σταυρου-
πόλεως κ. Βαρνάβα και Άρτης 
κ. Καλλίνικο.
Η Ιερά Εικόνα της Παναγίας 

της Εσφαγμένης, η ευρισκο-
μένη στον Ενοριακό Ιερό Ναό 
του Αγίου Θεράποντος Άρτης, 
έχει θεσπιστεί να πανηγυρίζε-

ται κατ’ έτος, την τελευταία 

Κυριακή του μηνός Οκτωβρί-

ου.

Το Σάββατο 26 Οκτω-
βρίου 2024, το από-
γευμα, στον Ενορι-

ακό Ιερό Ναό του Αγίου 
Θεράποντος Άρτης, ετελέ-
σθη Μέγας Εσπερινός, χορο-
στατούντος του Σεβασμιω-
τάτου Μητροπολίτου Άρτης 
κ. Καλλινίκου, επί τη Πα-
νηγύρει της Ιεράς Εικόνος 
της Παναγίας της Εσφαγμέ-
νης, αντίγραφο της οποίας 
φυλάσσεται στον εν λόγω 
Ναό, ως προσφορά του Κα-
θηγουμένου της Ιεράς Με-
γίστης Μονής Βατοπαιδίου 
Γέροντος Εφραίμ.

Υπενθυμίζεται, ότι η Τοπική 
Εκκλησία της Άρτας και ιδιαι-
τέρως η ενορία Αγίου Θεράπο-
ντος Άρτης, είχαν υποδεχθεί 
την, εκ της Ιεράς Μεγίστης 
Μονής Βατοπαιδίου του Αγίου 
Όρους, Ιερά και Θαυματουργό 
Εικόνα (πιστό αντίγραφο) 
της Παναγίας Εσφαγμένης 
την Κυριακή 17 Φεβρουαρίου 
2019, το απόγευμα. Η υπο-
δοχή της Ιεράς Εικόνος είχε 
πραγματοποιηθεί από τους 
Σεβασμιωτάτους Μητροπολί-
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ΤΕΛΕΥΤΑΙΑ ΣΕΛΙΔΑ

Αποσπάσεις  αστυνομικών  της Δ.Α. Άρτας
Κύριε Υπουργέ,

 Εκφράζουμε την έντονη 
αγανάκτησή μας σχετικά με 
τις συνεχείς και υποχρεω-
τικές αποσπάσεις των συ-
ναδέλφων μας τόσο στην 
Διεύθυνση Ασφαλείας Αττι-
κής/Ο.Π.Κ.Ε., στη Διεύθυνση 
Ασφάλειας Θεσσαλονίκης, 
καθώς και σε άλλες επαρχι-
ακές Αστυνομικές Διευθύν-
σεις.
Με το από 12-08-2024 κοι-
νό έγγραφο των Ενώσεων 
Ηπείρου, το οποίο επισυνά-
πτεται , σας εκφράσαμε τα 
προβλήματα που δημιουρ-
γούν αυτές οι αποσπάσεις, 
τόσο στους συναδέλφους 
που αποσπώνται πάρα τη 
θέλησή τους, όσο και στις 
Υπηρεσίες της Διεύθυνσής 
μας.
Τουναντίον, αντί να διορθώ-
σετε τα προβλήματα, έχετε 
καταφέρει να τα διογκώσε-
τε.
Οι αποσπάσεις αυτές, από 
τον Μάιο και εντεύθεν είναι 
συνεχόμενες και πλέον οι 
αποσπασμένοι της Διεύθυν-
σής μας αποτελούν άνω του 
20% της δύναμής μας με ότι 
αυτό συνεπάγεται στην εύ-
ρυθμη λειτουργία των Υπη-
ρεσιών και την αποτελεσμα-
τική αστυνόμευση της Π.Ε. 

Άρτας.

Κύριε Υπουργέ,

Το τελευταίο διάστημα ο 
Αρτινός πολίτης βιώνει κα-
θημερινά ότι είναι πολίτης 
β’ κατηγορίας, διότι το με-
γάλο και αυτονόητο αγαθό 
της ασφάλειας δεν μπορεί 
να είναι ΠΡΟΝΟΜΙΟ μόνο για 
τους πολίτες των μεγάλων 
πόλεων, αλλά όλων των Ελ-
λήνων πολιτών ανεξαιρέτως.
Οι εναπομείναντες συνάδελ-
φοι δεν επαρκούν για την εύ-
ρυθμη λειτουργία της Διεύ-
θυνσης μας με αποτέλεσμα 
την υπέρμετρη καταπόνηση, 
η οποία συνεπάγεται τη μεί-
ωση της εργασιακής τους 
απόδοσης και την έκθεσή 
τους σε κίνδυνο, αφού πολ-
λές φορές καταστρατηγού-
νται τα κεκτημένα δικαιώ-
ματά τους επηρεάζοντας την 
οικογενειακή και προσωπική 
τους γαλήνη.
Οι αποσπάσεις των συναδέλ-
φων χωρίς τη θέλησή τους, 
έχουν αρνητικό πρόσημο 
στην υπηρεσιακή και οικο-
γενειακή τους ζωή  καθώς  
δημιουργείται εργασιακό 
άγχος, επαγγελματική εξου-
θένωση και συναισθηματική 
εξάντληση, διότι  βρίσκονται 
για μεγάλο χρονικό διάστη-

των συνεχών και αλόγιστων 
αποσπάσεων, το σύνολο της 
ανωτέρω ομάδας βρίσκεται 
αποσπασμένο εκτός της Δ.Α 
Άρτας, με εμφανή πλέον την 
καθημερινή απουσία της από 
την περιοχή μας στο πλαίσιο 
πρόληψης και καταστολής 
της εγκληματικότητας.

Ζητούμε την επανεξέταση 
της πολιτικής αυτής των μα-
ζικών αποσπάσεων από τη 
Διεύθυνσή μας σε άλλες υπη-
ρεσίες , αλλά και τον ορθολο-
γικό  προγραμματισμό ώστε 
οι απαραίτητες αποσπάσεις 
να γίνονται μόνο με την επι-
θυμία των συναδέλφων μας, 
χωρίς να διαταράσσεται η 
εύρυθμη λειτουργία των 
Υπηρεσιών της Διεύθυνσης 
μας και να επανέλθει η υπη-
ρεσιακή και οικογενειακή 
ηρεμία των συναδέλφων 
μας.

μα μακριά από τα παιδιά και  
τις οικογένειές τους.

Και αναρωτιόμαστε κύριε 
Υπουργέ αν εσείς δεν σέβε-
στε την οικογενειακή ζωή 

των αστυνομικών πως θα 
μας σέβεται ο κάθε πολίτης;

Δυστυχώς, με δική σας ευ-
θύνη, η ομάδα Ο.Π.Κ.Ε Αρ-
τας, μια ομάδα που έχει 

δώσει επανειλημμένα τα δια-
πιστευτήρια της και η οποία 
αποδεδειγμένα συμβάλλει 
στην πάταξη της εγκλημα-
τικότητας, έχει ουσιαστι-
κά καταργηθεί, αφού λόγω 

Οι εκλεγμένοι σύνεδροι 
του ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ Αρτας

Ολοκληρώθηκε η διαδικα-
σία του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ για 
την ανάδειξη των αντι-

προσώπων των εννέα Οργανώσε-
ων Μελών του Νομού Άρτας, που 
θα συμμετάσχουν στο Έκτακτο 
Συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ - Προο-
δευτική Συμμαχία που θα πραγ-
ματοποιηθεί στην Αθήνα 8 - 10 
Νοεμβρίου 2024.
Μετά την καταμέτρηση των ψηφο-
δελτίων ανακοινώνεται ότι εκλέ-
γονται οι εξής:

Α/Α ΟΡΓΑΝΩΣΗ ΜΕΛΩΝ 
ΕΠΩΝΥΜΟ ΟΝΟΜΑ
1Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ Α Ν Τ Ω Ν Ι -
ΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ
2Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΑΡΧΙΜΑΝ-
ΔΡΙΤΗ ΒΕΑΤΡΙΚΗ
3Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΒΑΡΕΛΗΣ 
ΧΡΗΣΤΟΣ
4ΔΥΤΙΚΩΝ ΤΖΟΥΜΕΡΚΩΝ 
ΒΙΤΣΑ ΒΑΣΙΛΙΚΗ
5ΚΩΣΤΑΚΙΩΝ-ΑΜΒΡΑΚΙΚΟΥ 
ΓΑΛΗΝΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ
6ΚΩΣΤΑΚΙΩΝ-ΑΜΒΡΑΚΙΚΟΥ 
ΓΑΛΗΝΑΣ Θ Ε Ο Φ Α -
ΝΗΣ
7ΦΙΛΟΘΕΗΣ - ΑΓ. ΣΠΥΡΙΔΩΝΑ 
ΓΚΙΚΑΣ ΙΩΣΗΦ
8Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΚΑΛΟΚΑΙ-
ΡΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ
9Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΚΑΡΑΓΙΩΡ-
ΓΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
10Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΚΑ ΡΕ Ζ ΟΣ  
ΓΕΩΡΓΙΟΣ
11Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΚΑΡΥΔΗΣ 
ΚΩΝ/ΝΟΣ
12Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΚΛΑΓΚΟΥ 
ΔΗΜΗΤΡΟΥΛΑ
13Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΚΟΛΟΒΟΥ 
ΑΝΤΟΥΑΝΕΤΑ
14Ν. ΣΚΟΥΦΑ ΚΥΡΟΥΛΗ 
ΔΗΜΗΤΡΑ
15ΔΥΤΙΚΩΝ ΤΖΟΥΜΕΡΚΩΝ 
ΚΩΣΤΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ
16Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ Λ Α Ϊ Ο Σ  
ΘΕΟΦΑΝΗΣ
17Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΛΙΝΑΡΔΑ-
ΤΟΥ ΜΠΕΛΑ
18ΚΩΣΤΑΚΙΩΝ-ΑΜΒΡΑΚΙΚΟΥ 
ΜΑΓΓΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ
19Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΜΑΜΜΟΥ 
- ΤΡΙΜΠΟΥ Ε Λ Ε Υ Θ Ε -
ΡΙΑ
20Ν. ΣΚΟΥΦΑ Μ Α Ν ΙΦΑ-
ΒΑ ΝΙΚΗ
21Γ. ΚΑΡΑΪΣΚΑΚΗ Μ Α Ν ΙΦΑ-
ΒΑΣ ΝΙΚΗΤΑΣ
22Ν. ΣΚΟΥΦΑ Μ Π Α Κ Ο -

ΓΙΑΝΝΗΣ ΜΙΧΑΗΛ
23Ν. ΣΚΟΥΦΑ Μ Π Α Λ Α -
ΔΗΜΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
24Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ Μ Π Α Λ Α -
ΣΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ
25ΚΕΝΤΡΙΚΩΝ ΤΖΟΥΜΕΡΚΩΝ 
ΜΠΑΣΙΟΥΚΑΣ ΚΩΝ/ΝΟΣ
26Γ. ΚΑΡΑΪΣΚΑΚΗ Μ Π Ο Υ Ρ -
ΓΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ
27Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ Μ Π Ρ Ι Σ Ε -
ΝΙΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ
28Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΝΑΣΙΟΥΛΑ 
ΧΡΙΣΤΙΝΑ
29ΔΥΤΙΚΩΝ ΤΖΟΥΜΕΡΚΩΝ 
ΠΑΝΟΥΤΣΟΣ ΧΑΡΗΣ
30Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΠΑ Π ΠΑ Σ  
ΑΝΔΡΕΑΣ
31Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΠΑ Π ΠΑ Σ  
ΓΕΩΡΓΙΟΣ
32ΚΩΣΤΑΚΙΩΝ-ΑΜΒΡΑΚΙΚΟΥ 
ΠΡΟΚΑΘΟΥΜΕΝΟΥ 
ΜΑΓΔΑΛΗΝΗ
33Ν. ΣΚΟΥΦΑ Ρ ΟΒ Ι ΝΑ Σ  
ΚΩΝ/ΝΟΣ
34Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ Σ ΙΑ ΠΑΤ Η  
ΒΑΣΙΛΙΚΗ
35Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ Σ Μ Υ Ρ Η  
ΕΛΕΝΗ
36ΒΛΑΧΕΡΝΑΣ-ΞΗΡΟΒ ΟΥ-
ΝΙΟΥ Σ Π Ε Ν Τ Ζ Α  
ΓΕΩΡΓΙΑ
37ΒΛΑΧΕΡΝΑΣ-ΞΗΡΟΒ ΟΥ-
ΝΙΟΥ ΣΤΑΣΙΝΟΣ 
ΠΕΤΡΟΣ
38ΚΕΝΤΡΙΚΩΝ ΤΖΟΥΜΕΡΚΩΝ 
ΣΤΑΣΙΝΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ
39ΚΕΝΤΡΙΚΩΝ ΤΖΟΥΜΕΡΚΩΝ 
ΣΤΑΥΡΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ
40Γ. ΚΑΡΑΪΣΚΑΚΗ Τ Α Π Ρ Α -
ΝΤΖΗ ΤΖΕΝΗ
41Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ Τ Α Τ Σ Ι Ο -
ΠΟΥΛΟΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ
42Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ Τ Σ Ι ΡΚΑ Σ  
ΜΑΡΙΟΣ
43Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΤΣΟΓΚΑΣ 
ΒΗΣΣΑΡΙΩΝ
44Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΦΕΡΕΝΤΙ-
ΝΟΥ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ
45Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ Χ Α Σ Κ Η Σ  
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
46Α ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΧΟΥΛΙΑΡΑ 
ΑΝΔΡΙΑΝΑ
47 Β ΟΜ ΑΡΤΑΣ ΨΥΧΟΓΙΟΣ 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ

Στο Έκτακτο Συνέδριο συμμετέ-
χουν ex officio ως αντιπρόσωποι 
τα μέλη της Κ.Ε.:
Γεροβασίλη Όλγα, Γκίζα Ουρανία
Τσίρκας Βασίλειος


